
Awantura o oświatę

Na koniec tej budowy czekali chyba wszyscy mieszkańcy Sochaczewa. To dzięki funduszom samorządu miejskiego i determina-
cji burmistrza Piotra Osieckiego ta inwestycja w ogóle doszła do skutku. Miasto wydało na nią ponad 600 tysięcy zł. Działające 
od piątku podwójne światła na skrzyżowaniach Gawłowska - Płocka - Łowicka wyznaczają nowe zasady ruchu. Na pewno 
poprawią też bezpieczeństwo i ułatwią wyjazd z wiecznie zakorkowanej ulicy Gawłowskiej. 
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Tydzień z Chopinem Sukces balu rugbistów

W sobotę rozpoczęła się jedna z  największych imprez muzycznych w regionie - 
XX Międzynarodowy Festiwal Chopinowski na Mazowszu

Bracia Pietrakowie i Maciej Brażuk podczas gali w Chopinie. Cała trójka została odzna-
czona przez minister sportu Joannę Muchę więcej o imprezie za tydzień
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Podziękowanie
Wszystkim, którzy  

uczestniczyli w ostatniej  
drodze naszej ukochanej

ŚP Danusi Kubiak

serdeczne podziękowania 
składa rodzina

ZS-1431

W wieku 49 lat odeszła od nas 
Danusia Kubiak - współzało-
życielka ośrodka Rancho Ru-
mak. Danusia była wielką mi-
łośniczką koni i przyrody, co 
zaszczepiła w całej rodzinie, 
oraz propagatorką jeździectwa 
w stylu western i wiernym kibi-
cem na zawodach. 
Jej ukochane konie to Gniadu-
sia, na której jeździła w dzie-
ciństwie oraz Hańcza - matka 
klaczy w naszym ośrodku. Wykazała się niezwykłym 
bohaterstwem w walce z chorobą, aby być jak naj-
dłużej z bliskimi, ponieważ, jak mawiała: „Dopóki 
walczysz, jesteś zwycięzcą” (św. Augustyn z Hippony).
Danusia jest autorką wielu wierszy i opowiadań, 
które pisała „do szuflady”, oto jeden z nich:

Samotność w tłumie
Czy można być samotnym w tłumie?

Tysiące biegnących ludzi,
a jedno drugiego nic nie rozumie

mumie.

Tysiące stłoczonych istot
W świecie wyścigu szczurów

Dokąd pędzicie! Stańcie!
Bzdura.

Popatrzcie na przyrodę
Jak pięknie się rozwija

Gdzie kamyk, źdźbło, kwiatuszek
Czy ona jest niczyja?

Zatrzymaj się na moment,
Obejrzyj się za siebie

Przyroda pozostanie, kogo nie będzie?
Ciebie.

D.K.
ZS-1432

Szczere podziękowania  
za opiekę nad

Karolem Cendeckim

dla pracowników Caritasu,  
a w szczególności dla  
p. Hanny Stawida

składa rodzina
ZS-1442 

Wyrazy najgłębszego współczucia  
i wsparcia

Jolancie Gonta
Przewodniczącej Rady Miejskiej  

w Sochaczewie
z powodu śmierci 

Mamy
składają 

Maciej Małecki Poseł na Sejm RP
oraz 

koleżanki i koledzy 
z Prawa i Sprawiedliwości

Jolu, jesteśmy z Tobą
ZS-1446

 Drodzy Państwo!
Dnia 1 grudnia 2012 roku o godz. 18:00  
odbędzie się w kościele p.w. Matki Bożej  
Różańcowej parafii św. Wawrzyńca  
w Sochaczewie, uroczysta msza św.  
w intencji Zmarłych na przełomie 2011  
i 2012 roku, w których pochówku  
uczestniczyła nasza firma.
Liturgię uświetni Chór Towarzystwa  
Śpiewaczego Ziemi Sochaczewskiej  
pod batutą Pani Ewy Szałapskiej.
Serdecznie zapraszamy rodziny, przyjaciół  
i znajomych Zmarłych do wspólnego z nami 
udziału we mszy.

Jadwiga i Zenon Rembiejewscy
Haron

ZS-1424 

KONDOLENCJE

Sochaczew kolejny raz 
okazał się samorządem po-
ważnie traktującym inwe-
storów, udzielającym facho-
wego wsparcia, dbającym o 
przyjazne i uczciwe relacje z 
biznesem. 

W tym roku gminy 
przystępujące do rywaliza-
cji mogły powalczyć o cer-
tyfikaty i statuetki m.in. w 
kategorii gmin turystycz-
nych, gmin wiejskich agro, 
wiejskich wielofunkcyj-
nych o zróżnicowanych 
funkcjach rozwojowych, w 

kategorii miasteczek i ma-
łych miast oraz średnich 
miast o liczbie mieszkań-
ców od 30 do 100 tysię-
cy. Właśnie w tej ostatniej 
Sochaczew uzyskał tytuł 
„Gminy Fair Play 2012” - 
Certyfikowanej Lokaliza-
cji Inwestycji. Wraz z nami 
wyróżniono też m.in. Bło-
nie, Kozienice i Mińsk Ma-
zowiecki. Na liście laure-
atów plebiscytu znalazły się 
obok Sochaczewa też tak ak-
tywne gminy jak Mszczo- 
nów, Lesznowola. 

- Zawsze byłem zwo-
lennikiem konkretnego 
działania, a nie udowad-
niania, że praca ratusza 
zasługuje na dyplom czy 
branżową nagrodę. Jeśli 
jednak plebiscyt ma nam 
pomóc w promocji mia-
sta, jeszcze szerszym wyj-
ściu z ofertą biznesową, 
jestem za. Efekty współ-
pracy z twórcami projek-
tu „Fair Play” już są. Ty-
siące gości odwiedzających 
stronę internetową orga-
nizatora konkursu mogło 
się dowiedzieć, że Gmina 
Fair Play była jednym z pa-
tronów II Sochaczewskie-
go Forum Inwestycyjnego, 
mogło też przejrzeć na-
szą ofertę dla biznesu, po-

znać miasto, ludzi odpo-
wiedzialnych za kontakty 
z inwestorami - mówi bur-
mistrz Piotr Osiecki. 

Jak zawsze dokona-
nia jednostek samorzą-
du ocenili w dwóch eta-
pach eksperci programu, 
którzy najpierw analizo-
wali szczegółowe ankie-
ty, a później osobiście w 
każdej z gmin weryfiko-
wali zawarte w nich dane. 
Pytali przedsiębiorców o 
klimat inwestycyjny, ja-
kość obsługi w urzędzie, 
czy otrzymali profesjonal-
ne wsparcie od lokalnej 
administracji, czy ratusz 
zachowuje się rzetelnie 
i uczciwie w relacjach 
z przedsiębiorcami itp. 

Głównie od wyników tych 
rozmów zależało, czy dane 
miasto (gmina) znajdzie 
się w gronie laureatów. 

Warto zatem przypo-
mnieć, że konkurs „Gmina 
Fair Play 2012” - Certyfiko-
wana Lokalizacja Inwesty-
cji ma na celu wyróżnienie 
i promocję gmin „przyja-
znych dla inwestorów” oraz 
zwiększenie zainteresowa-
nia nimi ze strony inwesto-
rów i mediów; promowa-
nie przejrzystych relacji z 
przedsiębiorcami i społecz-
nością lokalną; promowa-
nie współpracy pomiędzy 
biznesem a gminami przy-
jaznymi dla inwestorów; 
zachęcenie gmin do wy-
pracowania odpowiednich 

standardów obsługi przed-
siębiorców; wsparcie gmin 
w wysiłkach czynionych w 
celu przyciągania nowych 
inwestorów; promowanie 
inwestycji przyjaznych śro-
dowisku i osobom niepeł-
nosprawnym.(a)

Sochaczew fair play
 ■ Nasze miasto znalazło się w gronie 

laureatów XI edycji programu „Gmina Fair 
Play 2012” - Certyfikowana Lokalizacja 
Inwestycji. Uroczyste wręczenie certyfikatów 
odbędzie się 7 grudnia.

Pani Jolancie Gonta
Przewodniczącej Rady Miejskiej Sochaczewa szczere wyrazy współczucia  

po śmierci

Mamy
składa redakcja ,,Ziemi Sochaczewskiej"
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W czwartek 15 listopada 
złożył Pan w biurze Rady 
Miejskiej projekt budżetu 
miasta na rok 2013. Jaki to 
będzie budżet?

Ostrożny, odpowiedzialny, 
ale i ambitny. Kryzys staje się 
faktem, a Sochaczew nie jest 
zieloną wyspą, choć wciąż uda-
je nam się utrzymać nasz sta-
tek na kursie i omijać lodowe 
góry. Dochody miasta nie spa-
dają, ale wydatki niestety ro-
sną szybciej. Z każdym rokiem 
ten proces się pogłębia i nie jest 
to sochaczewska specyfika, a 
po prostu sytuacja wszystkich 
polskich samorządów. Mamy 
coraz więcej zadań do wyko-
nania, które nakłada na nas 
rząd, a za którymi nie idą środ-
ki finansowe. 

Jakiś konkretny przykład?
Jest ich bardzo wiele. Pierw-

szy z brzegu to prowadzenie 
Urzędu Stanu Cywilnego, za-
dania z zakresu obrony cywil-
nej czy prowadzenia ewiden-
cji ludności. Zlecone nam przez 
wojewodę, czyli administrację 
rządową. Koszty, jakie musi-
my ponieść, to blisko 900 000 zł 
zł. A dotacja, jaką dostajemy na 
ten cel, to niecałe 300 tys. Są już 
miasta w Polsce, które z powo-
du kłopotów z dopięciem bu-
dżetu zamykają USC w ciągu 
tygodnia, otwierając je tylko na 
jeden dzień. Nam na szczęście 
to nie grozi. 

Ile miasto ma do wydania?
Dochody zaplanowaliśmy 

na 105 223 832 złote. Wydatki 
wyniosą 106 080 990 zł. Miasto 
weźmie kredyt w wysokości 5 
800 335 zł, z tego 4 943 177 zło-
tych pójdzie na obsługę naszego 
zadłużenia. 

Nasz dług rośnie?
Nie. Z kredytów korzy-

stamy bardzo rozsądnie i w 
umiarkowanej wysokości. Rok 
temu było to około 10 mln. W 
tym roku o połowę mniej. Ale 
jeśli chcemy realizować inwe-
stycje, to musimy znaleźć na 
nie finansowanie. W naszych 
domach też tak jest. Mogliby-
śmy odkładać kilka lat i do-
piero wówczas zacząć budowę 
sali przy SP 4, albo wziąć kre-
dyt i budować od razu. Trzeba 
też dodać, że wszystkie samo-
rządy korzystają z kredytów. 
Tak samo zresztą dzieje się w 
naszych domach. Chodzi o to, 
by nie zadłużyć się ponad mia-
rę. Miasto bez kłopotów spłaca 
swoje zobowiązania. 

Powiedział Pan, że budżet 
jest ostrożny, odpowie-
dzialny, ale i ambitny. Czy 
to się nie wyklucza?

Tylko pozornie. Gdy przy-
stępowaliśmy do konstruowa-
nia budżetu, przyświecały nam 
trzy cele. Po pierwsze zacho-
wać ciągłość pracy wszystkich 
miejskich jednostek. Po dru-
gie przeprowadzić  strategiczne 
inwestycje. Wreszcie, po trze-
cie, uniknąć drastycznych de-
cyzji. Nie chciałem, by z powo-
du kryzysu jaki ogarnia Polskę, 
w Sochaczewie zaczęły się cię-
cia, które spowodują obniże-
nie jakości usług świadczonych 
dla mieszkańców, byśmy mu-
sieli ograniczać naszą działal-
ność. A przecież działamy w 
bardzo wielu obszarach: oświa-
ta, pomoc społeczna, transport, 
gospodarka komunalna, kul-
tura, sport, wyliczać mogę dłu-
go. Ten budżet ma zapewnić 
mieszkańcom komfort. Chcę, 
by nie odczuli, że jest kryzys. 
Oczywiście w wymiarze, któ-
ry zależy od władz samorządo-
wych. 

Pracownicy miejskich jed-
nostek też nie odczują 
zmian?

Pasa zaciskać oczywiście 
trzeba. Ale zrobiliśmy wszyst-
ko, by pracownicy zatrudniani 
przez samorząd, a jest ich po-
nad 1300 - to m.in. nauczycie-
le, pracownicy miejskich jedno-
stek takich jak MOSiR, MOK, 
ZKM, biblioteka, czy wreszcie 
urzędnicy UM, mieli poczu-
cie bezpieczeństwa, nie musie-
li drżeć o to, czy będą pieniądze 
na wypłaty, bo z takimi proble-
mami borykają się już niektóre 
polskie samorządy. 

Gdzie zatem jest ta ambicja 
w projekcie budżetu?

Mimo coraz wyższych 
kosztów utrzymania, drastycz-
nie zwiększających się wydat-
ków bieżących, na które tak na-
prawdę nie mamy wpływu - bo 
tylko podwyżka składki ren-
towej będzie nas kosztować w 
przyszłym roku milion złotych, 
a podwyższenie podatku VAT 
o jeden procent to dla miasta 
wydatki większe co najmniej o 
kilkaset tysięcy złotych,  będzie-
my prowadzić trzy wielkie in-
westycje - budowę żłobka, bu-
dowę sali gimnastycznej przy 
SP nr 4 i historyczną inwesty-
cję na wzgórzu zamkowym. Na 
ten ostatni cel miasto pozyska-
ło 4,5 mln środków zewnętrz-
nych, ale z własnych środków 

też musimy dołożyć ponad 
600 tysięcy złotych. Kolejne 
400 tysięcy wydamy na budo-
wę miejsc parkingowych przy 
placu Armii Ludowej. Do tego 
dojdzie remont ulicy Staszica. 
Wprawdzie to nie my będziemy 
go prowadzić, ale miasto ponie-
sie największy ciężar finanso-
wy inwestycji - z budżetu mia-
sta zostanie wydany na ten cel 1 
125 tys. zł. 

Ile w sumie wydamy na in-
westycje?

Wydatki majątkowe miasta 
wyniosą 12 393 513, czyli 11,7% 
procenta budżetu miasta.

To chyba nie jest dużo?
Na kryzysowe warunki, ja-

kie czekają nas w przyszłym 
roku,  nawet bardzo dużo. W 
poprzednich latach wydawa-
liśmy wprawdzie więcej na in-
westycje, ale było o wiele więcej 
środków unijnych do pozyska-
nia. A te, jak wiadomo, już się 
skończyły. Rząd dopiero nego-
cjuje nową transzę pieniędzy, 
które z budżetu unii dostanie-
my na lata 2014-2020. Są mia-
sta, które w ogóle rezygnują z 
inwestycji. Kończą tylko te, któ-
re zaczęły, ewentualnie realizu-
ją te, na które pozyskały wcze-
śniej pieniądze unijne. U nas 
być może ten procent na inwe-
stycje w ciągu roku jeszcze się 
zwiększy.

Jak to możliwe?
Ubiegły rok zaczynaliśmy 

z planem wydania na inwesty-
cje 15,8% budżetu. Skończyli-
śmy na wskaźniku sięgającym 
17,4%. Wynika to stąd, że w 
ciągu roku wciąż staramy się 
o środki zewnętrzne na na-
sze inwestycje. Otrzymujemy 
też dotacje, których nie może-
my wcześniej zaplanować w bu-
dżecie. Wówczas praktycznie 

każdą uwolnioną złotówkę in-
westujemy. W tym budżecie za-
kładamy np., że budowę żłobka 
i sali gimnastycznej będziemy 
finansować w 100 proc.  z wła-
snych środków. Inaczej  się nie 
da, bo nie moglibyśmy rozpo-
czynać, a w przypadku żłob-
ka, kontynuować budowy. Ta-
kie są przepisy o finansach 
publicznych. Ale przy obu in-
westycjach będziemy się starać 
o pozyskanie pieniędzy z pro-
gramów rządowych. 

Są na to szanse?
W przypadku żłobka bar-

dzo duże - rząd obiecał przecież 
pieniądze z programu „Ma-
luch”, z którego korzystaliśmy 
już w tym roku. 

A co z parkingiem przy 
PKP?

Nie rezygnujemy z tej inwe-
stycji. W budżecie zaplanowali-
śmy 50 tysięcy złotych na przy-
gotowanie dokumentacji. 

Są jakieś sygnały, że mar-
szałek Struzik jednak do-
łoży pieniądze do Park&Ri-
de?

Na razie nie, ale to musi się 
zmienić. Rozumiem, że woje-
wództwo ma ogromne kłopo-
ty finansowe, ale ten parking to 
nie jest tylko problem miasta - 
to jest problem całego naszego 
regionu. Bo przecież na stację w 
Sochaczewie dojeżdżają miesz-
kańcy niemal całego powiatu. 
Musi się nam udać. 

Miasto będzie w jakiś dzie-
dzinach zaciskać pasa?

Wszędzie gdzie się da. Na-
sze wydatki rosną, ale wiele jed-
nostek  zwiększy je tylko o po-
ziom inflacji. Tak naprawdę 
większą dotację dostanie zale-
dwie kilka jednostek - ZKM, 
bo koszty paliwa rosną drama-

tycznie, MOSiR, bo ma najwię-
cej obiektów do utrzymania i 
ZGM, który boryka się z pro-
blemem narastającego zadłu-
żenia mieszkańców domów 
komunalnych.  Kwota niezapła-
conych rachunków urosła już 
do prawie trzech milionów zło-
tych i to pomimo wprowadze-
nia przez nas dużo ostrzejszej 
polityki, jeśli chodzi o egzeku-
cję długów i eksmisje z zadłu-
żonych lokali. 

Panie burmistrzu, część 
radnych twierdzi, że miasto 
za dużo wydaje na promo-
cję, że nie powinniśmy or-
ganizować tylu imprez kul-
turalnych i sportowych.

Zacznę od tego, że wy-
datki na promocję to punkt 
w budżecie, który został od-
chudzony najbardziej ze 
wszystkich - o prawie 20%. 
Kto mówi jednak, że organi-
zujemy za dużo imprez, że za 
dużo wydaje się na promocję, 
kulturę i sport, musi zdawać 
sobie sprawę, że mówi ponad 
tysiącowi mieszkańców na-
szego miasta i kilkudziesięciu 
stowarzyszeniom - jesteście 
niepotrzebni. Za dużo robi-
cie, wasza aktywność kłuje 
nas w oczy. Miasto zdecydo-
wanej części imprez nie orga-
nizuje, tylko je wspiera. Po-
maga nie tylko finansowo, 
ale też organizacyjnie. Kilka 
dni temu byłem na uroczy-
stościach z okazji 5-lecia Sto-
warzyszenia Włókienko, któ-
re skupia emerytów, głównie 
byłych pracowników Che-
mitexu. Miasto ufundowa-
ło bardzo drobne upominki. 
Dla tych ludzi to była wielka 
sprawa. Takich imprez, ak-
cji wsparcia w ciągu roku jest 
kilkadziesiąt. Czasami wspo-
magamy organizatorów sym-
bolicznymi wręcz kwotami, 
ale skala działań jest tak wiel-
ka, że na koniec roku sumy 
robią się pokaźne. Trzeba też 
pamiętać, że budżet na pro-
mocję, który na 2013 rok za-
planowaliśmy na poziomie 
450 tysięcy złotych, obejmu-
je pieniądze na Dni Socha-
czewa i rekonstrukcję bitwy 
nad Bzurą. Czy mamy zrezy-
gnować z tych imprez, które 
ściągają po kilka, kilkanaście 
tysięcy osób? Czy mieszkań-
cy nie mają prawa do rozryw-
ki, kultury, sportu? Co mam 
powiedzieć ponad 60 aktyw-
nie działających stowarzysze-
niom? Że niektórym nie po-
doba się ich działalność? 

Jaki jest największy budże-
towy wydatek?

Od lat ten sam. Oświata - 
na jej utrzymanie wydamy w 
przyszłym roku  41 451 144 zł. 
To prawie o trzy miliony wię-
cej niż rok temu. W tej kwocie 
jest 1,5 mln przewidziane na bu-
dowę sali przy SP 4. Dodam, że 
tzw. subwencja oświatowa, którą 
dostaniemy z budżetu, wyniesie 
20 091 190 zł. Czyli musimy do-
łożyć z własnych środków ponad 
drugie tyle. To ogromny ciężar, 
ale wart poniesienia. W naszych 
szkołach uczy się ponad czte-
ry tysiące dzieci, mamy ponad 
400 nauczycieli. Jestem dumny, 
że Sochaczew nie musi zamykać 
szkół, zwalniać nauczycieli, ma 
pieniądze na wypłaty nagród, 
stypendiów, remonty i inwesty-
cje. Nie trzeba daleko szukać sa-
morządów, które takie decyzje 
muszą podejmować. Przypo-
mnę, że w tym roku zniknęło 
ponad dwa tysiące szkół!

Co, poza oświatą, najwięcej 
kosztuje?

Na pomoc społeczną i sze-
roko rozumianą politykę spo-
łeczną wydamy ponad 20 mi-
lionów złotych. A wszystkie 
nasze dotacje nie przekro-
czą 18,5 mln zł. Znów musimy 
dołożyć pieniądze z własnych 
środków. Tylko utrzymanie 
Dziennego Domu Pomocy 
Społecznej kosztować nas bę-
dzie  1 033 424 zł. Dodam, że 
to jeden z najlepszych tego typu 
ośrodków w kraju. Z jego usług 
codziennie korzysta ponad 100 
osób w starszym wieku. Dla 
nich ten dom to okno na świat, 
lek na samotność, czasem zastę-
puje rodzinę, pomaga niektó-
rym „przeżyć do pierwszego”. A 
przecież jest jeszcze Środowisko-
wy Dom Samopomocy, Miej-
ski Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Tylko na świadczenia rodzin-
ne wydajemy ponad sześć mi-
lionów złotych. A są nowe ini-
cjatywy - choćby Sochaczewska 
Karta Rodziny, która pięknie się 
rozwija. Skala naszych działań 
jest naprawdę duża. 

Na koniec poproszę o  krót-
kie podsumowanie prac 
nad budżetem.

Cieszę się, że udało nam się 
tak zaplanować budżet na 2013 
rok, że nie będziemy musieli 
rezygnować z niczego, co wy-
pracowało nasze miasto przez 
20 lat istnienia samorządu. To 
wielki dorobek, którego czasa-
mi nie dostrzegamy. A powin-
niśmy być z niego dumni. 

Budżet na 2013 rok: ostrożny, 
odpowiedzialny, ale i ambitny

 Q Z burmistrzem Sochaczewa Piotrem Osieckim rozmawia Jolanta Sosnowska

Piotr Osiecki podczas wmurowania aktu erekcyjnego pod nowy 
żłobek, który jest jedna ze sztandarowych inwestycji miasta
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Jeszcze przez dwa ty-
godnie sochaczewskie jed-
nostki kultury, stowa-
rzyszenia zajmujące się 
promocją szeroko rozu-
mianej kultury, chóry, ze-
społy taneczne i wokalne, 
ale także nigdzie nie zrze-
szeni twórcy mogą składać 
wnioski o przyznanie do-
rocznej nagrody lub wy-
różnienia burmistrza mia-
sta za wybitne osiągnięcia 
w dziedzinie twórczości ar-
tystycznej, upowszechnia-
nia i ochrony kultury.

Na wyróżnienia mogą 
liczyć animatorzy kultury, 
instruktorzy, malarze, po-
eci, tancerze, wokaliści, ale 
też zbiorowo zespoły, in-
stytucje czy stowarzyszenia 
podejmujące twórcze ini-
cjatywy. 

Kilkanaście dni temu 
rada miasta określiła na 
nowo warunki i tryb przy-
znawania dorocznych na-
gród za osiągnięcia w 

dziedzinie twórczości ar-
tystycznej, upowszech-
niania i ochrony kultury. 
Wypełnione formularze 
należy przynieść lub prze-
słać do Urzędu Miejskiego 
najpóźniej do 30 listopada. 
Czyste wzory formularzy 
dostępne są także w Biurze 
Obsługi Klienta na parte-
rze UM. 

Po 30 listopada wszyst-
kie wnioski przeanalizu-
je powołana komisja, która 
następnie przedstawi bur-
mistrzowi listę animato-
rów, którzy jej zdaniem po-
winni otrzymać nagrodę 
pieniężną lub wyróżnienie 
a także zaproponuje wyso-
kość nagród.

Podsumowanie wyda-
rzeń kulturalnych kończą-
cego się roku nastąpi 12 
grudnia, w sali widowi-
skowej Miejskiego Ośrod-
ka Kultury „Chopina 101”. 
Początek Dnia Animatora 
Kultury o godz. 17.00. 

WIEŚCI Z RATUSZA4

Przyjdź i weź udział w 
debacie w czwartek 22 li-
stopada i zaproponuj, jak 
powinny być urządzone 
miejsca, w których zała-
twiasz najważniejsze spra-
wy: wyrabiasz prawo jazdy, 
składasz zeznanie podat-
kowe, ubiegasz się o zasiłek 
czy szukasz pracy. 

Każdy mieszkaniec So-
chaczewa ma szansę za-
proponować zmiany w 
działaniu sochaczewskich 
urzędów. Chcemy wskazać 
rozwiązania, które pomo-
głyby dostosować urzędy 
do potrzeb osób niepełno-
sprawnych i skonsultować 
z urzędnikami, jakie zmia-
ny mogą być wprowadzone 
i kiedy. 

Debata jest najważniej-
szym punktem projektu 
URZĄDzamy RAZEM re-
alizowanego od września 
br. w Sochaczewie przez 
Federację MAZOWIA, 
największe na Mazowszu 
regionalne zrzeszenie or-
ganizacji pozarządowych, 
przy współpracy z Urzę-
dem Miasta. W pierwszym 
etapie odbył się audyt do-
stępności urzędów - w 

trakcie spacerów badaw-
czych sprawdzaliśmy, w ja-
kim stopniu urzędy przy-
stosowane są do potrzeb 
osób z różnymi niepełno-
sprawnościami. Pełen ra-
port z audytu dostępny 
będzie przed debatą, 20 li-
stopada. 

Projekt objął siedem in-
stytucji znajdujących się na 
terenie Sochaczewa: Urząd 
Miasta, Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej, Urząd 
Skarbowy, Urząd Gminy 
Sochaczew, Starostwo Po-
wiatowe, Powiatowe Cen-
trum Pomocy Rodzinie, 
Powiatowy Urząd Pracy. 

Debata odbędzie się 
w czwartek 22 listopada 
w godz. 9:30-13:30 w sali 
konferencyjnej Urzędu 
Miasta Sochaczew przy ul. 
1 Maja 16.

Osoby, które nie mogą 
wziąć udziału w spotkaniu, 
zachęcamy do przesyłania 
swoich pomysłów dotyczą-
cych przystosowania urzę-
dów do potrzeb osób nie-
pełnosprawnych na adres 
p.teisseyre@mazowia.org.pl. 
Propozycje te zostaną przed-
stawione w trakcie debaty.

Pierwszy z nich wyłoni bro-
kera, a ten następnie pomoże 
ratuszowi znaleźć najtańszego 
ubezpieczyciela majątku mia-
sta. Drugi przetarg wskazał już 
firmę, która zliczy wszystkie te-
lefony stacjonarne i komórko-
we, oszacuje koszty rozmów, a 
następnie pomoże jednostkom 
podległym miastu zawrzeć 
znacznie korzystniejsze umo-
wy z operatorami telekomuni-
kacyjnymi. 

Jedna polisa  
dla wszystkich

Od kilku lat najbardziej 
wartościowe składniki majątku 
miasta, to jest przede wszyst-
kim budynki, komputery i dro-
gi, ratusz ubezpiecza w jednej 
firmie, a to kilkadziesiąt tysięcy 
złotych oszczędności rocznie. 
Polisa obejmuje m.in. ubezpie-
czenie mienia od ognia i innych 
zdarzeń losowych, od kradzie-
ży z włamaniem, od odpowie-
dzialności cywilnej, następstw 
nieszczęśliwych wypadków. 
Ochroną objęty jest sprzęt elek-
troniczny i szyby od stłucze-
nia. Obsługą wszystkich rosz-
czeń kompleksowo zajmuje się 
broker, wyłoniony w przetargu 
otwartym dla wszystkich zain-
teresowanych firm. 

- W ostatnich dniach paź-
dziernika ogłosiliśmy przetarg, 
który wskaże nam nowego bro-
kera. Firma ta zobowiązana zo-
stanie do wykonania wszelkich 
niezbędnych czynności przygo-
towawczych do zawarcia umów 
ubezpieczeniowych na kolejny 
okres ubezpieczenia rozpoczy-
nający się już 1 stycznia 2013 
roku - mówi sekretarz miasta 
Andrzej Wierzbicki. 

Ubezpieczeniem obję-
ty zostanie urząd miejski oraz 

26 podległych mu jednostek, 
to jest wszystkie przedszkola, 
szkoły podstawowe i gimna-
zja, spółki, zakłady komunal-
ne, placówki kultury i pomocy 
społecznej oraz inne. 

Tanie rozmawianie
Na bardzo konkretne 

oszczędności ratusz liczy też w 
przypadku usług telekomuni-
kacyjnych. Tu także do opera-
torów oferujących łączność sta-
cjonarną i komórkową urząd 
wyjdzie z propozycją komplek-
sowej obsługi podległych mu 
jednostek. Ale zanim to nastąpi, 
trzeba sprawdzić, kto i ile wyda-
je na telefony, oraz gdzie szukać 
oszczędności. Usługi doradcze 
w tym zakresie świadczyć bę-
dzie firma SOFTBLUE z Byd-
goszczy, która na zlecenie UM 
przygotuje dokładny raport.  

- Chcemy, by fachowcy 
podpowiedzieli nam, jak przy-
gotować i przeprowadzić postę-
powanie przetargowe na zakup 
usług telekomunikacyjnych dla 
UM, naszych jednostek orga-
nizacyjnych oraz spółek. Do 
15 grudnia firma przeprowa-
dzi pełen audyt systemów tele-
fonii stacjonarnej i komórko-
wej funkcjonujących w ratuszu, 
szkołach, spółkach, zakładach, 
jednostkach pomocy społecz-
nej, kultury i sportu. Swoje spo-
strzeżenia umieści w rapor-
cie zawierającym m.in. ocenę 
infrastruktury telekomuni-
kacyjnej - technicznej i infor-
matycznej oraz analizę umów 
zawieranych z operatorami - 
wyjaśnia A. Wierzbicki.  

W oparciu o wyniki audy-
tu oraz analizę dostępnych na 
rynku telekomunikacyjnym 
usług, przedstawi urzędowi, jej 

zdaniem najlepszy sposób na 
obniżenie i zoptymalizowanie 
kosztów. Przygotuje też mate-
riały do przeprowadzenia prze-
targu na zakup usług telekomu-
nikacyjnych. 

Ubezpieczenie 
dla 4,5 tysiąca 

W tym roku, po raz pierw-
szy, Urząd Miejski zajął się 
kompleksowym ubezpiecze-
niem ponad 4.100 uczniów 
szkół podstawowych i gimna-
zjów, przedszkolaków i malu-
chów uczęszczających do żłob-
ka oraz niemal 400 pedagogów. 
Pierwszym krokiem było usta-
lenia, jakie polisy od następstw 
nieszczęśliwych wypadków 
mają dzieci, młodzież i perso-
nel w 12 placówkach oświato-
wych. Przez lata każda placów-
ka edukacyjna sama zbierała 
oferty od towarzystw ubezpie-
czeniowych i proponowała ro-
dzicom - jej zdaniem - najko-
rzystniejszą. Wysokość składki 
i zakres ochrony w każdej szko-
le był inny. Jak ustalono, średnia 
roczna składka przekracza 36 
zł, a suma ubezpieczenia wyno-
siła niewiele ponad 10,5 tys. zł. 

Na zlecenie ratusza, tuż 
przed wakacjami, wyborem 
nowego ubezpieczyciela dla 
wszystkich szkół i przedszkoli 
zajął się broker. Narzucił on fir-
mom sześć klauzul obowiązko-
wych oraz wymienił szesnaście 
innych, dodatkowych, za które 
można było uzyskać dodatko-
we punkty. Firma, która wygra-
ła przetarg, zaproponowała ro-
dzicom siedem dodatkowych 
klauzul, oczywiście w ramach 
składki w wysokości 36 złotych. 
To m.in. zwrot kosztów leczenia 
do wysokości 30% sumy ubez-

pieczenia i świadczenie z tytułu 
zachorowania na sepsę. 

- Wyszliśmy do towarzystw 
z ofertą zawierającą nazwiska 
aż 4500 klientów i, jak można 
się było spodziewać, rynek pod-
jął poważne negocjacje. Za 36 
zł rocznie dostaliśmy znacznie 
szerszy niż dotychczas zakres 
ochrony, a suma ubezpieczenia 
wzrosła z 10,5 do 20 tys. na każ-
de dziecko - podkreśla z dumą  
Andrzej Wierzbicki. 

Prąd płynie hurtem
Od dwóch lat samorząd ku-

puje też hurtem energię elek-
tryczną. Do ostatniego prze-
targu, rozstrzygniętego wiosną, 
przystąpiły dwie firmy z Gdań-
ska i Rzeszowa. Tańsza o po-
nad 63.000 zł okazała się spółka 
PGE OBRÓT z Rzeszowa, któ-
ra za dostawę energii do Urzę-
du Miejskiego, osiemnastu 
podległych mu jednostek oraz 
do lamp ulicznych i sygnaliza-
cji świetlnej na skrzyżowaniach 
zażądała 1.011.000 zł. 

- Operatorom zapropo-
nowaliśmy obsłużenie ok. 200 
punktów poboru energii, tj. do-
stawę prądu do ratusza, wszyst-
kich szkół, przedszkoli, zakła-
dów komunalnych, żłobka, 
Miejskiego Ośrodka Kultury, a 
także do punktów zasilających 
kilkaset lamp ulicznych. Zyska-
liśmy ponad 60 tysięcy złotych, a 
za taką kwotę można np. utwar-
dzić tłuczniem 200-metrową 
uliczkę osiedlową - mówi z-ca 
burmistrza Stanisław Wachow-
ski.  

Umowa z PGE OBRÓT SA 
wygasa 28 lutego, zatem tuż po 
Nowym Roku samorząd miasta 
będzie kolejny raz poszukiwał 
najtańszego dostawcy prądu.

Ratusz szuka 
oszczędności
 ■W ostatnim czasie burmistrz ogłosił dwa przetargi, które w niedalekiej przyszłości pozwolą 

miastu zaoszczędzić dziesiątki tysięcy złotych na polisach ubezpieczeniowych oraz na rozmowach 
telefonicznych. 

Będą nagrody  
dla ludzi kultury

Żeby urząd  
był dostępny

Od 1 września wszyscy uczniowie korzystają z jednakowej polisy ubezpieczeniowej
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 W jego ramach na bez-
płatną pomoc mogą liczyć 
wszyscy doznający przemo-
cy, zarówno w wymiarze fi-
zycznym, psychicznym czy 
finansowym. Wsparciem 
objęte mogą zostać również 
dzieci. 

Projekt, współfinanso-
wany ze środków Minister-
stwa Pracy i Polityki Spo-
łecznej, realizowany jest 
przez Urząd Miejski i Miej-
ski Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej. Osoby doznające 
przemocy mogą korzystać 
z punktu konsultacyjnego 
w siedzibie MOPS przy al. 
600-lecia 90. Odbywają się 
tam konsultacje z prawni-
kiem, psychologiem, specja-
listą ds. uzależnień, doradcą 
rodzinnym oraz pracowni-
kiem socjalnym. Zorgani-
zowano również pięć grup 
wsparcia: dla osób uwikła-
nych w przemoc w rodzinie, 
dla osób dotkniętych pro-
blemem uzależnień, współ-
uzależnionych, dla rodzi-
ców mających problemy 
wychowawcze, a także gru-
py warsztatowe dla dzieci i 
młodzieży. 

Ci ostatni są wyjątko-
wo ważni dla organizatorów 
projektu. Nadużycia emo-
cjonalne wobec najmłod-
szych mogą mieć wyjątko-
wo niszczący charakter. To 
właśnie urazy psychiczne 
powodują najkosztowniej-
sze dla zdrowia, długofalo-
we następstwa krzywdze-
nia dzieci. Są to różnorodne 
choroby psychiczne i fizycz-
ne, zaburzenia emocjonal-
ne, nadużywanie substancji 
uzależniających, popełnia-
nie przestępstw czy samo-
bójstwa. Należy również 

pamiętać, że przemoc wo-
bec najmłodszych powoduje 
utrwalanie się tego zjawiska 
w rodzinie. Bezpośrednią 
reakcją dziecka na krzyw-
dzenie jest wzrost agresji, 
niska samoocena, niestabil-
ność emocjonalna, a także 
nieumiejętność tworzenia 
relacji z innymi ludźmi. To 
wszystko rzutuje zaś na całe 
przyszłe, dorosłe życie ofiar 
przemocy. 

Pierwszym i najprost-
szym krokiem, który mogą 
zrobić ofiary i ich bliscy, jest 
skorzystanie z porad udzie-
lanych za pośrednictwem 
szeregu infolinii. Zarów-
no świadczona tam pomoc, 
jak i sama rozmowa telefo-
niczna są często bezpłatne. 
Gwarantują także anoni-
mowość, która jest bardzo 
ważna dla wielu osób uwi-
kłanych w zjawiska prze-
mocowe. 

Jak przekazała nam psy-
cholog MOPS Agnieszka 
Parzydeł, również dzięki 
trwającej akcji, mieszkań-
cy Sochaczewa mają coraz 
większą świadomość spo-
łeczną. Do ośrodka częściej 
wpływają zgłoszenia od są-
siadów zwracających uwagę 
na nieprawidłowości w ro-
dzinach ze swojego otocze-
nia.

 - Bardzo nas to cieszy. 
Świadczy to o tym, że ludzie 
nie zamykają się w czterech 
ścianach, cechuje ich więk-
sza empatia - powiedziała 
nam Agnieszka Parzydeł. - 
Gorzej jest z podawaniem 
danych osobowych zgłasza-
jącego. Te są nam niezbęd-
ne, by rozpocząć działania 
np. przy współpracy poli-
cji. Dla tych, którym zale-

ży na zachowaniu anoni-
mowości, mam prostą radę. 
Proszę zgłaszać swoje ob-
serwacje natychmiast. Je-
żeli otrzymamy telefon, że 
gdzieś dochodzi do prze-
mocy domowej, możemy od 
razu wysłać tam dzielnico-
wego. Jeżeli natomiast sły-
szymy, że coś takiego wy-

darzyło się tydzień czy kilka 
dni temu, po dojechaniu na 
miejsce najprawdopodob-
niej usłyszymy, że wszyst-
ko jest w porządku i komuś 
coś się przesłyszało. Nieste-
ty, takie są zachowania ofiar 
przemocy. Pomoc musi być 
udzielana niezwłocznie. 

Agnieszka Poryszewska 

Gdzie mogą dzwonić ofiary przemocy 
0 800-12-12-12 to dziecięcy telefon zaufania Rzecznika Praw 
Dziecka. Jest on czynny od poniedziałku do piątku w godzinach 
8.15 - 20.00. Telefon jest bezpłatny z aparatów stacjonarnych i 
Orange oraz ze strony internetowej, w pozostałych godzinach 
można przedstawić problem, zostawić numer telefonu i 
oczekiwać telefonu zwrotnego. Z kolei 116-111 to w pełni 
bezpłatny telefon zaufania dla dzieci i młodzieży. Działa on od 
poniedziałku do piątku w godzinach 12.00 - 20.00. 0 800-100-
100 to darmowy telefon zaufania helpline.org.pl. Jest czynny od 
poniedziałku do piątku w godzinach 11.00 - 17.00

Jeśli jesteś osobą 
doznającą krzywdy...

 ■ Na terenie miasta trwa projekt „Sochaczew 
Przeciw Przemocy”.

* Zima to okres, w którym 
policja odnotowuje znacz-
ną liczbę zgonów w wyniku 
wychłodzenia organizmu. 
W Sochaczewie mieliśmy  
już pierwszy taki przypa-
dek.

Doszło do niego w par-
ku przy ul. Warszawskiej i 
Traugutta. O bezdomnym 
leżącym na ławce powiado-
miono pogotowie. Pomimo 
udzielonej na miejscu  po-
mocy, mężczyzna po prze-

wiezieniu do szpitala zmarł 
z powodu wychłodzenia 
organizmu. Stało się to w 
ostatni weekend paździer-
nika, kiedy zima przypuści-
ła pierwszy poważny atak.

Bezdomny wybrał taki 
sposób na życie. W dzień 
przesiadywał na ławkach 
albo z plecakiem robił ob-
chód miasta. Żywił się tym, 
co znalazł lub dostał, a ciepłą 
strawę jadł w kościelnym Ca-
ritasie. Nocował w pustosta-
nach lub piwnicach bloków. 

Bezdomni oraz osoby 
znajdujące się pod wpływem 
alkoholu są najbardziej na-
rażeni na zamarznięcie. Aby 
można było nieść im pomoc, 
odpowiednie służby muszą 
posiadać informacje o miej-
scu ich przebywania. Dlatego 
też sochaczewscy policjanci 
apelują do wszystkich o prze-
kazywanie informacji do naj-
bliższej jednostki policji lub 
pod nr tel. 997/112 o oso-
bach bezdomnych przeby-
wających w miejscach, w któ-

rych mogą ulec zamarznięciu 
(dworce, klatki schodowe, 
kanały, opuszczone budynki 
mieszkalne, ogródki działko-
we, itp.), a także osobach le-
żących na ziemi, ławkach lub 
przystankach. 

Problem polega na tym, 
że w wielu wypadkach bez-
domni nie są zainteresowa-
ni spędzeniem zimy w noc-
legowni, bo tam obowiązują 
pewne zasady. Jedną z nich 
jest zakaz spożywania alko-
holu. (jw)

Śmierć z wychłodzenia

W przypadku przemocy domowej bardzo ważne jest jej szybkie zgłoszenie
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21 listopada o godz. 16 w 
sali konferencyjnej Staro-
stwa Powiatowego w So-
chaczewie odbędzie się 
społeczna debata na temat 
bezpieczeństwa w powie-
cie sochaczewskim. 

Ma ona charakter 
otwarty i wziąć w niej 
udział może każdy miesz-
kaniec. Organizatorami 
spotkania są wojewoda 
mazowiecki Jacek Kozłow-
ski, mazowiecki komen-
dant wojewódzki policji 
mł. insp. Rafał Batkowski, 
starosta Tadeusz Koryś 

oraz komendant powia-
towy policji insp. Janusz 
Patury. Debaty organizo-
wane są we wszystkich po-
wiatach na Mazowszu. Ich 
celem jest zdiagnozowa-
nie potrzeb i oczekiwań 
społeczeństwa w zakresie 
poprawy bezpieczeństwa. 
Są one elementem rządo-
wego programu „Razem 
Bezpiecznie”. W imieniu 
sochaczewskiej komen-
dy zapraszamy mieszkań-
ców, którzy chcieliby za-
brać głos w sprawie stanu 
bezpieczeństwa na terenie 
miasta i powiatu. (ap)

Na ulicy 1 Maja, jednej z 
głównych ulic w mieście, 
7 listopada kierowca po-
stawił swój samochód  na 
przejściu dla pieszych, tak, 
że je zablokował. 

Kilkadziesiąt me-
trów dalej, co sprawdzili-
śmy, były wolne miejsca 
postojowe, ale widocz-

nie kierowcy nie chciało 
się przejść kawałka drogi i 
wolał zablokować przejście 
dla pieszych. 

Nie jest to odosob-
niony przypadek na tym 
przejściu, dlatego pracow-
nicy monitoringu powin-
ni natychmiast zgłaszać na 
policję takie zachowania 
kierowców. (jw)

Porozmawiają  
o bezpieczeństwie

Balanga z 2,5-letnim 
dzieckiem
W Święto Niepodległości, 
11 listopada, w jedynym z 
mieszkań w centrum mia-
sta, pod nieobecność mat-
ki, 16-letnia opiekunka 
2,5-letniego dziecka zor-
ganizowała imprezę w 
domu. 

Ponieważ było bardzo 
głośno, sąsiedzi wezwali 
policję. Przybyły patrol in-
terwencyjny stwierdził, że 
opiekunka dziecka jest pi-
jana. Usiłowała ona wpro-
wadzić funkcjonariuszy w 

błąd, że jest już pełnolet-
nia. 

Po przywiezieniu jej na 
komendę funkcjonariusze 
sprawdzili wiek nieletniej 
opiekunki oraz zbadali al-
komatem. Okazało się, że 
ma ona 1,5 promila alko-
holu w wydychanym po-
wietrzu. Policjanci zapew-
nili opiekę 2,5-letniemu 
dziecku do czasu przyby-
cia jego matki. 

Sprawa została skiero-
wana do sądu rodzinne-
go. (jw)

Mistrz parkowania

13-latek z narkotykami
Podobnie jak w całej Pol-
sce, tak i w naszym rejonie 
coraz młodsze dzieci się-
gają po narkotyki.

W czwartek 8 listopa-
da w mieszkaniu  13-latka 
policjanci znaleźli amfeta-
minę. Chłopak nie ujaw-

nił, w jaki sposób wszedł w 
posiadanie tak silnego nar-
kotyku. Po przesłuchaniu 
nieletniego w obecności ro-
dziców, przedstawiono mu 
zarzut posiadania środków 
odurzających i skierowano 
sprawę do sądu dla nielet-
nich. (jw)
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* We wtorek 6 listopada w 
Gminnym Ośrodku Kultury, 
Sportu i Rekreacji w Nowej 
Suchej odbył się bal Hallo-
wen. 

Był on nie tylko źródłem do-
skonałej zabawy dla dzieci i po-
kazu wymyślnych strojów, ale 
również okazją do rozstrzygnię-
cia konkursu języka angielskie-
go przebiegającego pod hasłem 
„Tradycje i symbole Halloween”.

Zwycięzcy otrzymali na-
grody książkowe, wręczone 
przez kierownika GOKSiR Ire-
neusza Łukawskiego oraz lek-
tora języka angielskiego Ninę 

Zielińską. Każdy z uczestni-
ków konkursu dostał słodycze.

Po części oficjalnej dzieci 
wraz z dwiema paniami anima-

torkami rozpoczęły wspólną 
zabawę. Bal obfitował w  kon-
kursy z nagrodami. Poza tym 
odbyła się  zabawa rysunkowa i 

taniec z balonem. Nie mogło w 
takim dniu oczywiście zabrak-
nąć konkursu na najciekawsze 
przebranie. Dla wszystkich ba-
lowiczów przewidziano rów-
nież słodki poczęstunek. 

Dzieciaki świetnie się 
bawiły, toteż, kiedy na zega-
rze wybiła godz. 20.00, nie-
chętnie rozchodziły się do 
domów. (pab)

Impreza od wielu lat cieszy 
się ogromnym zainteresowa-
niem teresińskich szkół, ale w 
tym roku padł absolutny rekord 
w ilości zgłoszonych uczestni-
ków. Było ich ponad 160. Zde-
cydowana większość prezen-
towała poezję,  było też kilka 
bardzo ciekawych przemó-
wień. To te dwie kategorie reto-
ryczne obejmuje konkurs. 

Młodsi chętnie wybierali 
utwory Jana Brzechwy, Danuty 
Wawiłow, Juliana Tuwima, Da-
nuty Ludwiczak, czy Agnieszki 
Frączek. Wśród starszych wy-
konawców (szkoły ponadpod-
stawowe) prym wiodła twór-
czość Wisławy Szymborskiej, 
ks. Jana Twardowskiego i, o dzi-
wo, Wojciecha Młynarskiego.

Wygłoszone przemówienia 
dotyczyły problemów, z jakimi 
stykają się młodzi ludzie: wybo-
ru szkoły po gimnazjum, przy-
stąpienia do sakramentu bierz-
mowania, potrzeby nauki, roli 
stroju w życiu nastolatków.

Przerywnikiem w orator-
skich wystąpieniach były poka-
zy mody przygotowane przez 
uczniów. W tej kategorii młodzi 

artyści walczą o statuetkę Złote-
go Kopciucha. To też już wielo-
letnia tradycja Teresińskich Dni 
Retoryki. Laureaci konkursu w 
kat. poezji i przemówień nagra-
dzani są złotymi, srebrnymi i 
brązowymi Cyceronami.

Jury konkursu miało nie 
lada problem z wyborem naj-
lepszych prezentacji. Samo ich 
wysłuchanie zajęło dwa dni. 
Środa 14 listopada należała do 
najmłodszych, w czwartek  pre-
zentowały się starsze klasy szkół 
podstawowych, gimnazjali-
ści i szkoły średnie. O pozio-
mie wystąpień świadczy liczba 
przyznanych Cyceronów i wy-
różnień. Wszyscy laureaci we-
zmą udział w VII Powiatowych 
Dniach Retoryki, które odbędą 
się 5 i 6 grudnia, oczywiście w 
Teresińskim Ośrodku Kultury. 

Na koniec należy pochwa-
lić organizatorów, a szczegól-
nie Katarzynę Pawelę, która 
jako nowy instruktor TOK-u 
pierwszy raz organizowała im-
prezę, za sympatyczną i twórczą 
atmosferę podczas dwóch kon-
kursowych dni.

Jolanta Sosnowska

* 30 października od godz. 
18.00 w sali parafialnej u 
Św. Brata Alberta w Kar-
wowie odbyła się impre-
za rodzinna przedstawiają-
ca życie kilkorga świętych. 
Rodziny z naszej parafii wy-
brały postaci: Św.  Fausty-
ny Kowalskiej, Św. Fran-
ciszka z Asyżu i oczywiście 
naszego Św. Brata Alberta 
Chmielowskiego. 

Każda z trzech rodzin przy-
gotowała krótkie opowiadanie 
o wybranym świętym, planszę 
z obrysem postaci i krzyżówkę. 
Rolą licznie zgromadzonej pu-
bliczności było odgadnięcie, ja-
kiej postaci dotyczy opowiada-
nie. Wszyscy, od najmłodszego 
do  najstarszego, chętnie bra-
li udział w zabawie. Było dużo 
śmiechu i radości, a w nagrodę 
masa słodkości.

Rodziny wraz ze scholą 
dziecięcą z naszej parafii przy-
gotowały również wesołe pio-
senki o świętych, których wy-
konanie połączone było z 
tańcem, dzięki czemu radośnie 
bawiła się cała sala.

Kolejną atrakcją wieczoru 
był konkurs plastyczny. Komi-
sja miała trudny wybór, bo dzie-
ci przygotowały wiele bardzo 

dobrych prac. Ostatecznie przy-
znano 10 nagród, w tym: 5 wy-
różnień: Zosia Siekiera, Jagoda 
Szafaryn, Antek Stephan, Julka 
Jagła, Wiktoria Kusz; 4 nagrody 
główne: Emilka Sejdak, Wikto-
ria Dąbrowska, Antek Siekiera, 
Otylia Krawczak, a I miejsce za-
jęła: Gabrysia  Pszczółkowska. 
Wygrani zostali obdarowa-
ni cennymi nagrodami ufun-
dowanymi przez sponsorów. 
Liczną reprezentację w konkur-
sie miała klasa II z SP w Gawło-
wie, większość nagród przypa-
dła dzieciom z tej klasy. 

Impreza rozpoczęła się od 
rozgrzewającej zupy dynio-
wej, bo„…lepsza dynia do je-
dzenia, niż do straszenia…”. 
Mamy przygotowały pyszne 
wypieki, były również ciepłe 
i zimne napoje. Na zakończe-
nie każde dziecko otrzymało 
balonik z nadrukowanym ty-
tułem naszej imprezy, karne-
ty do Bajlandii i cukierki - bez 
ograniczeń.

Impreza okazała się uda-
nym przeciwstawieniem  obce-
mu w naszej tradycji halloween. 
Wszyscy uczestnicy Rodzinne-
go Wieczoru Świętych zgodnie 
wyrazili nadzieję na podobne 
imprezy w przyszłości.

Monika Łasica

OGŁOSZENIE O KONKURSIE

Wójt Gminy Nowa Sucha
ogłasza konkurs na kandydata  

na stanowisko
DYREKTORA

ZESPOŁU SZKÓŁ W KOZŁOWIE 
SZLACHECKIM, 

w skład którego wchodzi:
1) Szkoła Podstawowa im. Bohaterów Bitwy  
    nad Bzurą w Kozłowie Szlacheckim
2) Publiczne Gimnazjum w Kozłowie Szlacheckim 

    z siedzibą pod adresem: Kozłów Szlachecki 54, 
    96-513 Nowa Sucha.

Szczegółowe informacje zamieszczone są  
na stronie internetowej Urzędu Gminy Nowa Sucha:  
www.nowasucha.pl

ZS-1449

Wieczór Świętych  

w Karwowie

Sala parafialna z trudem pomieściła uczestników

Cycerony rozdane
 ■ 160 uczestników, dwa dni przesłuchań 

konkursowych i wiele nagrodzonych 
prezentacji. W Teresinie odbyły się  
w minionym tygodniu jubileuszowe  
X Dni Retoryki.

Laureaci X Teresińskich Dni Retoryki 
Przemówienia - kat. wiekowa 6-9 lat
Złoty Cyceron - Jan Wyrzykowski, SP w Teresinie
Srebrny Cyceron - nie przyznano
Brązowy Cyceron - Robert Bargieł, SP w Teresinie
Poezja - kat. wiekowa 6-9 lat
Złoty Cyceron - Mateusz Gawor, SP w Teresinie
Srebrny Cyceron - Igor Donat, SP w Teresinie
Brązowy Cyceron - Natalia Donat, SP w Teresinie
Wyróżnienia: Wiktor Tondera, Miłosz Żejmo - SP w Szymanowie, 
Maria Wojtyna, Urszula Żochowska, Julia Paluchowska, Jakub 
Radziejewski, Joanna Pisarkiewicz, Liwia Dąbrowska, Małgorzata 
Kaczmarek - SP w Teresinie, Anna Szymaniak - SP w Paprotni.
Przemówienia - kat. wiekowa 10-12 lat
Złoty Cyceron - nie przyznano
Srebrny Cyceron - Olga Daczko, SP w Teresinie
Brązowy Cyceron - nie przyznano
Poezja - kategoria wiekowa 10-12 lat
Złoty Cyceron - Zuzanna Gołębiowska, SP w Szymanowie
Srebrny Cyceron - Paweł Żochowski, SP w Teresinie
Brązowy Cyceron - Oliwia Śliska, SP w Szymanowie
Wyróżnienia: Aleksandra Zielińska - SP w Szymanowie, Karolina 
Dąbrowska, Gabriela Skrzypczuk - SP w Paprotni, Małgorzata Gawor, 
Mateusz Grosiak - SP w Teresinie.
Przemówienia - gimnazjum i szkoły ponadgimnazjalne
Złoty Cyceron - Adam Krukowski, Gimnazjum w Teresinie
Srebrny Cyceron - Patrycja Trzos, Gimnazjum w Teresinie
Brązowy Cyceron - nie przyznano
Poezja - gimnazjum i szkoły ponadgimnazjalne
Złoty Cyceron - Wiktoria Gmurska - LO w Szymanowie, Jan 
Krukowski - Gimnazjum w Teresinie 
Srebrny Cyceron - Sonia Pietz - Gimnazjum w Teresinie, Daria 
Drużyńska - Gimnazjum w Teresinie 
Brązowy Cyceron - Adam Krukowski - Gimnazjum w Teresinie, 
Szymon Klata - Gimnazjum w Teresinie
Wyróżnienia: Krzysztof Biederka, Dominika Sosnowska, Paulina 
Paruszewska, Zofia Szczesiul, Paulina Pietruszewska, Kinga 
Piórkowska, Zuzanna Śliwińska - Gimnazjum w Teresinie, Dagmara 
Bogucka, Karolina Wasyłyszyn, Martyna Antolak - LO w Szymanowie, 
Anita Lelonek, Weronika Szatanek - ZS w Teresinie
Pokaz Mody
Jury przyznało nagrodę Złotego Kopciucha dla artystów z SP w Paprotni.
Wyróżnienia specjalne: Koło teatralne „ą ę” z SP w Szymanowie, 
uczniowie LO z ZS w Teresinie

Bal Halloween i angielski konkurs

Taniec z balonem był jedną z atrakcji wieczoru

Laureaci konkursu  
z j. angielskiego:

6 - 7 lat - Natalia Janicka 
8 lat - Szymon Rogalski
9 lat - Paweł Wójtowicz
9 - 10 lat - Aleksander Kowalczyk
gimnazjum - Paweł Rogalski
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Ludzie! ZUS zwraca pie-
niądze. Co prawda nasze, 
nadpłacone, ale jednak! A 
wszystko przez to, że nie czy-
ta się ustaw, które wymyślają 
wybrańcy narodu, czyli po-
słowie. 

Często płaci się za coś, za 
co nie powinno, ale nikt nam 
tego nie powie, nie zawiadomi, 
bo po co, kiedy można z tych 
pieniędzy chociaż przez jakiś 
czas albo w ogóle... korzystać. 

A chodzi o to, że ten (w wypadku pań 55 lat, panów 60 
lat) kto np. prowadzi własną działalność gospodarczą od 
1.07.2009 r. nie musi już płacić składki na bezrobotnych, 
czyli na tzw. Fundusz Pracy, który obecnie wynosi 51,83 
zł miesięcznie. Może i kwota nieduża (jak dla kogo), ale z 
opłatą pocztową czy bankową daje już jakiś wkład finan-
sowy w całym rozrachunku z ZUS-em.

Niektórzy nieświadomi, jak mój znajomy, tradycyjnie 
płakali i płacili na ten Fundusz Pracy, aż tu nagle ktoś im 
podpowiedział, że jak mają odpowiednie lata, to już nie 
muszą!

I stało się. Napisali pismo o zwrot nadpłaconych kwot 
oraz podali korekty deklaracji i ZUS w ciągu 30 dni im 
to zwrócił!!! Chciałoby się powiedzieć - „brawo ZUS”, tyl-
ko dlaczego cały czas, a niekiedy i 3 lata te pieniądze były 
brane, obracane i... było cicho? A ile poczcie czy bankom 
nadpłaciło się za przesłanie tego rachunku? Czy to też ktoś 
zwróci? 

Niektórzy świezi emeryci machnęli na to ręką (to ci do-
piero „premia” dla ZUS-u), a w kraju jest to cała armia nie-
świadomych ludzi. Jaka to kasa! To pewnie stąd bierze się 
forsa na pałace dla urzędników czy „szkolenia” w atrakcyj-
nych kurortach!

Dlatego czytajmy ustawy w internecie (ale czy starzy 
ludzie to robią? Czy mają internet?). W tym wypadku cho-
dzi o Dz.U. 2008 r. Nr 69 poz. 415, w którym to wszystko 
jest opisane. A mamy już rok prawie 2013, więc przez te 
wszystkie lata trochę kasy się uzbierało - co prawda bez od-
setek, ale to zawsze jakiś zastrzyk w tych trudnych czasach. 

FAN

W MIEŚCIE 7

REKLAMA

Jestem z miasta

Czytajmy ustawy!

Do obowiązków zatrudnionej osoby 
należeć będzie:
- Prowadzenie recepcji
- Obsługa centrali telefonicznej oraz urządzeń  
   biurowych (fax, ksero)
- Planowanie wydatków związanych  
   z funkcjonowaniem administracji 
- Odbiór, ewidencja oraz nadawanie poczty  
   i przesyłek kurierskich
- Zapewnienie właściwego i terminowego obiegu 

   dokumentów oraz informacji
- Opieka nad gośćmi, klientami firmy  
   oraz organizowanie ich pobytu i spotkań z nimi 
- Planowanie i organizacja podróży  
   służbowych
- Współpraca z poszczególnymi działami firmy  
   (księgowość, sprzedaż, produkcja)
- Rozliczanie podróży służbowych krajowych  
   i zagranicznych

Od kandydatek oczekujemy:
- Wykształcenia wyższego
- Bardzo dobrej znajomości języka angielskiego  
   (warunek konieczny)
- Bardzo dobrej znajomości obsługi komputera  
   (pakiet Microsoft Office)
- Prawa jazy kat. B (warunek konieczny)
- Miłej aparycji oraz wysokiej kultury osobistej
- Bardzo dobrej organizacji pracy
- Znajomość języka rosyjskiego  
   będzie dodatkowym atutem
- Doświadczenie na podobnym stanowisku  
   mile widziane

Oferujemy:
- Dobre warunki finansowe
- Pracę w międzynarodowej, stabilnej firmie
- Miłą, przyjazną atmosferę pracy
- Możliwość zdobycia cennego doświadczenia

* W ostatnich dniach w róż-
nych punktach Sochacze-
wa zainteresowanie wzbu-
dzał niewielki, ale o ładnej 
linii pojazd testowy.

To nowe dziecko firmy 
„Romet” - potentata rowero-
wego na polskim rynku. Pro-
pozycja głównie dla miesz-
kańców miast. „Romet 4e”, 
jak sama nazwa sugeruje: 
electric, ecologic, economic, 
easy, to na pewno spora cie-
kawostka motoryzacyjna, jak 
wszystkie pojazdy o napędzie 
elektrycznym. Samochód 
posiada 9 akumulatorów, 
co powinno wystarczyć na 
około 180 km ciągłej jazdy. 
Autko jest też wyposażone 
we wskaźnik, przypomina-
jący kierowcy, jaką odległość 
może jeszcze  przejechać.

Automatyczna skrzynia 
biegów sprawia, że jest bar-
dzo łatwe w obsłudze. Tylko 

trzy położenia drążka: bieg, 
luz i wsteczny oraz dwa pe-
dałów: gaz i hamulec. Po-
jazd osiąga maksymalną 
prędkość ok. 60 km/godz., 
co w mieście jest zupełnie 
wystarczające przy ograni-
czeniu prędkości do 50 km/
godz.

Niewielka, łatwa do za-
parkowania konstrukcja z 

kołami jak od malucha jest 
jednak pojazdem cztero-
drzwiowym. Wszystko to 
sprawia, że znakomicie na-
daje się na miejskie zakupy. 
Jak zapewniają prezentują-
cy go przedstawiciele firmy, 
pojazd jest w zasadzie do 
kupienia w sklepach „Ro-
metu” od zaraz, jego cena to 
32 tys. zł brutto. (bus)

- Na zakończenie tej in-
westycji czekały tysiące 
mieszkańców lewobrzeż-
nej części miasta, pracow-
nicy, pacjenci i goście szpi-
tala powiatowego, a także 
wszyscy ci, którzy od tej 
strony wjeżdżali do miasta 
- cieszy się burmistrz Piotr 
Osiecki. - Zdaję sobie spra-
wę, że światła nie rozwią-
żą wszystkich problemów. 
Najbliższe tygodnie poka-
żą, jak będzie się wyjeż-
dżać z Gawłowskiej w go-
dzinach szczytu. Na pewno 
bezpieczniej i bez dwóch 
zdań szybciej - dodaje bur-
mistrz, który był inicja-
torem przekazania przez 
miasto powiatowi aż 435 
tysięcy złotych na budowę 
skrzyżowania Gawłowskiej 
z Płocką. Miasto było zaś sa-
modzielnym inwestorem na 
skrzyżowaniu Płockiej z Ło-
wicką. 

Włączenie sygnalizacji 
świetlnej na pewno poprawi 
sytuację. Mimo to przypo-
mnijmy, że obecnie to ulica 
Płocka stała się drogą uprzy-
wilejowaną, a Łowicka pod-

rzędną i prosimy kierowców, 
aby pamiętali o tym, gdy 
zbliżają się do tego skrzyżo-
wania. Zmiana ta była wy-
nikiem efektów badań nasi-
lenia ruchu na obu drogach. 
Od momentu wybudowa-
nia obwodnicy, odcinek Ło-
wickiej od ronda do Płockiej 
stracił na swoim komunika-
cyjnym znaczeniu i ruch jest 
tam teraz znacznie mniejszy.

Aby korki były jak naj-
krótsze, na obu skrzyżowa-
niach, jak nam powiedziała 
Urszula Cielniak, naczelnik 
wydziału inwestycji i mo-
dernizacji UM, zamonto-
wana została sygnalizacja 
akomodacyjna, która, przy 

pomocy umieszczonych na 
każdym kierunku kamer, 
automatycznie reguluje czas 
zmian świateł, w zależności 
od natężenia ruchu na tych 
drogach. Oczywiście w pew-

nym ustalonym zakresie. To 
jeszcze skuteczniej powin-
no usprawnić przejazd przez 
oba skrzyżowania.

Przypomnijmy, że kierowcy 
od lat narzekali na węzeł drogo-
wy przy Gawłowskiej, ale dopie-
ro w tym roku udało się, dzięki 
porozumieniu miasta ze staro-
stwem, ten problem rozwiązać. 
Remontując przy okazji znaczny 
odcinek drogi powiatowej, czyli 
ul. Gawłowskiej za pieniądze za-
równo powiatowe, jak i miejskie. 
Oba samorządy przeznaczyły na 
ten cel po 435 tys. zł. Kolejne 188 
tys. zł miasto wydało na światła 
na skrzyżowaniu Płocka - Łowic-
ka oraz nową organizację ruchu 
w tym miejscu. Z uwagą obser-
wować teraz będziemy, jak wpro-
wadzone zmiany wpłyną na 
przepustowość obu skrzyżowań.

Sławomir Burzyński

Mamy światła
 ■ W ubiegły piątek 

włączona została 
długo oczekiwana 
sygnalizacja świetlna 
na skrzyżowaniach 
ulic Gawłowskiej  
z Płocką oraz 
Płockiej z Łowicką. 

Światła na skrzyżowaniu Płocka - Łowicka to samodzielna inwestycja miasta Sochaczew, a 
skrzyżowanie Gawłowska - Płocka to wspólna inwestycja obu samorządów 

Istniała możliwość jazdy próbnej samochodem testowym

Ciekawostka motoryzacyjna 
w Sochaczewie
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SONOCO - ALCORE SP. Z O. O.
96-500 Sochaczew, Feliksów 46 A

Poszukuje osoby na stanowisko:

SEKRETARKA

Osoby zainteresowane prosimy o przesłanie swojego CV wraz z listem motywacyjnym na adres e-mail: 
ewelina.kosmalska@sonoco-alcore.net

Prosimy o zamieszczanie w CV dopisku:
„Zgodnie z ustawą z dn. 29.08.1997 o ochronie danych osobowych (Dz. U. z 2002 r., Nr 133, poz. 926 z póź. zm), wyrażam 
zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych przez Sonoco-Alcore Sp. z o.o. dla potrzeb niezbędnych do realizacji 
procesu rekrutacyjnego obecnie, jak również w przyszłości. Jednocześnie oświadczam, że wiadome mi jest, iż usunięcie moich 
danych z bazy Sonoco-Alcore Sp. zo.o. może nastąpić bez mojej zgody.”

623
tysiące złotych wydało 

miasto na budowę 
sygnalizacji świetlnej 
na skrzyżowaniach 

Gawłowska - Płocka - 
Łowicka 
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Rządząca koalicja utrzy-
muje, że pomimo przejścio-
wych trudności, wszystko jest 
w jak najlepszym porządku. 
Inicjatorzy zwołania sesji alar-
mują z kolei: w powiecie nie tyl-
ko oświata stacza się po równi 
pochyłej. 

Problemy związane z 
oświatą nie mogą być bagateli-
zowane. Oprócz czterystuoso-
bowej kadry nauczycielskiej i 
obsługi administracyjnej, do 
ośmiu prowadzonych przez po-
wiat placówek uczęszcza po-
nad 3,5 tys. uczniów. Jak już in-
formowaliśmy, ci pierwsi nie 
otrzymali w tym roku nagród 
z okazji Dnia Edukacji Naro-
dowej. Władze powiatu nie zor-
ganizowały też żadnych oficjal-
nych obchodów. Brak nagród 
w dobie kryzysu nie byłby ni-
czym szczególnym, gdyby nie 
fakt, że Karta nauczyciela na-
kłada na samorząd obowią-
zek odprowadzania 1 proc. od 
pensji pedagogów właśnie na 
ten cel. Nagrody są więc de fac-
to finansowane z pieniędzy na-
leżących do nauczycieli. Jeszcze 
bardziej bulwersuje informacja, 
że uczniom nie wypłacono sty-
pendiów z programu prowa-
dzonego przez starostwo. 

Niedoinformowani 
Na początek zebrani wysłu-

chali informacji o stanie reali-
zacji zadań i inwestycji oświa-
towych. Przedstawiono im 
również aktualną sytuację fi-
nansową powiatowej oświaty. 
Warto w tym miejscu nadmie-
nić, że zgodnie z ustawą o sys-
temie oświaty, powyższe dane 
powinny trafić do radnych do 
końca października. Dyrektor 
Powiatowego Zespołu Eduka-
cji Bogusław Bęzel zapewniał, 
że dokumenty zostały termi-
nowo złożone w biurze rady. Z 

kolei przewodniczący komisji 
oświaty w radzie powiatu, Ta-
deusz Głuchowski, stwierdził, 
że otrzymał je dopiero 7 listopa-
da. - Informacja została przed-
stawiona przewodniczącej i 
zarządowi powiatu, ale nie rad-
nym - powiedział. 

Zaprezentowane przez 
Bogusława Bęzla dane nie za-
skoczyły. W powiatowych 
szkołach spada liczba uczniów 
(w ostatnim roku o około 
120). Za tym idzie mniejsza 
subwencja oświatowa (o 220 
tys. zł). Jeżeli chodzi o wyni-
ki w nauce, to średnią znacz-
nie podnoszą uczniowie ZS 
im. Fryderyka Chopina. Pra-
wie 100 proc. absolwentów tej 
szkoły kontynuuje naukę na 
studiach wyższych, w dużej 
mierze w trybie dziennym. W 
innych placówkach widać od-
wrotną tendencję. Po ukoń-
czeniu szkoły absolwenci roz-
poczynają pracę. Zdawalność 
egzaminów zawodowych 
oscyluje w okolicach 66 proc. 

Przeciętne wynagrodze-
nie nauczycieli waha się od 
2,5 tys. zł (nauczyciel staży-
sta) do 4,6 tys. zł brutto (na-
uczyciel dyplomowany). Na 
każdym szczeblu awansu za-
wodowego przekracza gwa-
rantowane przez Kartę na-
uczyciela kwoty. 

Piąty wicedyrektor
Zarzewiem burzliwej dys-

kusji stała się wymiana dachu 
w ZS RCKU. W jej trakcie szko-
ła została trzykrotnie zalana. 
Woda pojawiła się w 12 salach 
lekcyjnych. 

 - Nie można tego baga-
telizować. Chodzi tu zarów-
no o sprawy bezpieczeństwa, 
jak i realizację samego pro-
cesu dydaktycznego. Wiemy, 
że z powodu zalania skracane 

były lekcje. Dlaczego od razu 
zdjęto cały dach? Kto jest od-
powiedzialny za realizację tej 
inwestycji? - pytał radny Głu-
chowski.

Rozczarowania nie krył 
również Dariusz Dobrowolski. 

- Miało to być flagowe 
przedsięwzięcie powiatu. Nic z 
tego nie wyszło. Teraz sprawia 
ono ogromne kłopoty. Czy to 
prawda, że w „Ogrodniku” za-
trudniono specjalnie wicedy-
rektora do nadzorowania wła-
śnie tej inwestycji? - pytał. 

Wyjaśnień próbował udzie-
lać starosta Tadeusz Koryś. 

- Osoba ta jest pracow-
nikiem szkoły. Obecnie pan 
Andrzej Guzik jest po ope-
racji kolana i przebywa na 
zwolnieniu lekarskim. Pod-
kreślam, że nie został on za-
trudniony bezpośrednio 
przez powiat - tłumaczył. 

- Oczywiście, że nie bez-
pośrednio. Nasuwa się jed-
nak proste pytanie: komu 
podlega ZS RCKU? - nie da-
wał za wygraną radny Do-
browolski. 

Głos w sprawie remon-
tów zabrał dyrektor wydziału 
rozwoju, rolnictwa, leśnictwa 

i ochrony środowiska Ste-
fan Grefkowicz. Jak stwier-
dził, wykonawcę, na które-
go było stać starostwo udało 
się znaleźć dopiero w wyniku 
czwartego przetargu. W po-
przednich oferty opiewały na 
zbyt wysokie sumy. 

Z kolei dyrektor placówki 
Dariusz Miłkowski utrzymy-
wał, że to, iż w innych szkołach 
jest dwóch wicedyrektorów, nie 
oznacza, że w ZS RCKU nie 
może być ich pięciu. 

Jest źle
W dyskusji nieustannie 

wracała sprawa braku wypłat 
nagród i stypendiów. Dyrek-
tor PZE Bogusław Bęzel otwar-
cie mówił o kiepskiej sytuacji fi-
nansowej kierowanego przez 
niego sektora. 

- Stan budżetu jest nie-
ustanne rozpatrywany. W 
maju i wrześniu odbyły się 
spotkania, na których dyrek-
torzy byli szczegółowo infor-
mowani o sytuacji finanso-
wej - powiedział. - Prosiliśmy 
ich o szukanie oszczędności i 
uszczuplanie wydatków. Za-
padła też decyzja o wstrzy-
maniu wypłat nagród do 

grudnia. 
Słowa te wywołały na sali 

prawdziwą burzę. Opozycja 
zarzucała władzom tworzenie 
etatów dla swoich zwolenni-
ków, a co za tym idzie, genero-
wanie kolejnych kosztów dla sa-
morządu. 

- Początkowo miałem nie 
zabierać głosu w tej sprawie. 
W obliczu kolejnych wypowie-
dzi nie mogę jednak pozostać 
bierny - stwierdził radny Józef 
Chocian. - Trzeba to jasno po-
wiedzieć: w oświacie dzieje się 
źle. Czy sensowne było zatrud-
nianie kolejnego dyrektora w 
„Ogrodniku”? Brak nagród i 
stypendiów podważa zaufanie 
do rządzącej koalicji. Podobnie 
jak zatrudnienie kolejnego eta-
towego członka zarządu, pana 
Gaika. Mówi się nawet, że jego 
gabinet jest lepiej wyposażo-
ny niż ten starosty. I przy tym 
wszystkim każe się dyrekto-
rom oszczędzać i mówi się o 
słabej sytuacji ekonomicznej 
placówek edukacyjnych?

O głos poprosiła rów-
nież członkini komisji oświa-
ty i wiceprzewodnicząca rady 
Jolanta Popiołek. - Nie chcę 
usprawiedliwiać niektórych 

działań zarządu, ale sama 
pracowałam jako nauczyciel-
ka. Pamiętam lata 90., kiedy 
nie mieliśmy pieniędzy do-
słownie na nic. Przetrwali-
śmy ten trudny okres. Mam 
nadzieję, że teraz też nam się 
to uda - powiedziała. 

Drugi z wiceprzewodni-
czących rady Aleksander Łopa-
ta do sprawy podszedł radykal-
nie. Upatrywał on oszczędności 
w zmniejszeniu nauczyciel-
skich pensji. Jego zdaniem ob-
cięcie ich o 600-700 zł znacznie 
poprawiłoby finanse PZE. - W 
skali kraju, konieczne byłoby 
zniesienie Karty nauczyciela - 
powiedział.

Radny Dariusz Dobrowol-
ski również chciałby cięć, ale 
gdzie indziej.

 - Oszczędności nie trze-
ba szukać daleko. Podam 
przykłady pierwsze z brze-
gu. Zastanówmy się, ile 
kosztują nas pensje pana 
Przemysława Gaika, czy 
jego znajomej zatrudnio-
nej w Powiatowym Zespo-
le Edukacji. Czy są to etaty 
merytorycznie uzasadnio-
ne? - powiedział wprost.

Agnieszka Poryszewska

Awantura na sesji 
o powiatową oświatę

 ■ W poniedziałek 12 listopada  
odbyła się nadzwyczajna sesja rady powiatu 
poświęcona sytuacji w tamtejszej oświacie. 
Podczas burzliwych obrad opozycyjni  
radni nie zostawili na władzach powiatu 
suchej nitki.

Radny Dariusz Dobrowolski podczas wymiany zdań ze starostą Tadeuszem Korysiem

Gminna Spółdzielnia „SCh” w Nowej Suchej w likwidacji 
sprzeda 

Bazę Obrotu Rolnego 
o pow. 13 tys. m² (teren utwardzony)
Zabudowanej:
- magazyn o pow. 1300 m²

- pawilon handlowy
- garaże i budynek biurowy.
Istnieje możliwość podziału pod potrzeby zainteresowanego.
Kontakt: 668-003-009.

ZS-1441
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Kilka tygodni temu in-
terweniowaliśmy w sprawie 
ul. Spartańskiej, której miesz-
kańcy skarżą się na utrudnie-
nia i niebezpieczną komuni-
kację pieszą.

Ulica Spartańska to ta, 
którą zjeżdżamy z wiaduktu 
nad torami PKP, łukiem na 
teren byłego PZGS-u. Niestety 
jej pobocza nie mają chodni-
ków, na dodatek zarośnięte są 
chaszczami i zastawione blo-
kującymi przejście tablicami 
kilku firm. Zmusza to miesz-
kańców do chodzenia po as-
falcie na niebezpiecznym od-
cinku, gdzie ciężki transport 
zjeżdża do swych baz.

Po naszej interwen-
cji w wydziale infrastruktu-
ry i ochrony środowiska UM 
okazało się, że służby miejskie 
mają jednak obowiązek kosić 
trawę na poboczach, na któ-
rych chodników brak. Zobo-
wiązał się do dopilnowania 
tego szef wydziału Wiesław 
Kowala i słowa dotrzymał. In-
terweniowano też u właścicie-
li przeszkadzających pieszym 
tablic. Na razie przesunięto 
nieco jedną - hurtowni mle-
czarskiej, ale, jak zapewnia 

naczelnik Kowala, trwają roz-
mowy z właścicielami pozo-
stałych.

W rozmowie z nami sze-
fowa Powiatowego Zarządu 
Dróg, Małgorzata Dębowska, 
zapewniła, że znak kierujący 
do PZD, też na zakręcie Spar-
tańskiej stojący, przesunie tak 
,by zrobić przejście dla pie-
szych. Zwróciła jednak uwa-
gę na wyjazd z Gwardyjskiej 
w lewo na Spartańską, któ-
ry jest całkowicie zasłonięty 
iglakami i inną roślinnością i 
stwarza duże zagrożenie dla 
kierowców. Wiesław Kowa-
la obiecał i tą sprawą się zająć.

Tymczasem zbliża się zima 
i trzeba się spodziewać śniegu. 
Miasto nie ma obowiązku od-
śnieżania poboczy, a jedynie 
jezdnie, co jeszcze pogarsza sy-
tuację, bo pługi spychają góry 
śniegu właśnie na pobocza. 
Sytuacja bez wyjścia, chyba że 
znów wywiąże się z obietni-
cy naczelnik Kowala, który za-
pewnił, że również zimą bę-
dzie pamiętał o mieszkańcach 
ul. Spartańskiej. Bo zimą, na 
śliskiej jezdni, pieszy nie ma 
większych szans.

Sławomir Burzyński

NASZE SPRAWY 9
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Czy spotkanie z konser-
watorem zabytków, do któ-
rego doszło w ubiegłym ty-
godniu, będzie zarzewiem 
zmian na najstarszej socha-
czewskiej nekropolii ? 

O całej sprawie dowie-
dzieliśmy się dzięki naszym 
Czytelnikom. Jak nas poin-
formowali, w bliskim sąsiedz-
twie grobowca Garbolew-
skich pojawił się nowy grób. 
Mieszkańcy twierdzą, że na-
ruszono przy tym konstruk-
cję historycznej mogiły. Piąt-
kowe spotkanie z udziałem 
proboszcza ks. Piotra Żą-
dło, Rafała Krupy z płockiej 
delegatury Mazowieckiego 
Wojewódzkiego Konserwa-
tora Zabytków, przedstawi-
cieli Powiatowego Inspek-
tora Nadzoru Budowlanego 
oraz mieszkańców pokazało, 
że omawiany temat jest szer-
szy niż początkowo można by 
przypuszczać. 

Pieniądze  
na Tomickich

Najpierw zajęto się spra-
wą kaplicy, a właściwie gro-
bowca, rodziny Tomickich. 
Uczestniczący w dyskusji so-
chaczewianie przypominali, 
że dawniej odprawiano tam 
msze np. z okazji Wszystkich 
Świętych. Później stała się ona 
składzikiem narzędzi graba-
rza. W końcu doszło nawet do 
tego, że w kaplicy ustawiono 
biurko, przy którym intere-
santów przyjmowali pracow-
nicy  firmy administrującej 
cmentarzem. Teraz po żad-
nym z tych przedmiotów nie 
ma już śladu. Pomieszczenie 
uporządkowano. Dobrze wi-
doczna jest nadal płaskorzeź-
ba autorstwa znakomitego 
rzeźbiarza Bolesława Syrewi-
cza, która ozdabia epitafium 
syna generała Jana Tomic-
kiego, Władysława. Nie da się 
jednak ukryć, że obiekt ten 
jest katastrofalnie zniszczony. 

Proboszcz parafii św. 
Wawrzyńca, ks. Piotr Żądło 
podjął już raz starania o uzy-
skanie środków zewnętrz-
nych na jej renowację. Nie-
stety parafii nie przyznano 
funduszy. 

- Byłem przekonany, że 
nasz wniosek jest tak skon-
struowany, że otrzymamy 
pieniądze. Tak się nie stało, co, 
nie ukrywam, było dla mnie 
trochę zniechęcające - mówił. 

- Wiem, że remont  kaplicy to 
kosztowne przedsięwzięcie. 
Najpierw musielibyśmy przy-
gotować obszerną dokumen-
tację, potem zapłacić za wy-
konane prace. Sądzę, że jedno 
i drugie kosztowałoby około 
100 tys. zł. Nawet jeżeli zorga-
nizowalibyśmy jakąś społecz-
ną zbiórkę, musielibyśmy się 
wystarać o pieniądze z mini-
sterstwa kultury, od konser-
watora zabytków czy od mar-
szałka województwa. 

Do starań zachęcał kon-
serwator zabytków Rafał 
Krupa. 

- Trzeba pamiętać, że tzw. 
stary cmentarz w Sochacze-
wie, a właściwie cały grunt, 
na którym się on znajduje, ma 
status zabytku. Do rejestru 
wpisany jest także sam gro-
bowiec Tomickich. Stawia to 
parafię na uprzywilejowanej 
pozycji - powiedział. 

Dojście będzie 
Jeszcze w listopadzie do 

płockiej delegatury uda się 
proboszcz Piotr Żądło. Zo-
stanie tam omówiona ewen-
tualna renowacja kaplicy, a 
także grobu rodziny Garbo-
lewskich. Ten ostatni wątek 
wzbudził wśród zebranych 
sporo emocji. Proboszcz nie 
ukrywa, że wolna przestrzeń 
przed mogiłą będzie wyko-
rzystana na dwie kwatery dla 
zmarłych kapłanów. Jedna 
z nich została już miejscem 
spoczynku księdza. W kwe-
stii przeznaczenia tego frag-
mentu cmentarza ks. Żądło 
nie przewiduje żadnej dysku-
sji z udziałem mieszkańców.

- Już jakiś czas temu 
uznaliśmy, że to odpowiednie 
miejsce na ten cel. Dojście do 
mogiły Garbolewskich, po-
mimo że trochę węższe, bę-
dzie możliwe. Chcę usunąć 
też tablicę informacyjną są-
siadującą z grobem. Wtedy 
zyskamy więcej przestrzeni - 
twierdzi proboszcz. 

- Jednocześnie parafia św. 
Wawrzyńca, wspólnie z bur-
mistrzem Piotrem Osieckim, 
prowadzi starania dotyczą-
ce renowacji nagrobka. Mam 
nadzieję, że już niedługo bę-
dzie on prawdziwą ozdobą 
naszej nekropolii. Nie wszy-
scy wiedzą, jak w prakty-
ce wygląda dbanie o zabyt-
kowe nagrobki. Tylko sama 
dokumentacja grobu Gar-

bolewskich, bez której jego re-
nowacja nie byłaby możliwa, 
kosztowała 4 tys. zł. Tymcza-
sem takich grobów z tzw. bia-
łą kartą konserwatora zabyt-
ków mamy 90. 

Mieszkańcy nie kryli roz-
czarowania. Ich zdaniem 
grób Garbolewskich powi-
nien mieć wyjątkowy status.

- Pamiętajmy, ile miasto 
zawdzięcza tej rodzinie. Za-
sługuje ona na to, by jej grób 
pozostał w dotychczasowej 
formie. Kilkanaście lat temu 
został zabudowany od stro-
ny alei. Teraz groby pojawiają 
się z przodu. Nie powinno tak 
być - mówili. 

- Jestem proboszczem od 
9 lat. Nie mam nic wspól-
nego z tamtymi pochówka-
mi. Odkąd piastuję tę funk-
cję, żaden zabytkowy grób 
nie został zniszczony - odpo-
wiedział proboszcz. - Pamię-
tajmy jednak o tym, że cmen-
tarz jest po to, by chować na 
nim ludzi. Jeżeli istnieje taka 
możliwość, dlaczego gro-
by kapłanów mają powsta-
wać na cmentarzu komunal-
nym, a nie na parafialnym? 
Jednocześnie zapewniam, że 
nagrobki księży zostaną za-
projektowane jako niskie i w 
żaden sposób nie będą zasła-
niać grobu rodziny Garbo-
lewskich. 

Ochronią cmentarz?
Jak wynika z danych kon-

serwatora zabytków, w prze-
ciągu ostatnich kilkudziesię-
ciu lat z cmentarza przy ul. 
Traugutta „zniknęło” około 
50  grobów. 

 - Nie byłem wtedy pro-
boszczem, ale słyszałem, 
że bardzo ciężkie pod tym 
względem były lata 80. Na 
cmentarzu zaczynało bra-

kować miejsca. Zdarzało się, 
że żeby zyskać miejsce pod 
nowy pochówek, stare mogi-
ły ludzie dewastowali nocą. 
Dużo zmieniło się odkąd po-
wstał cmentarz na Wypaleni-
sku - mówi proboszcz Żądło. 

Podczas spotkania poja-
wił się także wątek powoła-
nia stowarzyszenia, które za-
jęłoby się ochroną cmentarza. 
Proboszcz zadeklarował, że 
będzie mogło ono liczyć na 
jego wsparcie. 

- Myślę, że taka zorga-
nizowana forma byłaby bar-
dzo korzystna dla Sochacze-
wa. Podobne funkcjonują w 
różnych miastach Polski, np. 
w Płocku. Oczywiście wyma-
ga to czasu i wytrwałości, ale 
efekty, które udaje im się uzy-
skać, są imponujące - zachę-
cał Rafał Krupa. - Warto pie-
lęgnować pamięć o dziejach 
Sochaczewa i okolic. A cmen-
tarz parafialny jest ich praw-
dziwą kroniką. 

Czy znajdą się osoby na 
tyle zaangażowane, by pod-
jąć się walki o zachowanie hi-
storycznego dziedzictwa mia-
sta? W tej chwili trudno jest 
to ocenić. Na pewno nasza 
redakcja będzie interesowa-
ła się losami cmentarza przy 
ul. Traugutta. Czekamy też 
na opinie i pomysły naszych 
Czytelników dotyczące przy-
szłości tej nekropolii.  

Agnieszka Poryszewska 

Czy Sochaczew będzie 
miał swoje Powązki?

 ■ Tuż obok grobu rodziny Garbolewskich 
powstała nowa mogiła. Niszczeje tzw. kaplica 
Tomickich, a stan szeregu innych obiektów 
pozostawia wiele do życzenia. 

Część mieszkańców jest przeciwna zmianom wokół grobu 
Garbolewskich

Dzięki naszej interwencji ze Spartańskiej zniknęły chaszcze

Więcej na temat  
cmentarza przy ul. 
Traugutta dowiedzieć 
się można z książki 
Aleksandra Grzegorza 
Turczyka ,,Cmentarz 
parafii św. Wawrzyńca 
w Sochaczewiwe", 
Sochaczew 2010.

Zaglądamy  
na Spartańską

profesjonalną i pełną obsługę księgową
wszystkie formy rachunkowości 
- księgowość, podatki, kadry, płace, ZUS, rozliczenia roczne, 
rozliczenie zwrotu VAT od materiałów budowlanych

Dla nowych klientów upust
tel. kom. 503-093-222, tel./fax 46 862-41-77
96-500 Sochaczew, ul. Targowa 18, paw. 7 (przy poczcie)
e-mail: malcomp@op.pl 
czynne pon.-pt. 8.00-18.00, sob.- 11.00-18.00

ZS-34

BIURO RACHUNKOWE
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Na ostatniej sesji radni 
wyrazili zgodę na przeniesie-
nie targowiska w Chodkowie 
na teren przy tamtejszej hali 
sportowej. Handel w pasażu 
Duplickiego rozpocznie się 
najprawdopodobniej 15 grud-
nia.

Obecnie teren, na którym 
dotychczas znajdował się ry-
nek, został ogrodzony przez 
jego właściciela. Z naszych in-
formacji wynika, że powsta-
nie tam kolejna Biedronka.

- Wychodząc naprze-
ciw oczekiwaniom kupców 

i  ich klientów ratusz przy-
gotował specjalną uchwa-
łę. Radni poparli naszą 
koncepcję. W przeciągu 
najbliższych kilku dni tekst 
uchwały zostanie opubli-
kowany w dzienniku urzę-
dowym. Potem pozosta-
nie tylko oczekiwać na jej 
uprawomocnienie i nic nie 
stanie na przeszkodzie, by 
targowisko wznowiło dzia-
łalność - powiedział nam 
wiceburmistrz Stanisław 
Wachowski. (ap)

Rynek przy pasażu 
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Kilka dni wcześniej 
odebrał on trzecią nagro-
dę w prestiżowym ogólno-
polskim konkursie PFRON 
„Otwarte Drzwi”.

Mieszkający od kilkuna-
stu lat w Sochaczewie Klaudiusz 
jest podopiecznym Warsztatów 
Terapii Zajęciowej działających 
przy Spółdzielni Inwalidów „Ju-
trzenka”. Tworzy pod kierun-
kiem Barbary Derdy. Na prze-
strzeni ostatnich lat zdobył wiele 
nagród, nie tylko w konkursach 
promujących sztukę osób nie-
pełnosprawnych. Trudno jest 
wymienić wszystkie. Jego rzeź-
ba „Mój anioł” zajęła III miejsce 
w konkursie „Talent, pasja i in-
tuicja” w Warszawie. Zdobywał 
wyróżnienia w Ogólnopolskim 
Konkursie Plastycznym im. Teo-
fila Ociepki w Bydgoszczy. Do-
ceniono go także podczas „So-
chaczewskiego Lauru”. 

„Olimpiada”
Klaudiusz jest artystą w 

pełnym tego słowa znaczeniu. 
Charakteryzuje go duża wraż-
liwość na kolor a także otwar-
tość na sam proces tworzenia. 
Jeżeli tylko istnieje taka moż-
liwość, także rzeźbi oraz zaj-
muje się ceramiką. Jego głów-
na aktywność obejmuje jednak 
malarstwo. Przez lata, z pomo-
cą swojej instruktorki, wypra-
cował indywidualny styl. Jego 
znakiem firmowym stały się 
żywe barwy i kropki, nadające 
obrazom przestrzenny wymiar. 

Ta stylistyka została doce-
niona przez konkursowe jury. 
Podczas jubileuszowego X kon-

kursu „Sztuka Osób Niepełno-
sprawnych” obraz „Olimpiada” 
uplasował się na trzecim miej-
scu w kategorii malarstwo i wi-
traż. 6 listopada w Zamku Kró-
lewskim w Warszawie odbyła 
się uroczysta gala połączona z 
wręczeniem nagród. 

- Klaudiusz jest bardzo am-
bitny i wiem, że był trochę zawie-
dziony, że nie jest to pierwsza na-
groda. Moim zdaniem poziom 
konkursu był tak wysoki, że 
wszyscy powinniśmy być dum-
ni z jego osiągnięć - powiedziała 
nam Barbara Derda. - Mówiąc o 
poziomie artystycznym, zapew-
niam, że nie należy tego stwier-
dzenia traktować jako sloganu 
wygłaszanego przy takich oka-
zjach. Zachęcam do odwiedze-
nia strony www.pfron.org.pl, 
gdzie znaleźć można galerię prac 
konkursowych. 

Grupa talentów
Oprócz udziału w licznych 

konkursach, duża część twór-
czej aktywności Klaudiusza 
oraz innych niepełnospraw-
nych artystów z WTZ związa-
na jest z ich współpracą z Fun-
dacją „Awangarda”. Udało się 
ją nawiązać dzięki wybitnemu 
grafikowi, rysownikowi oraz 
ilustratorowi Piotrowi Mło-

dożeńcowi. Związany z tą or-
ganizacją plastyk postanowił 
zainteresować ją jednym z pod-
opiecznych sochaczewskich 
warsztatów Piotrem Gęgniewi-
czem. Potem dołączyli do niego 
kolejni: Michał Florczak, Klau-
diusz Grabisna, Wiktoria Kłu-
szaj, a niedawno Kamil Bier-
nacki. 

„Awangarda” jest organiza-
cją non-profit promującą sztu-
kę osób z niepełnosprawnością 
intelektualną. Jej założycielka 
Margaret Samborska wyszła z 
założenia, że budzi ona te same 
emocje i ma nie mniej do zako-
munikowania swoim odbior-
com, niż twórczość artystów 
profesjonalnych. Poprzez or-
ganizację wydarzeń artystycz-
nych, unikalne produkty i swo-
ją galerię Awangarda Studio, 
fundacja działa na rzecz zwięk-
szenia świadomości społecz-
nej. Projekty Awangarda Art-
Bags, Awangarda ArtShirts czy 
Awangarda ArtCards to nie tyl-
ko sprzedaż autorskich projek-
tów użytkowych. To również 
sposób na podniesienie poczu-
cia własnej wartości. 

Małe BMW
Dzięki pomocy ze stro-

ny „Awangardy” Klaudiusz 

miał szansę rozwijać się na 
szeregu plenerów malar-
skich. Zostały one zorgani-
zowane przy współudziale 
pełnosprawnych artystów, 
często światowej sławy. Pa-
nowały na nich profesjo-
nalne warunki, identyczne 
z tymi, jakie są stosowane 
podczas plenerów „zawo-
dowych” malarzy. Kilku-
letnia współpraca zaowo-
cowała nie tylko tym, że 
obrazy Klaudiusza stały się 
częścią zagranicznych ko-
lekcji sztuki. Miał on okazję 
wziąć udział w unikalnych 
przedsięwzięciach, wśród 
których warto wspomnieć 
o współpracy z BMW. Przez 
klika lat pomalowana przez 
niego terenówka była jed-
nym z oficjalnych samocho-
dów Fundacji „Awangarda”. 
Miniaturowy samochód 
tej marki, ozdobiony przez 
Klaudiusza, oglądać można 
teraz w gablocie ustawionej 
na parterze Urzędu Miej-
skiego, podobnie jak kil-
ka jego obrazów. Napraw-
dę warto zapoznać się z tą 
barwną próbką jego bogatej 
twórczości. 

Agnieszka Poryszewska

Klaudiusz Grabisna w 
awangardzie sztuki

 ■ W mieszczącej 
się w ratuszu galerii 
„Most” otwarto 
wystawę malarstwa 
Klaudiusza Grabisny. 

Akcja dla BMW to jeden z projektów, w których brał udział Klaudiusz

W piątek 2 listopada, na 
zaproszenie MOK w Cho-
dakowie, placówkę odwie-
dzili  wyjątkowi goście: 
Zuzanna Rechowicz-Piąt-
kowska - córka Gabriela i 
Hanny Rechowicz, która 
ukończyła ASP w Warsza-
wie, a na co dzień łączy ak-
tywność malarską (wystawy 
m.in. w Warszawie, Buda-
peszcie, Tokyo i Paryżu) z 
działalnością scenograficz-
ną dla teatrów. Towarzyszył 
jej Paweł Giergoń - historyk 
sztuki, fotograf, miłośnik 
mozaik współpracujący z 
Narodową Galerią Zachę-
ta i kurator wystawy  „Han-
na i Gabriel Rechowiczowie. 
Obrazy w architekturze” w 
Zachęta Projekt Kordegar-
da.

To dzięki nim oficjalnie 
możemy potwierdzić, że au-
torami tych dzieł sztuki są 
Hanna i Gabriel Rechowi-
czowie - uznani artyści w 
kraju i za granicą, w któ-
rych „portfolio [...] znajduje 
się blisko czterdzieści pro-
jektów zrealizowanych w la-

tach 1957-1992 w wielu mia-
stach Polski” [cyt. za Paweł 
Giergoń] .

Podczas spotkania, któ-
re przebiegło w niezwykle 
miłej atmosferze, ustalony 
został termin wystawy o ży-
ciu i twórczości Gabriela i 
Hanny Rechowiczów w Ga-
lerii „Chopina 101”, która z 
całą pewnością będzie waż-
nym wydarzeniem kultu-
ralnym dla Sochaczewa. 

Goście byli pod wra-
żeniem faktu, że mozai-
ki przetrwały, są w tak do-
brym stanie, aczkolwiek 
marzyliby (podobnie jak 
my) o renowacji tych dzieł 
i odtworzeniu integralnej 
części freskowej naszych 
mozaik. 

Dzieła tej rangi powin-
ny być pielęgnowane i przy-
wracane społeczeństwu, 
gdyż stanowią dobro naro-
dowe. Możemy obiecać, że 
dołożymy wszelkich starań, 
żeby zrealizować to marze-
nie. 

Anna Sobkowicz-Folle
Przemko Stachowski

Mozaika 
autentyczna

Goście MOK w Chodakowie ostatecznie potwierdzili  
autentyczność mozaiki zdobiącej budynek



20 listopada 2012

nr 47 (1108)ziemiasochaczewska@gmail.comZIEMIA SOCHACZEWSKA WYDARZENIA 11

FO
T.

 K
AT

AR
ZY

N
A 

ŁA
ŻE

W
SK

A
FO

T.
 S

ŁA
W

O
M

IR
 B

U
R

ZY
Ń

SK
I

Jaki był pani ulubiony 
przedmiot w szkole? Jaką sto-
suje pani dietę? Jak wygląda 
dzień sportowca na zgrupo-
waniu? Ile lat pani trenuje rzut 
młotem? Czy trenowała pani 
wcześniej jakąś dyscyplinę?

Na takie i tym podob-
ne pytania odpowiadała 
uczniom i nauczycielom Ze-
społu Szkół im. Jarosława 
Iwaszkiewicza w Sochacze-
wie, w środę 7 listopada, Anita 
Włodarczyk. 

Dzięki inicjatywie pana 
Zenona Grąbczewskiego, pol-
ska srebrna medalistka te-
gorocznych Igrzysk Olim-
pijskich w Londynie, wraz 
z trenerem Krzysztofem 
Kaliszewskim, odwiedzi-
ła społeczność uczniowską 
„Iwaszkiewicza”. Sprawnie 
zorganizowane przez dyrek-
cję szkoły i nauczycieli wycho-
wania fizycznego spotkanie 
pozwoliło młodym ludziom 
poznać tę wyjątkową postać 
polskiego sportu. 

Młociarka przybliżyła 
uczniom swoją dyscyplinę. W 
sposób bardzo interesujący i 
przystępny opowiedziała mię-
dzy innymi o zasadach rzu-
tu młotem, budowie młota, a 
także o wymaganych cechach 
sportowca uprawiającego tę 
dyscyplinę. Uczestnicy spotka-
nia mogli także usłyszeć, jak 

z perspektywy wicemistrzy-
ni przebiegał pamiętny dla 
wszystkich Polaków śledzących 
Igrzyska, finał rzutu młotem.

Źródłem ciekawych in-
formacji była także rozmowa 
z trenerem lekkoatletyczki, 
Krzysztofem Kaliszewskim. 
Wszyscy słuchali z zaintere-
sowaniem, jak przebiega co-
dzienny trening, ile wysiłku 
kosztuje Anitę przygotowanie 
się do zawodów. Nikt ze słu-
chaczy wcześniej nie zdawał 
sobie sprawy, że aby wykonać 
kilka najważniejszych rzutów 
w trakcie zawodów, trzeba 
najpierw w ciągu roku wyko-
nać tysiące prób, które równa-
ją się przerzuceniu tysięcy ton.

Szczególnie wzruszają-
cy był ten moment spotkania, 
kiedy goście „Iwaszkiewicza” 
wspominali koleżankę Ani-
ty - przedwcześnie zmarłą na-
dzieję polskiej lekkoatletyki - 
Kamilę Skolimowską.

Takie wydarzenia są waż-
ne w życiu młodych ludzi. 
Osobiste spotkanie i bezpo-
średnia rozmowa z wielkim 
sportowcem przekonują, że 
warunkiem każdego życio-
wego zwycięstwa jest sumien-
ność, systematyczność, pra-
cowitość, a przede wszystkim 
konsekwentne dążenie do wy-
znaczonego celu. 

Agnieszka Mućka

* Połączona uroczystość 
z okazji jubileuszu pięcio-
lecia sochaczewskiego 
Stowarzyszenia Emery-
tów i Rencistów „Włókien-
ko” oraz Dnia Seniora od-
była się 10 listopada w hali 
sportowej MOSiR w Cho-
dakowie.

Spotkanie było znako-
mitą okazją do podsumo-
wania dotychczasowej dzia-
łalności „Włókienka” oraz 
do docenienia i uhonorowa-
nia przez burmistrza Pio-
tra Osieckiego członków 
stowarzyszenia, którzy w 
szczególny sposób włączają 
się w jego działalność. Nie 
zabrakło kwiatów, życzeń 
oraz podziękowań kiero-

wanych pod adresem obec-
nej przewodniczącej stowa-
rzyszenia Mirosławy Janiak 
oraz jej poprzedniczki Hen-
ryki Pietrzak, która w 2006 
roku wystąpiła z inicjatywą, 
by zarejestrować i kontynu-
ować  wcześniejszą działal-
ność Związku Zawodowego 
Emerytów i Rencistów po 
byłych Zakładach Chemicz-
nych w Chodakowie.

 I tak od 2006 r. stowa-
rzyszenie działa pod nazwą 
„Włókienko”. Aktualnie li-
czy ono 160 członków, w 
skład zarządu wchodzą czte-
ry osoby, które odbyły semi-
naria szkoleniowe organizo-
wane przez Urząd Miasta. 
Dzięki nim mogły poszerzyć 
swoje umiejętności. 

- Współpracujemy z lo-
kalnymi organizacjami, 
które wspierają naszą dzia-
łalność. Raz w miesiącu 
spotykamy się przy muzy-
ce. To sprawdzona forma 
działalności rozrywkowej, 
którą emeryci wręcz uwiel-
biają. Pragniemy służyć lu-
dziom, którzy mają prawo 
do odpoczynku w jesieni 
swojego życia - powiedzia-
ła nam Mirosława Janiak. 
- W ramach spotkań inte-
gracyjnych organizowane 
są wycieczki krajoznawczo 
- turystyczne, pielgrzymki 
i pikniki, które mogą dojść 
do skutku dzięki pomocy 
finansowej zarządu powia-
tu oraz burmistrza miasta. 
Stowarzyszenie współpra-

cuje ze Związkiem Eme-
rytów i Rencistów z So-
chaczewa oraz z Błonia, 
a także z sochaczewskim 
Uniwersytetem Trzeciego 
Wieku. 

Wyśmienita zabawa, 
szampan, dużo uśmiechu i 
tańce do późnego wieczora 
- tak właśnie wyglądała im-
preza zorganizowana z oka-
zji jubileuszu „Włókienka”. 
Uroczystość uświetniły wy-
stępy zespołu tanecznego 
„Abstrakt”. Do wglądu była 
także kronika, do której za-
proszeni goście mogli zło-
żyć pamiątkowy wpis. 

Sobotni wieczór udo-
wodnił, jak niewiele potrze-
ba, by cieszyć się życiem. 

Katarzyna Łażewska 

Anita Włodarczyk 
gościem Iwaszkiewicza

Stowarzyszenie „Włókienko” ma już pięć lat

Poprzedziło je wystą-
pienie burmistrza miasta 
Piotra Osieckiego i sakra-
mentalne : - XX festiwal 
uważam za otwarty.

„Słuchajcie Chopina, a 
zrozumiecie bardzo szybko, 
że nic nie złożył modzie w 
ofierze, że nie ugiął się przed 
kaprysami złego smaku, by 
osiągnąć bogactwo i sławę. 
Tego co gra i komponuje, 
słuchają wszyscy, oczarowa-
ni, z niesłabnącym zaintere-
sowaniem i przyjemnością”. 
- Taki oto fragment z prasy 
paryskiej z 1841 roku zacy-
towała zebranym na widow-
ni szkolnej sali koncertowej 
dyrektor Joanna Niewia-
domska-Kocik, współorga-
nizatorka festiwalu organi-
zowanego wraz z dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Kultu-
ry, Haliną Pędziejewską.

Przypomniano też po-
krótce historię festiwalu, 

który rozpoczął się w 1993 
r. jako Wojewódzkie Prze-
słuchania Chopinowskie i 
rozrastał się z roku na rok. 
Przez ten czas na estradzie 
naszej szkoły muzycznej 
w ramach festiwalu zapre-
zentowało się ponad tysiąc 
młodych artystów, a on sam 
niewątpliwie stanowi dziś 
kulturalną wizytówkę So-
chaczewa.

Otwierając tegorocz-
ny festiwal burmistrz Piotr 
Osiecki powiedział m.in.: 
- Myślę, że nieprzypadko-
wo spotykamy się dziś wła-
śnie w Państwowej Szko-
le Muzycznej, bo przecież 
to tutaj, niemal codziennie, 
kilkuset młodych ludzi roz-
wija swe muzyczne zdolno-
ści i zakochuje się nie tyl-
ko w muzyce Chopina. Te 
mury dają schronienie tym 
bardzo wrażliwym osobom 
i można powiedzieć, że jest 

to również wspaniała pla-
cówka wychowawcza. Bo 
tutaj młodzi ludzie nie tyl-
ko rozwijają swoje talenty, 
ale przede wszystkim stają 
się dobrymi ludźmi.

Sobota i niedziela prze-
biegały pod patronatem 
burmistrza miasta. Odby-
ły się wtedy koncerty mi-
strzów, członków jury fe-
stiwalu. W sobotę swe 
wspaniałe umiejętności za-
prezentowała na specjalnie 
sprowadzonym z Filharmo-
nii Warszawskiej klawesy-
nie Andree Darras, włoska 
artystka, znana i ceniona w 
całej Europie a także poza 
nią. Dla sochaczewskiej pu-
bliczności wykonała ona 
Toccatę e-moll oraz Fan-
tazję Chromatyczną i Fugę 
J.S. Bacha oraz kompozycje 
A. Solera i G. Ligetiego.

Jeszcze tego samego dnia 
usłyszeliśmy przewodni-
czącego jury prof. Jana Ka-
dłubiskiego w polonezach 
Fryderyka Chopina, zaś w 
niedzielę kolejnych człon-
ków jury: Miceala O’Rourke 

z Irlandii, Doriana Leljaka z 
Serbii oraz Murraya McLa-
chlana  z Wielkiej Brytanii. 
Była więc okazja obserwo-
wania i słuchania artystów 
z krajów o różnej tradycji 
wykonawczej i o różnych 
temperamentach. Na pew-
no było to bardzo poucza-
jące, zwłaszcza dla młodych 
adeptów fortepianu. 

Festiwal trwa nadal, bo 
to przede wszystkim trzy dni 
przesłuchań uczestników w 
czterech zakresach repertu-
arowych. A na zakończenie 
koncert laureatów, który od-
będzie się w najbliższą środę 
o godz. 16.00.

To jednak nie koniec, 
bo laureaci festiwalu będą 
mogli zaprezentować swe 
umiejętności również w 
Mazowieckim Centrum 
Kultury i Sztuki w  Warsza-
wie i w Warszawskim Towa-
rzystwie Muzycznym. Ale 
także, po raz pierwszy, pod-
czas koncertu w Domu Pra-
cy Twórczej w pałacu w Ra-
dziejowicach.

Małgorzata Pałuba

Tydzień z Chopinem
 ■ Dwudziesty jubileuszowy Międzynarodowy 

Festiwal Chopinowski na Mazowszu 
rozpoczęły koncerty członków 
międzynarodowego jury.

Zabawa taneczna to zawsze ważny punkt imprez dla seniorów

Anita Włodarczyk z pasją opowiadała o swoich dokonaniach

Po raz pierwszy w konkursie na klawesynie zagrała Andree Darras
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Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Brochowie od dawna zdaje sobie 
sprawę, jak ważne jest udzielanie wielokierunkowej pomocy dla mieszkańców 
gminy, korzystających - z powodu trudnej sytuacji - z pomocy społecznej.
W związku z tym Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej już od 2008 roku co 
rok aplikuje o środki z Unii Europejskiej (z Europejskiego Funduszu Społecz-

nego w ramach Priorytetu VII - Działanie 7.1, Poddziałanie 7.1.1) na realizację 
projektu systemowego „Re/integracja osób wykluczonych/ zagrożonych 
wykluczeniem społecznym na terenie gminy Brochów”. 
Środki te umożliwiły - od 2008 r. do 2012 r. - dofinansowanie zatrudnienia 
pracownika socjalnego oraz łącznie 60 osobom - zdobycie nowych zawodów 
i wiedzy przydatnej na rynku pracy oraz w życiu zawodowym, społecznym i 
osobistym. 

Dzięki w/w środkom od 2008 r. organizujemy:
1.szkolenia z doradcą zawodowym i z psychologiem oraz spotkania 
integracyjne i/lub wycieczki;
2.szkolenia w wybranych przez uczestników projektu zawodach, tj.: 
- w 2008 r.: „Opiekunka osób starszych i dzieci”, „Sprzedawca z obsługą  
  kas fiskalnych”, „Obsługa zbiorników pojazdów samochodowych  
  zasilanych gazem skroplonym LPG”, „Bukieciarz - florysta”;
- w 2009 r.: „Nowoczesne metody wykańczania wnętrz”,  
  „Opieka nad osobami starszymi i dziećmi”,
- w 2010 r.: „Pracownik magazynowy” (w tym obsługa wózków jezdniowych).
- w 2011 r.: „Magazynier z obsługą komputera i wózków jezdniowych”.
- w 2012 r.: „Projektowanie i konserwacja terenów zielonych-Ogrodnik” oraz 
„Kierowca wózków jezdniowych z napędem silnikowym”.
Doradca zawodowy przygotowywał Uczestników do podjęcia pracy, a 
psycholog udostępnił m.in. wiedzę z zakresu komunikacji międzyludzkiej, 
asertywności. Udzielał porad indywidualnych.

Od 2010 r. psycholog omawia też zagadnienia „Stereotypowe postrzeganie 
przez społeczeństwo ról kobiet i mężczyzn” oraz zasadę równości szans kobiet 
i mężczyzn. Wprowadzono „Poradnictwo Obywatelskie”;
Od 01.02.2011 r. udzielane są porady: dla osób nadużywających alkoholu, 
dla członków rodzin tych osób, dla osób stosujących przemoc oraz dla osób 
doznających przemocy domowej. Zapewniono osobom niepełnosprawnym 
możliwość wzięcia udziału w projekcie.
Od 2012 roku umożliwiono uzupełnianie wykształcenia na poziomie 
ponadgimnazjalnym i policealnym. Z tej szansy korzysta obecnie 5 osób.

Wszyscy Uczestnicy, biorący udział w kursach, zorganizowanych w latach 
2008 - 2012 zdobyli nowe zawody. 
- „Wiedza zdobyta na szkoleniach jest przydatna. Będziemy innym polecać 
udział w projekcie.” - mówią uczestnicy projektu. Świadczy to o tym, że szkole-

nia są potrzebne, dlatego planowana jest kontynuacja realizacji w/w projektu. 
Na lata 2013 - 2014 zaplanowano szkolenia: „Aktywna Integracja Społeczna”, 
„Aktywna Integracja Zawodowa” i „Poradnictwo obywatelskie” oraz wycieczki i 
spotkania integracyjne. Poza tym na 2013 r. - szkolenia: „Profesjonalna opieka 
nad dziećmi”, „Kierowca wózków jezdniowych (...)”; „Kierownik Magazynu”, a na 
2014 r.- „Układanie kostki brukowej” i „Kierowca wózków jezdniowych”.

Część osób zakwalifikowanych do udziału w projekcie w latach 2013 i 2014 
może zrezygnować z udziału w projekcie, dlatego też zaplanowano uzupeł-
niającą rekrutację, przed rozpoczęciem zaplanowanych kursów zawodowych 
oraz wzięto pod uwagę ewentualną możliwość zorganizowania innych, niż 
zaplanowane, kursów zawodowych.
Jeżeli będą wolne miejsca, do udziału w projekcie zaprosimy osoby będące 
w trudnej sytuacji (dochód netto nie może przekraczać 456,00 zł na 1 osobę 
w rodzinie, lub 542,00 zł na osobę prowadzącą jednoosobowe gospodarstwo 

domowe), które równocześnie spełniają następujące warunki: nie pracują 
zawodowo, są bezrobotne /długotrwale bezrobotne lub nieaktywne zawodowo 
z uwagi na opiekę nad dziećmi do lat 7 (z wyjątkiem osób na urlopach 
wychowawczych) lub są niepełnosprawne, korzystają ze świadczeń pomocy 
społecznej, mają wykształcenie średnie lub niższe.
Dzięki wsparciu z Europejskiego Funduszu Społecznego 60 Uczestników 
projektu zdobyło nowe zawody. Część z nich znalazła zatrudnienie. Pozostali 
też chcą podjąć pracę. Cieszą się, że mają szansę na powrót na rynek pracy.
Ukończenie w latach 2012 i 2013 w ramach projektu kursów zawodowych, 
opanowanie - między innymi - samodzielnego pisania dokumentów aplikacyj-
nych (życiorysu, listu motywacyjnego) oraz aktywnego poszukiwania pracy 
ułatwi następnym grupom mieszkańców podjęcie aktywności zawodowej i 
społecznej.

Ogłoszenie o realizacji projektu jest współfinansowane przez Unię Europejską 
z Europejskiego Funduszu Społecznego
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki

CZŁOWIEK NAJLEPSZA INWESTYCJA
Projekt systemowy „Re/integracja osób wykluczonych/zagrożonych  

wykluczeniem społecznym na terenie gminy Brochów”
jest współfinansowany przez Unię Europejską z Europejskiego  

Funduszu Społecznego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  

(Priorytet VII, Działanie 7.1, Poddziałanie 7.1.1)
ZS-1448

Podsumowanie realizacji projektu za okres od 01.04.2008 do listopada 2012 r.

Idea projektu sprowadza się 
do tego, że w ramach dochodów 
własnych miasta zostaje wydzie-
lona określona kwota do dyspo-
zycji mieszkańców. W ramach 
tych środków mieszkańcy będą 
zgłaszać propozycje inwestycji, a 
następnie bezpośrednio uczest-
niczyć w procesie wyłaniania 
tych, które trafią do realizacji.

Czy chcecie lobbować na 
rzecz konkretnej formy ta-
kiego budżetu, a jeżeli tak 
to jak ma ona wyglądać?

Przygotowaliśmy konkret-
ną propozycję. Zapraszam na 
stronę www.budzetobywatel-
ski.pl, tam opisaliśmy założenia 
przygotowanego przez nas pro-
jektu. Zbieramy podpisy pod 
gotowym projektem uchwały, 
która wprowadza budżet oby-
watelski w Sochaczewie, z pro-
jektem można się zapoznać. Za-
praszam na pl. Kościuszki w 
niedzielę 25 listopada od 10:00 
do 14:00. Tworząc nasz projekt 
przyjęliśmy założenie, że ma to 
być rozwiązanie przyjazne dla 
wszystkich mieszkańców, włą-
czając w to możliwość zgłasza-
nia propozycji i wybierania in-
westycji przez Internet.

Czy w związku z tak dużym 
poparciem dla tej idei bę-
dziecie starać się ją wpro-
wadzić również w powiecie?

Z zainteresowaniem zapo-
znam się ze szczegółami takiej 
propozycji dla Powiatu Socha-

czewskiego, o której wspomniał 
ostatnio w państwa gazecie jeden 
z radnych ze środowiska burmi-
strza. Niestety radni Forum nie 
byli w stanie podczas ostatniej 
sesji rady powiatu przedstawić 
żadnej koncepcji. Ograniczyli 
się jedynie do złożenia wniosku 
w tej sprawie, co ciekawe, oparli 
uzasadnienie między innymi na 
informacjach z naszej strony in-
ternetowej.

Gotów jestem pomyśleć, że 
sami nie posiadają w tej kwestii 
wystarczającej wiedzy i dlatego 
ograniczyli się jedynie do złoże-
nia przedmiotowego wniosku. 
Bardzo interesuje mnie to, czy 
mają jakiekolwiek przemyśle-
nia w tym zakresie i czy mogą 
zaproponować jakieś rozwiąza-
nia. Z przyjemnością podejmę 
się merytorycznej oceny zapro-
ponowanych rozwiązań, jeżeli 
takie się pojawią.

Dlaczego zbieracie podpisy, 
skoro rada miasta już przy-
jęła uchwałę w tej sprawie?

To właśnie trzeba wyja-
śnić. Rada miejska nie podjęła 
uchwały wprowadzającej bu-
dżet obywatelski. O ile mi wia-
domo, taka uchwała nie zo-
stała nawet przez burmistrza 
do dnia dzisiejszego przygo-
towana. Zatem zbieranie pod-
pisów, pod gotowym projek-
tem uchwały, dzięki któremu 
może zostać wprowadzony bu-
dżet obywatelski w Sochacze-
wie, jest jak najbardziej zasadne. 

Zwłaszcza, że prace nad projek-
tem uchwały zakończyliśmy 16 
października. Tego dnia Eks-
press Sochaczewski podał in-
formację o rozpoczęciu przez 
stowarzyszenia Przyjazne Mia-
sto Sochaczew, Porozumienie 
Ziemi Sochaczewskiej, Ruch 
Obywatelski Teraz Sochaczew 
oraz Przymierze wspierane 
przez Platformę Obywatelską 
RP akcji informacyjnej pro-
mującej budżet obywatelski, w 
ramach której będzie prowa-
dzona zbiórka podpisów. Na-
tomiast tydzień później bur-
mistrz wniósł projekt uchwały 
intencyjnej. Zdaje się tylko po 
to, by skłonić nas do zaniecha-
nia dalszych działań. To przy-
kre, bo przecież chodzi o sprawę 
służącą wszystkim mieszkań-
com. Z tego też powodu nie 
opublikowaliśmy treści uchwa-
ły na naszej stronie interneto-
wej. Chcemy uniknąć sytuacji, 
w której burmistrz złoży pro-
jekt, nad którym pracowaliśmy, 
jako własny. Zbieramy aktual-
nie podpisy i projekt uchwały 
wprowadzającej budżet obywa-
telski, popierany przez miesz-
kańców, trafi niebawem pod 
obrady rady miejskiej, a wtedy 
przekonamy się czy burmistrz 
popiera budżet obywatelski.

Przemysław Gaik, członek Zarządu 
Powiatu Sochaczewskiego zabiera głos 
w sprawie „budżetu obywatelskiego”

Wokół budżetu obywatelskiego

1. Zacznijmy od sprostowa-
nia nieprawdziwych informacji. 
Władze miasta nie były ani in-
formowane, a tym bardziej za-
praszane do rzekomych prac, nad 
projektem uchwały, jaki dziś po-
noć mają gotowy członkowie sto-
warzyszeń zbierających podpisy.

2. Nie można więc mówić i 
pisać, że burmistrz Piotr Osiecki 
nie był tym tajemniczym projek-
tem zainteresowany. Nikt mu go 
nie pokazał, nie proponował dys-
kusji, nie zapraszał do prac nad 
jego przygotowaniem.

3. Pan Przemysław Gaik pi-
sze, że tajemniczy projekt nie został 
opublikowany na stronie interne-
towej w obawie przed skopiowa-
niem. Jak jednak sam pisze, 16 paź-
dziernika ukazała się informacja, 
że kilka stowarzyszeń będzie zbie-
rać podpisy i ma pomysł na „bu-
dżet obywatelski”. Dzień później 
na swoim blogu burmistrz Osiecki 
jednoznacznie poparł tę ideę. 

4. Najbliższą sesją, jaka się 
odbywała po 16 października, 
była sesja z 30 października. Wła-
śnie na tej sesji burmistrz Osiecki 
zaproponował radnym przyjęcie 
uchwały o rozpoczęciu prac nad 
„budżetem obywatelskim” w So-
chaczewie. 

5. Do tego dnia nikt ze zbie-
rających obecnie podpisy ani nie 
zaprezentował żadnego projek-
tu uchwały, ani nie zaprosił do 
współpracy burmistrza, ani nie 
lobbował, by Rada Miejska zajęła 
się jakimkolwiek innym projek-
tem niż projekt burmistrza. 

6. Jeśli Pan Gaik i osoby z nim 
współpracujące, a są wśród nich 
m.in. radni Rady Miejskiej (m.in. 
Marcin Podsędek) mieli pomysł 
na to, jak pracować nad budże-
tem obywatelskim, ba, jeśli mieli 
gotowy projekt, było wystarczają-
co dużo czasu, by złożyć do biura 
Rady Miejskiej tenże projekt. 

7. Materiały do radnych, zgod-
nie z prawem, zostały rozesłane 23 
października. Ale można to było 
zrobić nawet w dniu sesji, co nie jest 
wyjątkowym wydarzeniem. 

8. Podczas sesji Rady Miej-
skiej radny Marcin Podsędek, 
który dziś także zbiera podpisy, 
jedyne co zaproponował to po-
prawki, ale w uchwale autorstwa 
burmistrza Piotra Osieckiego. 

9. Poprawki sprowadzały się 
do tego, by zespół, który ma opra-
cować zasady „budżetu obywa-
telskiego” składał się z zaledwie 
pięciu osób – po jednym przed-
stawicielu klubów radnych plus 
przedstawiciel burmistrza. Za-
proponował także procentowe 
wyliczanie środków na promocję 
idei „budżetu obywatelskiego” i 
to, by promować „budżet obywa-
telski” dopiero w 2014 roku.

10. Gdzie zatem jest ta „oby-
watelskość budżetu”, jeśli o zasa-
dach jego funkcjonowania mia-
łoby decydować pięć osób. Gdzie 
troska o powodzenie całej akcji, 
jeśli informować o niej mieszkań-
ców dopiero za rok. 

11. Na dziś sytuacja wygląda 
tak, że jedynym projektem jaki 
funkcjonuje w życiu publicznym 

jest projekt już zatwierdzony 
przez Radę Miejską, za którym to 
radni ze środowiska skupionego 
wokół Pana Gaika nie zagłoso-
wali (czytaj byli przeciw). 

12. W najbliższych dniach 
burmistrz Piotr Osiecki powoła 
zespół, który zajmie się opraco-
waniem szczegółowego regula-
minu funkcjonowania „budżetu 
obywatelskiego”. Do zespołu z 
całą pewnością zostaną zapro-
szeni reprezentanci grupy, która 
dziś zbiera podpisy za „budżetem 
obywatelskim”. 

13. Mam nadzieję, że nie od-
mówią realnych, a nie pozorowa-
nych działań nad opracowaniem 
zasad „budżetu obywatelskiego”. 

14. Co zaś do propozycji, jakie 
można przeczytać na stronie, na 
którą powołuje się Pan Gaik, za-
cznę od cytatu: „Z tego rozwiąza-
nia (czytaj budżetu obywatelskie-
go) korzysta już ponad 300 miast 
na świecie. W Polsce między in-
nymi Sopot, Dąbrowa Górnicza 
oraz Łódź. Dodam, że to zdanie 
z pierwszego akapitu tejże strony.

15. Otóż z trzech miast, które 
autorzy (rozumiem że wśród nich 
jest Pan Gaik) podają, jako przy-
kłady gdzie już funkcjonuje „bu-
dżet obywatelski”, w dwóch – tj.  
w Łodzi i Dąbrowie Górniczej nic 
takiego nie ma jeszcze miejsca!

Robert Małolepszy, naczelnik Wydziału 
Promocji i Aktywizacji w Urzędzie  
Miejskim w Sochaczewie
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Raz jeszcze przypomina-
my, że w najbliższy czwar-
tek, 22 listopada, podsumu-
jemy tegoroczny konkurs dla 
grzybiarzy.

Ten sezon był w grzy-
by wyjątkowo obfity, dlate-
go też nagród i upominków 
mamy więcej niż zazwyczaj. 
A jest to tylko część osób, 
które odwiedziły redakcję 
ze swoimi okazami. Pona-
wiamy więc listę laureatów, 
zapraszając ich na czwartek 
22 listopada na godz. 17.00 
do hipermarketu Carrefour. 
Tam nastąpi uroczyste przy-

znanie tytułu GRZYBIA-
RZA ROKU 2012 i wręcze-
nie nagród. Ich fundatorem 
jest market Carrefour, z któ-
rym od wielu lat organizuje-
my ten konkurs.

Laureaci:

Jarosław Kaczmarek, 
Michał Modelewski, Kac-
per Matusiak. Andrzej Jabł-
kiewicz, Mirosław Pisarski, 
Karolina Kuta, Mirosław 
Cybulski, Patryk Sobala, 
Michał Jędrzejewski, Daniel 
Przywoźny, Jacek Słomka, 
Kuba Cabanowski i Monika 
Jędrzejewska. (bus)

Zachęcamy naszych 
czytelników, firmy, zakłady 
pracy do wsparcia najbied-

niejszych i naprawdę po-
trzebujących dzieci za po-
średnictwem naszej akcji. 
Prowadzimy ją od kilkuna-
stu lat i wiemy, do kogo po-
winna trafić pomoc. 

Przygotowujemy pacz-
ki dla dzieci skupionych w 
sześciu placówkach - trzech 
ogniskach TPD i trzech 
świetlicach terapeutycz-
nych na terenie miasta, od 
Boryszewa po Chodaków. 
Pomagamy także rodzinom 
w trudnej sytuacji, zwłasz-
cza tym wielodzietnym.

Przy okazji wysłuchu-
jemy wielu dramatycznych 
historii o biedzie, nieszczę-
ściu, braku pracy i środ-
ków do życia. W zeszłym 
roku z jednej z gmin do-
tarła do nas młoda kobieta. 
Mimo że był mróz, przyje-
chała rowerem, bo nie mia-
ła pieniędzy na autobus. W 
domu zostawiła małe dzie-
ci, które czekały na śniada-
nie. Na szczęście w pacz-
kach były płatki do mleka. 
Na chleb i mleko dołożyli-
śmy z własnej kieszeni. 

Takich historii mogli-
byśmy opowiedzieć wie-
le. Dlatego zachęcamy 
wszystkich, którzy chcieli-
by finansowo lub rzeczowo 
wesprzeć „Paczkę do pacz-
ki”, zróbcie to jak najszyb-
ciej.  Chcielibyśmy  przy-
gotować co najmniej 250 
paczek. Muszą one trafić do 
dzieci w tygodniu poprze-
dzającym święta Bożego 
Narodzenia. W paczkach 
znajdą się słodycze, przy-
bory szkolne, maskotki, za-
bawki, książki.

Są już pierwsze efekty 
naszych tegorocznych sta-
rań. Dołączyła do nas fir-
ma Provident Polska, która 
sama podobną akcję pro-
wadzi w innych miastach. 
Zadeklarowała fundusze 
na przygotowanie 100 pa-
czek. Provident Polska ob-
chodzi 15-lecie istnienia w 
Polsce, tym chętniej wspie-
ra najbiedniejszych. Od 
wielu, wielu lat niezmien-
nie naszą akcję współfi-
nansuje Bakoma SA. Po-
kaźne kwoty, jakie co roku 

wpływają na nasze konto 
pozwalają nam na zakup 
niespodzianek do paczek. 
Pomoc w postaci słodyczy 
zapowiedział także Mars 
Polska, a finansowo wspar-
ła nas firma Eco-Servi-
ce. Niezwykle wzruszająca 
była wizyta pani Barbary 
Raczkowskiej,  która kupiła 
specjalnie dla naszych dzie-
ci flamastry, długopisy, ze-
szyty i przyniosła je do re-
dakcji.

Takie odruchy serca 
powodują, że wierzymy w 
Państwa pomoc. Bez niej 
nie damy rady.

Dary można dostar-
czać do redakcji tygodni-
ka „Ziemia Sochaczewska”, 
Sochaczew, ul. Żeromskie-
go 12 do 10 grudnia 2012 
r., wpłaty przyjmujemy na 
konto:

Tygodnik „Ziemia So-
chaczewska”

Bank PeKaO S.A. I /O 
Sochaczew nr rach. 54 1240 

1822 1111 0010 0272 9863 
z dopiskiem „Paczka do 
paczki” (sos)

* Sochaczewianie mają nie-
powtarzalną szansę wes-
przeć mieszkańców  Afryki. 
Przynosząc kilogram ma-
kulatury, darujemy im 75 li-
trów wody.

Problemy Sudanu zna-
ne są raczej wszystkim, a 
wielu z nas wie, że najbar-
dziej cierpią dzieci. Ubó-
stwo, głód, brak wody, 
choroby, brak dostępu do 
edukacji. A przecież to tyl-
ko, a właściwie na Czar-
nym Lądzie aż, potrzeby 
podstawowe dla egzysten-
cji człowieka. Doskonale 
wiemy, że „humanitarny 
świat” często wykazuje da-

leko idącą bezradność, co 
jeszcze mocniej akcentuje 
różnice między tzw. „trze-
cim światem”. Nie prze-
słania to jednak budzącej 
się w ludziach wrażliwo-
ści, a to przecież w naszym 
wspólnym świecie jest naj-
ważniejsze.

Z inicjatywy Katolickie-
go Stowarzyszenia Dzien-
nikarzy Oddział Łódz-
ki /www.katolickie.media.
pl/ rozpoczęto akcję MA-
KULATURA NA MISJE, z 
przeznaczeniem pozyski-
wanych środków na pomoc 
w budowie studni w Suda-

nie Południowym. Powsta-
łe 9 lipca br. nowe państwo 
- SUDAN POŁUDNIOWY 
- oczekuje różnorodnego 
wsparcia. Pospieszmy i my 
z pomocą. Przekonajmy się, 
że tak niewiele trzeba dla 
życia.1 kg makulatury to 75 
l. wody dla Afryki. Podaru-
jecie zatem Afryce 75 litrów 
wody?  

- Makulaturę można 
składać do kontenerów przy 
parafii św. Wawrzyńca (ul. 
Prymasa S. Wyszyńskiego 
1, naprzeciwko plebanii) i 
przy kościele w Chodakowie 
– mówi koordynator akcji w 

Sochaczewie poseł Maciej 
Małecki. - Kontenery będą 
wystawione od czwartku 22 
listopada do wtorku 27 li-
stopada. Zachęcamy do zro-
bienia „remanentu” w piw-
nicach, domach i pozbycia 
się zbędnych gazet, papie-
rów, kartonów. Ta forma 
pomocy nic nie kosztuje. 
Jest nawet okazją do zrobie-
nia w domu dawno plano-
wanych porządków.

Więcej informacji moż-
na uzyskać w biurze po-
selskim Macieja Małeckie-
go lub pod nr tel. 791 87 57 
57,e-mail: biuro@maciejma-
lecki.pl

Wzbogacając ofertę kul-
turową Mazowsza i wycho-
dząc naprzeciw oczekiwa-
niom mieszkańców naszego 
powiatu chcemy zaintereso-
wać nową imprezą pn. „Boże 
Narodzenie na Mazowszu”. 
Boże Narodzenie poza wy-
miarem religijnym posiada 
piękne tradycje świąteczne, 
które wiążą się z obrzędami, 
wystrojem i dekoracją domu, 
w końcu z urozmaiconą kul-
turą kulinarną. 

To pierwsza edycja kier-
maszu bożonarodzeniowe-
go, podczas której zaprezen-
tujemy bożonarodzeniowe 
walory Mazowsza i Ziemi 
Sochaczewskiej.

Starostwo Powiatowe w 
Sochaczewie od siedmiu lat 
organizuje podobną imprezę 
wystawienniczo-prommocyj-
ną pn. „Wielkanoc na Mazow-
szu” - w Niedzielę Palmową. 
Zawsze tłumnie odwiedzają 
nas mieszkańcy, ale i dopisują 
wystawcy z rękodziełem arty-
stycznym. Liczymy, że tym ra-
zem będzie podobnie.

Kiermasz odbędzie się 
w niedzielę 16 grudnia 2012 
r. w godz. 10.00-16.00 w sali 
balowej hotelu Chopin w So-
chaczewie, ul. Traugutta 21 
w Sochaczewie.

Chcemy, by wystawcy z na-
szego powiatu oraz Mazowsza 
zaprezentowali swoje autor-
skie rękodzieła ludowe. Będzie 
to wyjątkowa okazja do zaku-
pienia między innymi orygi-
nalnych ozdób choinkowych, 
stroików świątecznych czy pre-
zentów bożonarodzeniowych. 
Można będzie nabyć unika-
towe, ręcznie wykonane upo-
minki. Wszystkie osoby zain-
teresowane wzięciem udziału 
w kiermaszu i wystawieniem 
swoich produktów kulinar-
nych czy rękodzieła artystycz-
nego prosimy o kontakt z Wy-
działem Promocji, Kultury, 
Sportu i Turystyki Starostwa 
Powiatowego w Sochaczewie, 
ul. Marsz. J. Piłsudskiego 69,  
I piętro, tel. 46 864 18 30.

Atrakcją będzie prezen-
tacja stołu tradycyjnego, re-
gionalnego z degustacją po-
traw bożonarodzeniowych 
przygotowanych z produk-
tów lokalnych przez restau-
rację hotelu Chopin.  

Impreza ma charak-
ter otwarty, wstęp na nią jest 
wolny. Organizatorzy nie po-
bierają opłat od wystawców. 
Patronat nad imprezą objął 
Marszałek Województwa Ma-
zowieckiego Adam Struzik.

Anna Syperek 

„Paczka” czeka 
na wsparcie

 ■ Minęły listopadowe 
święta, czas myśleć 
o Bożym Narodzeniu.  
W redakcji robimy 
to już od kilku 
tygodni, a to za 
sprawą corocznej 
charytatywnej akcji 
„Paczka do paczki”. 

Makulatura daje życie

Grzybiarz Roku  
już w czwartek

Będzie kiermasz

Poseł Maciej Małecki oraz 
sochaczewski komitet PiS za-
praszają na spotkania z profe-
sor Krystyną Pawłowicz - po-
słem Prawa i Sprawiedliwości. 

Spotkania odbędą się w 
najbliższą niedzielę 25 listopa-
da: w Kurdwanowie (sala pa-
rafialna) o 13.00, w Kozłowie 
Szlacheckim (remiza OSP) o 
17.00 i w Sochaczewie w Ostoi 
św. Dominika (przy parafii św. 
Wawrzyńca) o 19.00. Tematem 

będą problemy Polski - gospo-
darcze, polityczne i społeczne. 
Wstęp wolny.

Krystyna Pawłowicz jest 
profesorem prawa Uniwer-
sytetu Warszawskiego. Bra-
ła udział w rozmowach przy 
Okrągłym Stole po stronie So-
lidarności. Jest współautorką 
ustawy o zgromadzeniach z 
1990 roku, w latach 2007-2011 
była sędzią Trybunału Stanu. 

Rozmowy o Polsce

Rodzina Kuby w potrzebie
Niepełnosprawny Kuba Sajdak, o którym  
już wielokrotnie pisaliśmy, i jego rodzina,  
ma szansę na docelowe mieszkanie z zasobów 
miasta. Poszukujemy niezbędnych sprzętów, aby 
mogli  w nim zamieszkać. Najbardziej potrzebne są: 
pralka, lodówka, łóżka i meble.
Sytuacja rodzinna Kuby mocno się skomplikowała. W związku z 
tym w poprzednim mieszkaniu musiały pozostać dotychczasowe 
sprzęty. Teraz zaczynają od zera.
Przypomnijmy, że, oprócz zmagań z wyposażeniem mieszkania, 
mama Kuby poszukuje środków na sfinansowanie operacji 
dziecka. Ma się ona odbyć w Monachium i kosztuje 30 tys. euro.
W tej chwili jednak najważniejsze jest to, aby mogli przeprowadzić 
się do własnego mieszkania. Wszystkich, którzy mogliby pomóc, 
prosimy o kontakt z mamą Kuby, Agnieszką Sajdak, tel. 517 33 66 
93 lub z redakcją. (sos)
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USŁUGI
 OVertal- żaluzje  - werticale 

-rolety materiałowe 

-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. 
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692,  
512-342-751.

ZS-1

 OAutozłom, kasacje 
pojazdów, odbiór  
pojazdów,  
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

 O „VIDEOCOLOR”  
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWA-
NIE, WESELA,  
PLENERY,  
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 OPrzeprowadzki - transport 
kompleksowo,  
tel. 510-121-089.

ZS-9 B,R

 OUsługi hydrauliczne, 
nowoczesne instalacje 
sanitarne w miedzi  
i plastiku,  
tel. 46 863-40-87, 
601-154-847.

ZS-10

 OPranie dywanów  
i tapicerek,  
tel. 608-582-751,  
46 863-57-55.

ZS-13 B,R

 OROLETY, ŻALUZJE,  
VERTICALE,  
MOSKITIERY,  
MARKIZY, REFLEKSOLE. 
DARMAR  

Sochaczew,  
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl  
tel. 46 862-86-07, 602-459-
904.

ZS-18

 OUsługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-19

 OGlazura, terakota, 
gładzie, malowanie, 
zabudowy K.G., panele, 
parkiety, docieplanie, 
kominki,  
tel. 604-166-988

ZS-22 B

 OMalowanie,  
gipsowanie, KG,  
tel. 602-383-118.

ZS-23

 ONAJLEPSZE W MIEŚCIE 
PRANIE DYWANÓW, 
WYKŁADZIN,  
TAPICEREK  
MEBLOWYCH  
I SAMOCHODOWYCH. 
PRZY TRZECH DYWA-
NACH KOLEJNY  
DO 6 M² GRATIS.  
TEL. 602-380-336.

ZS-35 Cz,D,B

 OCyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-96

 OWywóz nieczystości 
płynnych,  
tel. 606-374-093.

ZS-111

 OOGRODY - projekt, 
wykonanie, systemy  
nawadniające,  
odwodnienia  
- www.architekturaogrodu.pl, 
tel. 698-668-468.

ZS-113

 OKOSTKA brukowa  
- projektowanie  
- sprzedaż  
- wykonanie,  
tel. 698-668-468.

ZS-114

 ODachy kryjemy,  
przedłużamy, ocieplenia 
budynków, malowanie, 
utylizacja eternitu,  
tel. 604-182-211.

ZS-268

 OTYNKI GIPSOWE  
I CEMENTOWE,  
KWARCOWE,  
POSADZKI, SOLIDNIE, 
TEL. 502-370-226.

ZS-469 D

 OTynki maszynowe, 
profesjonalnie,  
tel. 608-444-405.

ZS-613

 ODocieplanie budynków,  
tel. 694-124-842.

ZS-645

 OCyklinowanie, układanie 
parkietu,  
tel. 501-249-461.

ZS-896

 OCyklinowanie, lakierowanie, 
olejowanie, montaż 
parkietów i schodów, VAT,  
tel. 502-321-194,  
46 838-31-57.

ZS-1034

 ONadzór budowlany,  
tel. 792-957-149.

ZS-1134

 OGlazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz,  
tel. 602-670-035.

ZS-1149

 OWywóz szamba,  
tel. 664-627-946.

ZS-1179

 OUkładanie kostki,  
tel. 604-877-630.

ZS-1234

 OFirma Dem-bud, 
wykonujemy kompleksowe 
wykończenia wnętrz oraz 
docieplenia budynków, 
elewacje,  
tel. 603-452-605.

ZS-1240

 OProfesjonalnie, glazura, 
terakota, kompleksowe 
wykończenia wnętrz,  
tel. 519-183-567,  
502-220-554.

ZS-1306

 OUkładanie kostki brukowej, 
tel. 604-413-669.

ZS-1313

 OCięcie drzewa na opał,  
tel. 600-440-356.

ZS-1342

 OGlazurnik - hydraulika,  
tel. 692-391-125.

ZS-1348

 OOcieplanie budynków, 
elewacje, krycie papą 
termozgrzewalną,  
tel. 502-506-930.

ZS-1413

 OWylewki maszynowe,  
tel. 511-440-509.

ZS-1434 B

 OFirma Budowlana 
MAR-BUD podejmie się 
budowy domów  
i obiektów handlowo- 
usługowych profe-
sjonalne wykonanie, 
atrakcyjne ceny,  
tel. 692-487-743.

ZS-1451 B

 OGlazura, gipsy,  
malowanie, panele, 
wymiana drzwi-okien,  
tel. 606-702-027.

ZS-1456

NIERUCHOMOŚCI
 OWynajmę magazyn  
800 m² i dom mieszkalny 
100 m², 8 km  
od Sochaczewa,  
tel. 512-432-904.

ZS-1076

 OSprzedam mieszkanie  
2 pokoje, 49 m²,  
ul. Żeromskiego,  
tel. 693-461-216.

ZS-1229

 OSprzedam działki budowla-

ne, prąd, woda, 6 km  
od centrum Sochaczewa,  
tel. 606-239-939.

ZS-1263

 OSprzedam działkę 1000 m² 
ul. Staszica/600-lecia,  
tel. 604-256-660,  
po godz. 18.00.

ZS-1300

 OSprzedam ziemię  
nad jeziorem,  
tel. 696-087-179.

ZS-1304

 OSprzedam  
lub wynajmę pawilon,  
tel. 696-087-179.

ZS-1305

 OSprzedam działkę 
budowlaną 3000 m²  
i 1200 m² w Sochaczewie, 
tel. 509-732-616.

ZS-1326

 OSprzedam działki 
budowlane na Żukowie, 
tel. 604-564-269.

ZS-1330

 OWynajmę mieszkanie  
w Sochaczewie,  
ul. Warszawska 54,  
41 m², po remoncie,  
tel. 696-329-275.

ZS-1344 R, B

 OSprzedam działkę 
budowlaną w Kozłowie 
Biskupim 1039 m²,  
tel. 602-204-943.

ZS-1355

 ODo wynajęcia dom,  
tel. 668-610-857.

ZS-1360

 OWynajmę w centrum lokale 
biurowe oraz budynek 
z przeznaczeniem na 
działalność, usługi, garaż,  
tel. 602-237-042.

ZS-1383

 OSprzedam  
mieszkanie M-3, 68 m²,  
IV piętro, ul. Żeromskiego, 
tel. 694-138-554.

ZS-1389

 OZamienię mieszkanie  
48 m² Ciechocinek, III p., 
na Sochaczew, parter ew. 
I piętro,  
tel. 54 283-57-87  
lub 46 862-70-22.

ZS-1406

 OPosiadam  
do wynajęcia M-4,  
tel. 608-326-660.

ZS-1407

 OKawalerka do wynajęcia, 
tel. 46 862-49-60.

ZS-1409

 OSprzedam  
działkę w Kątach  
20m x 70 m,  
wszystkie  
media w linii działki,  
tel. 500-835-537.

ZS-1410

 OSprzedam  
działki budowlane,  
blisko centrum  
Sochaczewa,  
tel. 517-225-687.

ZS-1411

 ODo wynajęcia  
kawalerka,  
tel. 721-511-176,  
46 861-55-51.

ZS-1414

 ODo wynajęcia mieszkanie 
3-pokojowe  
w Sochaczewie, 
po generalnym remoncie, 
tel. 695-409-129.

ZS-1415

 OSprzedam mieszkanie 
3-pokojowe  
w Sochaczewie,  
po generalnym remoncie, 
tel. 695-409-129.

ZS-1416

 OWynajmę  
mieszkanie  
59 m², od stycznia,  
tel. 600-126-325.

ZS-1417

 OSprzedam M-4,  
o powierzchni 45 m²,  
IV piętro,  
Sochaczew,  
ul. Żeromskiego 15,  
tel. 603-743-974.

ZS-1418

 ODo wynajęcia  
trzy pokoje z kuchnią,  
w centrum miasta,  
tel. 792-438-969.

ZS-1419

 OSprzedam garaż w 
centrum Sochaczewa,  
tel. 604-658-667.

ZS-1421

 O Lokale - handel, usługi, 
wynajmę. Warszawska 33, 
tel. 692-626-153.

ZS-1433

 OWydzierżawię większą 
ilość ziemi w okolicy 
Sochaczewa,  
tel. 603-666-745.

ZS-1435

 OSprzedam tanio 3,81 ha 
rolno-budowlanej  
oraz 8600 m²  
z zabudowaniami, Górki,  
gmina Brochów,  
tel. 885-934-540.

ZS-1436

 OTanio działka, pozwolenie 
na budowę, cegła, 
Sochaczew,  
tel. 502-368-488.

ZS-1437

 OWynajmę mieszkanie  
29 m² Sochaczew,  
ul. 15 Sierpnia,  
tel. 793-925-090, 796-707-
200.

ZS-1438

 OSprzedam kiosk,  
tel. 515-729-455.

ZS-1440

 OSprzedam mieszkanie  
56 m², z cegły  
w Boryszewie,  
tel. 667-543-870.

ZS-1443

 OSprzedam działkę 
budowlaną  
w Kuznocinie 984 m²,  
tel. 862-80-59.

ZS-1445

 OPilnie sprzedam  
kawalerkę 37 m²  
przy ul. 1 Maja 9B, 
w Sochaczewie,  
tel. 694-478-797.

ZS-1452

 ODo wynajęcia M-3, 
umeblowane,  
tel. 661-817-012.

ZS-1453

 OPosiadam mieszkanie  
do wynajęcia,  
umeblowane, tanio,  
tel. 605-356-134.

ZS-1455

NAUKA
 O Język polski matura, 
egzamin gimnazjalny  
to nic trudnego.  
Skorzystaj z pomocy,  
tel. 511-727-737,  
46 862-37-20.

ZS-1349

ZDROWIE
 OCentrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

OGŁOSZENIA14

DROBNE

Niniejszym informujemy 
o przerwach w dostawie energii 
elektrycznej jakie wystąpią 
na terenie Sochaczewa i okolic:

26.11.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00:  
Bielice 1.
w godz. 10:00 do 15:00:  
Sochaczew ul.: Szymona Pietrzaka, Wyzwolenia od Pietrzaka do 
nr 18, Bojowników od Pietrzaka do nr 20, Gwardyjska do GS-u.
26 - 28.11.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00:  
Paprotnia Krańcowa.
27.11.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00:  
Dachowa 1, 2 i GS, Kuznocin RSP.
28.11.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00:  
Młodzieszyn Ogrodnicza, Młodzieszyn Hydrofornia.

ZS-1427

Twoje ogłoszenie w „Ziemi” przeczyta  
wiele tysięcy osób w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” to najstarsza i najpopu-

larniejsza gazeta na naszym prasowym rynku

Nie wierzysz? Zapytaj w kiosku!
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 OLekarz specjalista  
dermatolog  
Ewa Brochocka- 
Zegadło. Gabinet 
prywatny Sochaczew,  
ul. Trojanowska 20,  
Tel. 691-513-051.

ZS-15 B

 OPrywatny Gabinet 
Psychologiczny  
- Joanna Rojek.  
Psycholog. Certyfikowany  
psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia  
- dorośli, młodzież, dzieci.  
Zapisy  
pod nr tel. 608-349-658. 
Sochaczew,  
ul. Wąska 7.

ZS-1370

 OPensjonat „Pod Wierzbami” 
w Łazach,  
k/Iłowa zaprasza  
na turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofinansowania 
z PFRON-u  
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71  
601-803-830.

ZS-1386

MOTORYZAC JA
 OSprzedam Toyotę  
Yaris 1,0 benzyna, 3 drzwi,  
2001 r.,  
tel. 662-010-845.

ZS-1229

 OSprzedam Forda Focusa, 
2000 r, I właściciel,  
tel. 696-087-179.

ZS-1303

 OSprzedam motocykl,  
poj. 125 m³  
i biurko narożne,  
tel. 796-707-200.

ZS-1439

PRACA
 OPOSZUKUJEMY  
ULOTKARZY  
Z SOCHACZEWA,  
TEL. 46 862-15-40.

ZS-1328

 OWarsztat zatrudni 
mechanika samocho-

dowego i montera szyb 
samochodowych,  
tel. 602-237-335.

ZS-1364

 OZatrudnię w gastronomii 
do pomocy kierowniczej 
młodą energiczną kobietę. 
Prawo jazdy kat. B,  
tel. 508-079-034.

ZS-1450

FINANSE
 OCHWILÓWKA  
z dojazdem  
do klienta,  
pożyczka krótkoterminowa  
do 600 zł,  
tel. 504-228-936.

ZS-1250 R

 OKredyty  
hipoteczne  
i firmowe - 24 banki. 
Darmowe doradztwo, 
dojazd do klienta,  
tel. 796-520-070.

ZS-1284 R

 OPROMOCJA!  
TYLKO W LISTOPADZIE 
POŻYCZKA DO 1.000 ZŁ 
BEZ BIKU! NIE CZEKAJ! 
Tel. 46 862-15-40.

ZS-1369 Cz

RÓŻNE
 OWynajem  
i sprzedaż rusztowań 
warszawskich, 
 tel. 692-391-040.

ZS-1189

 OSprzedam drewno 
kominkowe,  
wysezonowane,  
tel. 603-666-745.

ZS-1317

OGŁOSZENIA 15

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

PRACOWNIA USG
(jamy brzusznej, tarczycy, 
piersi, węzłów chłonnych, 
ginekologiczne, ortopedyczne,  
echo serca)

MAMMOGRAFIA
PORADNIA:

● LARYNGOLOGICZNA
● ENDOKRYNOLOGICZNA
● DERMATOLOGICZNA
● GINEKOLOGICZNA
● KARDIOLOGICZNA  (EKG, ECHO)
● REUMATOLOGICZNA
● ONKOLOGICZNA
● PULMUNOLOGICZNA
● ORTOPEDYCZNA  
    - DZIECI I DOROŚLI
● NEUROLOGICZNA 
    - DZIECI I DOROŚLI
● OKULISTYCZNA 
    - DZIECI I DOROŚLI
● REHABILITACJI 
    -  MASAŻ LECZNICZY
● CENTRUM MEDYCYNY PRACY
● PSYCHOLOGICZNA 
    (PSYCHOTESTY)
● CHIRURGII NACZYNIOWEJ
● LOGOPEDA
● DIETETYK
● INTERNISTA
● GASTROLOG

● CODZIENNE BADANIA KRWI  
   (8.00-10.00)
● GIMNASTYKA KOREKCYJNA  
    WAD POSTAWY U DZIECI
● SZKOŁA RODZENIA 

    SZPITALA POŁOŻNICZEGO

KLINIKA ALFA
Ul. Polna 9
(naprzeciwko budowy osiedla 

przy ul. Kochanowskiego)
Rejestracja: 
46 86 11 321, 46 86 33 874

ZS-211

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie: 
    - chrapania 
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy
46 862-88-92, 501-44-03-22

ZS-7

O K U L I S T Y K A
- laserowe zabiegi oczu,
- USG oczu,
- pracownia angiografii oczu,
- poradnia leczenia jaskry,
- poradnia okulistyki dziecięcej,
- komputerowe bad. pola widzenia,
- cyfrowe badanie dna oczu,
- zabiegi laserowe w cukrzycy,
- zabiegi plamki (siatkówki),
- bezdotykowy pomiar ciśnienia oka.

dr Mikołaj Krajewski, 
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko

dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka

Tel. 46 863-38-74

KLINIKA ALFA 
ZS-11

STOMATOLOGIA
„DENTIKO”

Dorota 
Wrzesińska-Mirowska
zapisy: 0-603-203-800
Anna Wrzesińska-Bartosik
zapisy: 0-607-797-930
czynne poniedziałek - piątek
Sochaczew,
ul. Żeromskiego 27,IIp,gab.7
● Leczenie w znieczuleniu
● Stomatologia zachowawcza
● Wybielanie zębów
● Protetyka, profilaktyka

GABINET  
KLIMATYZOWANY

ZS-104

Podejmę pracę
■ Młody mężczyzna poszukuje zatrudnienia  
jako pracownik ochrony, w magazynie lub inne,  
tel. 698-281-252.
■ Emerytka 59 lat oferuje fachową i profesjonalną 
opiekę nad osobą starszą, chorą, tel.695-725-440

Kupon dla szukających pracy
Imię: ............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................ 
........................................................................................................................ 
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................

Kupię
gospodarstwo  
lub grunt rolny

tel. 531 998 603
ZS-1129

Garaże blaszane - 
wzmocnione

Bramy garażowe
Kojce dla psów

Producent (46)8167203, 
(42)2031106
(23)6803201, 
(24)3869202

509038426, 696753588
www.Robstal.pl

Raty
ZS-1168

Windykator terenowy, 
dyrektor jednostki szkole-
niowej, prezes jednooso-
bowego zarządu, kierow-
nik zespołu monitoringu 
księgowego, specjalista ds. 
marketingu, lekarz medy-
cyny rodzinnej, laborant, 
doradca klienta z językiem 
niemieckim, specjalista ds. 
kosztorysowania, specja-
lista ds. sprzedaży, specja-
lista elektromonter, mistrz 
produkcji, przedstawiciel 
handlowy, sprzedawca, 
pakowaczka, magazynier, 
monter instalacji, operator 
maszyn CNC, pracownik 
magazynu, operator wóz-
ka widłowego, mechanik 
samochodów ciężarowych, 
maszynista pojazdów trak-
cyjnych, ustawiacz, pra-
cownik produkcji, pracow-
nik budowlany, elektryk, 
odlewnik, spawacz, kie-
rowca z prawem jazdy kat. 
C+E, monter rurociągów, 
elektromonter, rozbieracz 
- wykrawacz mięsa, ope-
rator maszyn do produkcji 
opakowań.

OFERTY  

PRACY EURES
CZECHY - spawacz, 

indykator. FRANCJA - po-
sadzkarz, pracownik do 
układania wykładzin i li-
noleum. HOLANDIA - 

pracownik produkcyjny, 
asystent w supermarke-
cie. HISZPANIA - anima-
tor. NIEMCY - pracownik 
magazynu, mechatronik, 
elektomonter, betoniarz-
-zbrojarz, dekarz, asystent 
sprzedaży, stajenny, monter 
instalacji, pracownik do ob-
róbki metalu, operator ma-
szyn do rozlewania asfal-
tu. NORWEGIA - zbrojarz 
cieśla szalunkowy, radiolog, 
lekarz weterynarii, geolog. 
SŁOWENIA -  monter rur 
w przemyśle stoczniowym i 
petrochemicznym. WIEL-

KA BRYTANIA - bryga-
dzista parku maszyn CNC, 
pracownik magazynu, pie-
lęgniarka, tapicer, kierowca 
z prawem jazdy kat. C+E, 
spawacz budowlany mig, 
operator prasy krawędzio-
wej. 

PRACUJ Z NAMI
Poszukujemy odpowiedzialnych i 
operatywnych osób do pozyskiwania 
ogłoszeń z terenu miasta i gmin 
powiatu sochaczewskiego.

Proponujemy atrakcyjne 
wynagrodzenie

Zapraszamy do biura ogłoszeń, ul. 
Żeromskiego 12,  

tel. 46 862 23 55.

POSIADA DO WYDZIERŻAWIENIA

PLAC PRZY ULICY 15-GO SIERPNIA 
w Sochaczewie (naprzeciwko budynku biurowca 
Spółki), około 2 km od stacji PKP, przystanek MZK 
(ok 20m). Plac o powierzchni  ok. 3000m² jest 
ogrodzony, posiada stróżówkę, kontener socjalny, 
oraz wiatę dla pojazdów jednośladowych.

Do w/w obiektów doprowadzona jest woda i energia 
elektryczna. Dotychczas pełnił funkcję parkingu.

Informacji udziela Dział Organizacji i Administracji  
tel.: 46-8630201 wew. 275 lub 472, lub osobiście  
w Spółce BORYSZEW ERG S.A w Sochaczewie, pok. nr 5.

ZS-1428
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STANISŁAW  
PIOTR FRONCZAK

Stanisław to pierwsze 
dziecko Moniki Grodnickiej 
i Zbigniewa Fronczaka z He-
lenki, gm. Młodzieszyn. Uro-
dzony w sobotę, 10 listopada 
2012 r. o godz. 16.25. Waga 
4,790 kg. Wzrost 58 cm.

TATIANA BOJKO
Tatiana to pierw-

sze dziecko Klaudii Le-
wandowskiej i Bogdana 
Bojko z Leoncina, pow. 
Nowy Dwór. Urodzona 
w poniedziałek, 12 listo-
pada 2012 r. o godz. 5.40. 
Waga 3,210 kg. Wzrost 52 
cm.

BARTOSZ  
ADAM MASŁOWSKI

Bartosz to drugi syn 
Magdaleny i Pawła Ma-
słowskich z Sochaczewa. 
Urodzony w poniedzia-
łek, 12 listopada 2012 r. 
o godz. 9.25. Waga 3,640 
kg. Wzrost 55 cm.

OLA  
RUTKOWSKA

Ola to pierwsze 
dziecko Marii i Kamila 
Rutkowskich z Sochacze-
wa. Urodzona we wto-
rek, 13 listopada 2012 r. o 
godz. 00.05. Waga 3,560 
kg. Wzrost 54 cm.

AMELIA  
BARAŃSKA

Amelia to druga cór-
ka Magdaleny i Kamila 
Barańskich z Żukowa. 
Urodzona we wtorek, 13 
listopada 2012 r. o godz. 
7.10. Waga 2,9 kg. Wzrost 
49 cm.

SYN państwa  
KRÓLICZAK

Chłopiec jest trzecim 
dzieckiem Weroniki i 
Kamila Króliczak z Tere-
sina. Urodzony w czwar-
tek, 15 listopada 2012 r. o 
godz. 00.50. Waga 3,240 
kg. Wzrost 52 cm.

LAURA CIEREBIEJ
Laura to pierwsze 

dziecko Katarzyny i Da-
riusza Cierebiej z Zakrze-
wa, gm. Nowa Sucha. 
Urodzona w czwartek, 15 
listopada 2012 r. o godz. 
1.40. Waga 3,6 kg. Wzrost 
56 cm.

SYN państwa  
JAKUBOWSKICH

Chłopiec jest dru-
gim dzieckiem Marleny 
i Rafała Jakubowskich 
z Ząbek pod Warsza-
wą. Urodzony w czwar-
tek, 15 listopada 2012 r. 
o godz. 7.40. Waga 3,940 
kg. Wzrost 56 cm.   

NASZE DZIECI urodzone w szpitalu od 10 do 15 listopada 
WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

OLA i PAULINA TACZAŁA

Ola i Paulina to druga i trzecia córka Anny 
i Kamila Taczała z Sochaczewa. Urodzone 
w poniedziałek, 12 listopada 2012 r. o godz. 
11.14 i 11.15. Waga 2,690 kg i 2.360 kg. Wzrost 
49 cm i 48 cm.

KONKURS „MOJE DZIECKO”
W rubryce „Moje dziecko” publikujemy zdjęcia Państwa pociech. Wszystkie co pewien 
czas biorą udział w losowaniu gratisowej sesji zdjęciowej. Organizuje ją firma Fotoste-
fek  Lewkowscy z Sochaczewa (www.fotostefek.pl), specjalizująca się w wykonywaniu 
fotografii dziecięcej i okolicznościowej (ciąża, ślub, chrzest itp.). Publikacja wybranych 
zdjęć z sesji będzie dodatkową nagrodą. 

Zdjęcia dzieci  w wieku do 5 lat można dostarczać do redakcji (ul. Żeromskie-
go 12) osobiście, pocztą („Ziemia Sochaczewska”, ul. Żeromskiego 12, 96-500 Socha-
czew), a także mejlowo: ziemiasochaczewska@gmail.com. Dzisiaj prezentujemy ko-
lejne dziecięce fotki.

Ignaś Szymański - 1 rok 8 m-cy Julianna Stępniak - 11 m-cy

Kilka tygodni temu rozpo-
częliśmy prezentację zwierza-
ków z miejskiego schroniska 
„Azorek”, które pilnie poszu-
kują właścicieli. Przepełniona 
ochronka w Kożuszkach nie 
może pomie-
ścić wszyst-
kich bezdom-
nych psów i 
kotów. Poszu-
kując czwo-
r o n o ż n e g o 
przyjaciela, 
zastanówmy 
się czy nie 
pr z y g ar ną ć 
schronisko-
wego Misia.

Jak po-
w i e d z i a ł a 
nam kierow-
nik tej pla-
cówki Zyta 
R y b o w i c z , 
dzięki naszym prezentacjom 
wzmogło się zainteresowanie 
jej ukochanymi Misiami, a je-
den z nich trafił nawet do adop-
cji, co bardzo nas cieszy.

Dziś przedstawiamy Mikie-
go. Jest to mały i bardzo miły 
piesek, który świetnie dogadu-

je się z innymi zwierzakami. 
Jest młody, ma około półtora 
roku, więc całe psie życie jesz-
cze przed nim, ale niekoniecz-
nie w schronisku, choć na razie 
uparcie do niego wraca. Był już 

dwukrotnie 
a d o p t o w a -
ny i za każ-
dym razem, 
nie wiado-
mo dlaczego, 
wracał. Pani 
Zyta twierdzi, 
że to jeszcze 
starszy szcze-
niak, który 
p o t r z e b u j e 
wiele uczucia 
i prawdziwego 
ciepła rodzin-
nego. Może 
znajdzie się 
ktoś potrafią-
cy podzielić 

się z nim swoją miłością.  
Na nowego właściciela 

Miki czeka w schronisku „Azo-
rek” mieszczącym się w Ko-
żuszkach Parcel (gm. Socha-
czew), tel. 668 43 24 19 lub 692 
00 57 58. (pab)

Powracający Miki

Zapowiedzi kulturalne
 ■ Abstrakt w 

teatralnym wydaniu 
Zespół taneczny „Abs-

trakt” przygotował nowy 
program pt. „Ciuciubabka”. 
Zaprasza publiczność na 
dwa spektakle.

Przypomnijcie sobie 
swoje dzieciństwo. Beztro-
ska, spacer bosą stopą po 
krótko przystrzyżonym 
trawniku, zabawy w pia-
skownicy i w kałużach po 
deszczu, śmianie się z doro-
słych, którzy wydawali się 
tacy dziwni. Wszystko tak 
łatwe, że chciałoby się, żeby 
te chwile trwały wiecznie.

Jednak zmieniają się za-
sady gry: szukamy tego, co 
było kiedyś, smaku dzieciń-
stwa, starych znajomości, 
często zaślepieni brutalną 
rzeczywistością.

Zespół taneczny ABS-
TRAKT pragnie zaprosić 
na spektakl teatru tańca pt. 

,,Ciuciubabka ’’, który od-
będzie się 23 listopada 2012 
r. w MOK przy ul. Chopina 
101. 

Planowane są dwa 
przedstawienia:

- dla szkół średnich i 
najstarszych klas gimna-
zjum o godzinie 12;00 ( bi-
let 6 zł )

- dla wszystkich chęt-
nych  spektakl galowy o go-
dzinie 19;00 ( bilet 10 zł )

Bilety można nabyć w 
sekretariacie MOK w Cho-
dakowie, tel. 609 - 684 -732.

 
 ■ Jeden  

wiersz w bibliotece
Miejska Biblioteka Pu-

bliczna w Sochaczewie 
przypomina wszystkim mi-
łośnikom poezji, że w naj-
bliższy piątek 23 listopada 
br. w czytelni biblioteki przy 
ul. Żeromskiego 39 a o go-
dzinie 18.00 odbędzie się III 

Sochaczewski Turniej Jed-
nego Wiersza o Kałamarz 
Metafor. Wieczór uświetni 
recital  znanego piosenka-
rza, kompozytora i satyryka 
Stanisława Klawe. 

Zainteresowanych ser-
decznie zapraszamy ! 

 ■ Komiksy,  
magiczne obrazki 

Klub Nauczyciela w So-
chaczewie zaprasza do swej 
siedziby przy ul. Hanki Sa-
wickiej, gdzie obejrzeć moż-
na nową wystawę pod tytu-
łem: „Komiksy, magiczne 
obrazki”. Ekspozycja pre-
zentować będzie wiele ro-
dzajów komiksowych prac 
Łukasza Kucińskiego. Na 
miejsce otwarcia ekspozycji 
nie bez przyczyny wybrano 
mury Szkoły Podstawowej 
nr 3, ponieważ prace skie-
rowane są do najmłodszych 
i stanowić będą miły prze-

rywnik w codziennej nauce 
maluchów. 

Łukasz Kuciński to 
twórca od wielu lat związa-
ny z komiksem i dziedzina-
mi mu pokrewnymi. Rysu-
je już od najmłodszych lat. 
Przez 5 lat publikował pa-
ski komiksowe w lokalnej 
prasie. Jest także m.in. au-
torem gry planszowej „Biz-
nes Sochaczewski”. Dziś 
prowadzi bloga, na którym 
regularnie publikuje swo-
je prace (http://bofzin.blog-
spot.com/).

Wystawa czynna będzie 
jeszcze miesiąc w godzinach 
pracy Klubu Nauczyciela w 
Sochaczewie (wejście jak 
do Szkoły Podstawowej nr 
3 przy ul. Hanki Sawickiej). 

 ■ O zabytkach  
w muzeum

Jak wielka była niegdyś 
brama wjazdowa na socha-

czewski zamek? Jak mógł-
by wyglądać po odbudowie? 
Jakie tajemnice kryje ziemia 
pod pl. św. Dominika? 

Odpowiedzi na te i wie-
le innych pytań otrzyma-
ją mieszkańcy podczas cy-
klu prelekcji pt. „Sochaczew 
i jego zabytki - przeszłość, 
teraźniejszość, refleksja nad 
przyszłością”, które odbę-
dą się w Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bi-
twy nad Bzurą 22 listopada 
br. (czwartek) w godzinach 
11.45 - 14.30.

W trakcie spotkania 
przewidziano trzy prezen-
tacje, mogące zainteresować 
różne pokolenia sochacze-
wian. W pierwszym wy-
stąpieniu najciekawsze od-
krycia z dwóch ostatnich 
sezonów archeologicznych 
badań wykopaliskowych na 
sochaczewskiej górze zam-
kowej przybliży kierujący 

tymi pracami łódzki arche-
olog Tomasz Olszacki. 

Drugi referat, wygło-
szony przez Łukasza Po-
powskiego, prezesa Sto-
warzyszenia na Rzecz 
Historycznej Odbudo-
wy Zamku w Sochaczewie 
„Nasz Zamek”, zostanie 
poświęcony propozycjom 
działań konserwator-
skich dotyczących ruin so-
chaczewskiego zamku, z 
głównym akcentem na re-
konstrukcję najstarszego 
zabytku architektury na-
szego miasta. W trakcie 
trzeciej prelekcji problema-
tykę badań nad dziejami 
i architekturą nieistnieją-
cych już zabudowań klasz-
toru sióstr dominikanek 
w Sochaczewie przedstawi 
Tomasz Karolak, pracow-
nik muzeum.

Serdecznie zapraszamy, 
wstęp wolny.
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TAE-KWON-DO JUDO

BIEGI

- Było to wielkie wydarzenie i 
święto dla ćwiczących koreań-
ską sztukę walki, na które czeka-
liśmy kilkadziesiąt lat - powie-
dział Krzysztof Buczyński. 

Do Wieliczki przybyli naj-
lepsi z najlepszych, 860 zawod-
ników z 19 państw, w tym aż 160 
Rosjan. Przybyli także sportowcy 
z USA, Kanady i Argentyny. Sto-
sunkowo niskie koszty uczestnic-
twa w porównaniu do wyjazdów 
zagranicznych pozwoliły wystar-
tować pięciu zawodnikom z So-
chaczewa i Łowicza. Byli to: Ka-
mil Kuśmierek - mistrz Polski, 
Piotr Owczarek - mistrz Polski, 
Radosław Brodecki - mistrz Pol-
ski, Patryk Brzozowski - wice-
mistrz Polski i Krzysztof Buczyń-
ski - mistrz Polski i wicemistrz 
świata. 

Bitwa prawdziwych 
wojowników

- Nasi zawodnicy startowali 
we wszystkich konkurencjach - 
wyjaśnił sochaczewski Wiking. 
- W niedzielę ok. 8.00 nasi wo-
jownicy stawili się w Hali Solnej. 
Wszyscy w dobrych nastrojach, 
chociaż wyczuwało się zdener-
wowanie przed startem. Wresz-
cie poszczególne ekipy zaczęły 
wchodzić na halę i ustawiać się 
do uroczystego otwarcia. Około 
500 zawodników po jednej stro-
nie, naprzeciw 100 sędziów oraz 
pełne trybuny publiczności. 

Oficjalną formułę otwar-
cia wygłosił 75 - letni Kore-
ańczyk Grand Master Choi 
Chaung Keun. Chwilę póź-
niej rozpoczęły się rytmiczne 
oklaski połączone z charak-
terystycznym tupotem nóg, 
przypominające dźwięki bo-
jowych bębnów prowadzą-

cych do bitwy dawnych wo-
jowników. Podniosły nastrój 
udzielił się wszystkim. 

- Odwróciłem głowę, aby 
ukryć łzy cieknące mi po twa-
rzy. Była to wyjątkowa chwi-
la. Po 35 latach przywiodłem 
moją drużynę na Mistrzostwa 
Europy i już za chwilę mieli-
śmy walczyć z najlepszymi na 
świecie - wspomina zawody 
pan Krzysztof. - Występy za-
częły się od układów trady-
cyjnych. W kategorii czarnych 
pasów było zgłoszonych aż 70 
mistrzów. W takim przypad-
ku wygrana to prawdziwa lo-
teria. Wykonaliśmy poprawnie 
swoje formy, ale konkurencja 
była zbyt silna. Kamil Kuśmie-
rek, jako najlepszy z Polaków, 
zajął 8 miejsce. Walki przery-
wane skrócono do jednej run-
dy, więc natychmiast trzeba 
było ruszyć do ataku. Nie da-
liśmy się pobić, ale przeciw-
nicy mieli więcej szczęścia. W 
walkach ciągłych największe 
szanse miał Piotr Owczarek 
- były komandos i policjant z 
Łowicza. Błyskawiczne serie 
kopnięć i uderzeń wielokrot-
nie powalały przeciwnika na 
matę i mieliśmy wygrane poje-
dynki. Patryk Brzozowski, ju-
nior, po zaciętej walce doznał 
urazu nogi. Obecna na trybu-
nach mama Patryka nie wyco-
fała go, choć, jak mówiła, była 
przerażona dynamiką i zacię-
tością zawodników. 

Walkę obserwowało 7 sę-
dziów. Wyłapywali oni celne tra-
fienia i rozdzielali zawodników, 
kiedy w ferworze walki nie sły-
chać komend. Po dalszych turach 
odpadli nasi zawodnicy. Pozosta-
ła szansa w rozbiciach. Wygry-
wał ten, kto połamał jak najwię-

cej desek. Doskonale spisał się 
Piotr Owczarek, który był drugi.

54 wielkie kroki
- Wreszcie przyszedł czas na 

układy do muzyki. Ze względu 
na to, że moi znajomi są sędzia-
mi i działaczami, kiedy startuję 
w Polsce, czuję się dziwnie i nie-
swojo. Z Markiem Budzyńskim 
ćwiczyliśmy razem w Lublinie 
ponad 37 lat temu. Mój wycho-
wanek Kamil Sobol jako sędzia 
międzynarodowy był kierowni-
kiem maty, na której miałem wy-
stąpić - mówi Krzysztof Buczyń-
ski. - Zawsze jestem najstarszym 
zawodnikiem, a zadaniem mi-
strza jest nieść przesłanie do mło-
dego pokolenia. Pod tym kątem 
przygotowałem swój układ. Po-
nieważ mam 54 lata, wybrałem 
54 Wielkie Kroki. Wykonałem 
je przy „Zbroi” Jacka Kaczmar-
skiego ubrany w rycerską, czer-
woną tunikę z białym orłem na 
piersiach i plecach. „Dałeś mi Pa-
nie zbroję, dawny kuł płatnerz ją, 
w wielu pogięta bojach, w wielu 
ochrzczona krwią, w wykutej dla 
Giganta potykam się co krok... - 
krzyczał na całą salę Jacek Kacz-
marski. Widziałem kątem oka, 
jak wszyscy odwracają głowy i 
patrzą w moim kierunku. Stara-
łem się nie zgubić rytmu. Nieste-
ty wiele sił straciłem na przygo-
towania do zawodów i po kilku 
krokach czułem jak nogi mi drżą, 
a mięśnie odmawiają posłuszeń-
stwa. Ukończyłem układ na 50 
proc. możliwości i zdobyłem 
tylko brązowy medal, ale moje 
przesłanie zostało zrozumiane. 
Podbiegły do mnie młode za-
wodniczki z Walii i Irlandii, aby 
zrobić sobie zdjęcia. 

- Dlaczego ja? - zapytałem. 
Uśmiechnęły się tylko i podnio-

sły kciuki do góry. Potem jeszcze 
kilkakrotnie musiałem pozować 
do zdjęć. W wolnej chwili po-
szliśmy zrobić sobie pamiątko-
wą fotografię z Grand Masterem. 
Mistrz zauważył: ,,W rycerskim 
stroju z długimi srebrnymi wło-
sami wyglądałeś jak dawny, sta-
rożytny wojownik, który przybył 
aby zobaczyć jak ćwiczą współ-
czesne pokolenia".

Z walecznością 
i odwagą

- Podczas zawodów patrzy-
łem z wielkim zdumieniem i 
podziwem, jak młodzi i star-
si z walecznością zmagają się w 
prawdziwych pojedynkach, bi-
jąc się do upadłego, aby zdobyć 
kawałek metalowej blaszki z na-
pisem: Open European Cham-
pionship, jakby była wykuta ze 
szczerego złota i warta tysiące 
dolarów. Oglądając takie zawody, 
i będąc jednocześnie ich współ-
twórcą, zawsze wraca mi szacu-
nek i podziw dla wspaniałości 
człowieka, która w codziennym 
życiu przeważnie pozostaje w 
cieniu. Kiedy mnie pytają, cza-
sami ze zdziwieniem: ,,Dlaczego 
jeszcze startuję pomimo mojego 
wieku", to zawsze niezmiennie 
odpowiadam: ,,dopóki walczę je-
stem wolnym człowiekiem" - za-
kończył Krzysztof Buczyński.

Korzystając z gościnności 
,,Ziemi Sochaczewskiej" Klub 
Wiking składa podziękowania 
za pomoc: burmistrzowi So-
chaczewa Piotrowi Osieckiemu, 
starostwu powiatowemu, Mi-
rosławowi Kaczorowskiemu, 
Krzysztofowi Werłatemu, An-
drzejowi Dybiczowi, Tomaszowi 
Modrzejewskiemu oraz Adamo-
wi Jeznachowi.

Mistrzostwa Europy

Zbroja dała brąz
 ■ Po raz pierwszy odbyły się w Polsce Otwarte Mistrzostwa Europy Taekwondo. 

Organizatorami byli: Polska Unia Taekwondo oraz Taekwondo Internationale. 

Koreański Mistrz Choi Chaung Keun cieszy się wielkim szacunkiem
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* W sobotę (17.11) hala spor-
towa przy Zespole Szkół 
w Kątach gościła uczest-
ników IV Ogólnopolskie-
go Turnieju o Puchar Wójta 
Gminy Sochaczew. Jedno-
cześnie ma on rangę za-
wodów klasyfikacyjnych 
Grand Prix Mazowsza.

Organizatorzy (UKS „7” 
oraz UG Sochaczew) zadbali 
o doborową obsadę. Na tatami 
pojawili się reprezentanci 48 
klubów polskich oraz judocy z 
Kaliningradu (Rosja, 28 osób)) 
i Grodna (Białoruś, 14 startu-
jących). Ogółem swoje umie-
jętności zaprezentowało 362 
zawodników i zawodniczek. 
Gospodarze do boju rzucili 
dwudziestkę z „Siódemki”.

Zawody oficjalnie otworzył 
przewodniczący rady gminy 
Sochaczew - Czesław Ćwikliń-
ski. W sali byli ponadto poseł 
Maciej Małecki, Marek Fergiń-
ski (wiceburmistrz Sochacze-
wa) oraz Agata Kalińska. Część 
oficjalną zakończyło wręczenie 
honorowych odznak PZJudo, 
które w tym roku otrzymali: 
Jagoda Ćwiek (srebrna), To-
masz Ćwiek (srebrna), Janusz 
Szostak (srebrna), Jerzy Szo-
stak (srebrna) oraz Alina Bo-
gucka (brązowa). Po oficjalnym 
wstępie rozpoczęły się walki. 
Według opinii obserwatorów 
spora ich ilość stała na dobrym 
poziomie. Sprawnie zorgani-

zowane zawody zakończyły się 
około 18.30. Jednym z patro-
nów medialnych była redakcja 
sportowa ,,Ziemi Sochaczew-
skiej".

Podziękowania

Zarząd klubu oraz za-
wodnicy UKS „Siódemka” 
Sochaczew bardzo dziękują 
wszystkim osobom zaangażo-
wanym w organizację turnieju, 
a w szczególności państwu Pa-
jąk, państwu Górka, państwu 
Ćwiek, państwu Strzelczyk, 
Iwonie Dąbrowskiej, dyrektor 
Otylii Muszyńskiej, dyrektoro-
wi Mieczysławowi Głuchow-
skiemu, Renacie Izydorek, 
Tomaszowi Ertmanowi oraz 
Krzysztofowi Lewandowskie-
mu, a także patronom medial-
nym zawodów.

Medale 
sochaczewian

Kategoria U-15

1.Daniel Waladziński (38 kg, UKS 7)
1.Radosław Strzelczyk (46 kg, UKS 7)
2.Przemysław Tomecki (42 kg, UKS 7)
2.Kacper Włodarski (55 kg, UKS 7)
3.Adam Janicki (42 kg, UKS 7)

Kategoria U-13

1.Wiktoria Niemiec (40 kg, UKS 7)
1.Szymon Górka (42 kg, UKS 7)
3.Mateusz Pająk (39 kg, UKS 7)
3.Jakub Ambroziak (55 kg, Orkan-Judo)
3.Karol Mechacki (60 kg, UKS 7)

Kategoria U-10

3.Paulina Chłystek (40 kg, UKS 7)
3.Jakub Górka (30 kg, UKS 7)
3.Krystian Tempczyk (42 kg, UKS 7)

Po raz czwarty 
w Kątach

Dziewczyny na tatami zaprezentowały wiele ciekawych akcji

Podopieczni Emanuela 
Zimnego z KM Aktywni wy-
startowali 11 listopada w prze-
łajowych XV Biegach Niepod-
ległości, które odbyły się w 
Białołęce. Nasi młodzi biegacze 
5 razy stawali na podium, co 
można uznać za ich sukces.

Medale Aktywnych

Biegi młodzieżowe

1.Julia Jasińska (300 m, rocznik 2005 i młodsze)
2.Julia Wosińska (600 m, rocznik 2003) 
2.Julia Dragańska (1000 m, rocznik 2001-2002)
3.Mikołaj Wosiński (1000 m, rocznik 1999-2000)

3.Aneta Gonta (1500 m, rocznik 1997-1998)
Nieco starsi Aktywni wy-

startowali w biegu Open (3600 
m) i spisali się nim przyzwo-
icie. W stawce około 100 za-
wodników Adam Ząbczyński 
był czwarty, a Emanuel Zimny 
szósty.

Pozostałe miejsca Aktywnych

11.Maciej Kwiatkowski
30.Filip Raczkowski
31.Piotr Marczak
35.Dawid Nowak

Sukcesy młodych 
Aktywnych
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TENIS STOŁOWY TENIS STOŁOWY PŁYWANIE

RUGBY

Pomimo porażki socha-
czewianie zasługują na słowa 
pochwały, gdyż wspólnie z ry-
walami stworzyli bardzo dobre 
„ponaddźwiękowe” widowisko.

RC Orkan Sochaczew - 

Arka Gdynia  21:36 (7:12)

punkty: K. Pietrzyk (9), Kozłowski (5),  
M. Krześniak (5), Wróbel (2)

skład: Kacprzak, Dobrowolski, Zatorski 
(Bryszewski), Kościelewski, Brażuk, Kamiński 
(Jeznach), Wawrzyńczak, Malesa (Kakareko), 
Wróbel, Ł. Śmielak (K. Pietrzyk), Morawski, 
Ojdowski, Kozłowski, M. Krześniak

Od pierwszego gwizdka sę-
dziego Kacpra Michałkiewicza 
tempo gry było bardzo wyso-
kie. Rugbiści nie oszczędza-
li się, jakby wiedząc, że przed 
nimi ponad kwartał bez meczu. 
Buldogi przejęły inicjatywę. 

W 2’ Orkan wybronił moc-
ny atak. Niestety kilka minut 
później przybysze z Pomorza 
po raz pierwszy przykładają 
(11’). W odpowiedzi zaatako-
wali gospodarze. Został związa-
ny moul, który parł w kierunku 
pola punktowego gdynian. Po 
przewiązaniu jajo trafiło do Ro-

berta Zatorskiego, który zgu-
bił je kilkanaście centymetrów 
przed linią pola punktowego. 

Niestety niewykorzysta-
ne sytuacje się mszczą. Kontra 
Arki zostaje nagrodzona sied-
mioma punktami (19’). Goście 
nadal atakują, jednak wskutek 
twardej obrony nie stwarzają 
zagrożenia. Tuż przed prze-
rwą Adam Kozłowski sprytnie 
przechwytuje piłkę i po 70-me-
trowym rajdzie kładzie ją na 
polu punktowym. Konrad Pie-
trzyk podwyższa z trudnej po-
zycji, czym poprawia humory 
nieco zziębniętej publiczności. 

Już pierwsza akcja po 
zmianie stron przynosi punk-
ty gospodarzom. Marcin Krze-
śniak najpierw przekopem 
mija linię obrony, a następ-
nie wygrywa wyścig do pola 
punktowego. Celnie podwyż-
sza Bogdan Wróbel i Orkan 
obejmuje prowadzenie. Nie-
stety pięć minut później wy-
chowanek naszego klubu Ra-
dosław Rakowski robi psikusa 
swoim kolegom. Dynamicznie 
pokonuje dystans i na czysto 

podaje do jednego z gdynian, 
który nie ma problemów ze 
zdobyciem piątki. Podwyższe-
nie także jest celne (14:19). Na 
domiar złego chwilę później 
Arka zdobywa punkty z karne-
go (14:22). Twarda walka trwa 
nadal i toczy się w rzadko spo-
tykanym na polskich boiskach 
tempie. Bardziej doświadcze-
ni rywale jeszcze dwukrotnie 
wjeżdżają na pole punktowe 
Orkana moulem. 

Nasi rugbiści nie odpusz-
czają. Ostatnie sześć minut bez-
sprzecznie należy do nich. Arka 
zostaje zepchnięta do rozpacz-
liwej obrony. Tuż przed koń-
cem Konrad Pietrzyk znajdu-
je lukę, zdobywa przyłożenie i 

skutecznie podwyższa. W dru-
gim rozegranym meczu zale-
głym Budowlani Lublin ulegli 
swoim imiennikom z Łodzi 
9:32 (6:15)

Ekstraliga

Ponaddźwiękowe 
rugby w Sochaczewie

 ■ W sobotę (17.11) zakończyli rundę jesienną 
rugbiści. Co prawda liczono choćby na punkt 
bonusowy w meczu z Arką, jednak tym 
razem się nie udało. 

Tabela
1.Lechia Gdańsk 31 258-107

2.Arka Gdynia 31 360-151

3.Budowlani Łódź 30 269-121

4.Pogoń Siedlce 23 199-150

5.Posnania Poznań 16 194-214

6.Budowlani Lublin 14 167-225

7.RC ORKAN 
SOCHACZEW

14 122-203

8.AZS AWF Warszawa 1 48-446

Walka w bliskim kontakcie trwała całe 80 minut

Przed tygodniem (11.11) 
w Warszawie odbył się zalicza-
ny do cyklu Polskiej Ligi Rug-
by „7” Turniej Niepodległości. 
Nasi wojownicy zajęli w nim 
drugie miejsce. Zwyciężyli ka-
drowicze z reprezentacji Polski 
U-21. Orkan zagrał w składzie: 
Ł. Śmielak (kapitan), M. Krze-
śniak, Kozłowski, Ojdowski, 

Wróbel, W. Krześniak, Plichta, 
Morawski oraz Wawrzyńczak.

Wyniki
Eliminacje 

Orkan - PZR U-21 10:31 (5:19)
Orkan - AZS Politechnika Warszawska 10:7 (0:0)
Orkan - AZS AWF Warszawa 24:14 (12:14)

Finał

Orkan - PZR U-21 19:29 (0:22)

Niepodległe 
siódemki

W sobotę (17.11) odbył się 
w hotelu Chopin I Bal Rugbi-
stów. Ma on być spotkaniem 
nie tylko ludzi związanych z tą 
dyscypliną sportową, ma być 
prestiżową imprezą integrującą 
całe sportowe środowisko So-
chaczewa. 

Uczestników balu zaszczy-
cili swoją obecnością między 

innymi Grzegorz Borkowski 
(sekretarz generalny PZRugby) 
oraz burmistrz Piotr Osiecki. 
Wręczono nagrody i odznaki 
resortowe, wylicytowano dwie 
koszulki (za 5 tysięcy złotych), 
ale to tylko niektóre z atrakcji. 
Szersza relacja z balu w najbliż-
szym numerze tygodnika ,,Zie-
mia Sochaczewska".

Bal rugbistów

Koszulki rugbistów ostro licytowano
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* W piątek ekipa Broni-
sława Gawrylczyka wy-
brała się na mecz do 
Lidzbarka Warmińskie-
go. Gospodynie mają 
chęć w tym sezonie sta-
nąć na podium, podob-
ne plany mają nasze za-
wodniczki. 

Po pierwszych dwóch 
grach SKTS prowadzi 2:0. 
Jak się okazało, była to za-
liczka, której nasze panie 
nie roztrwoniły. Kropkę na 
„i” postawiła Magdalena 
Szczerkowska, która w dra-
matycznym pojedynku po-
konała Chinkę Jing.

Warmia Zamer Lidz-

bark Warmiński - SKTS So-

chaczew  1:3

Chen Man Jing - Natalia Partyka  
0:3 (7-11,7-11,4-11)

Monika Pietkiewicz - Magdalena Szczerkowska  
1:3 (11-13,7-11,11-4,5-11)

Maja Krzewicka - Natalia Gawrylczyk-Zielińska  
3:0 (11-9,11-0,11-3)

Chen Man Jing - Magdalena Szczerkowska  
2:3 (8-11,6-11,11-8,14-12,10-12)

Ekstraklasa

Szóste 
zwycięstwo

Wyniki
VI kolejka

Warmia - SKTS  1:3
KTS  - AZS AJD  3:2
Stella - GLKS  0:3
MKSTS - Spójnia  3:0

Tabela

1.SKTS Sochaczew 12 18-7

2.KTS Zamek Tarnobrzeg 12 18-8

3.Warmia Lidzbark Warm. 8 14-9

4.MKSTS Polkowice 6 12-8

5.AZS AJD Częstochowa 6 12-9

6.GLKS Nadarzyn 6 14-12

7.AZS UE Wrocław 2 6-10

8.PWSIP Wałkuscy Łomża 2 8-12

9.Stella Gniezno 0 4-15

10.Spójnia Warszawa 0 2-18

* W niedzielę odbył się w 
sochaczewskiej hali MO-
SiR IV turniej klasyfikacyj-
ny Grand Prix Sochacze-
wa w tenisie stołowym. 
174 pojedynki rozegrało 14 
kobiet oraz 33 mężczyzn i 
chłopców. 

W finale kategorii żeńskiej 
Wiktoria Zaniewska pokona-
ła 3:1 Paulinę Draniak. Trady-
cyjnie bardzo zacięta rywali-
zacja była w gronie Starszych 
Panów. Tym razem najlepszy 
okazał się Stanisław Głowac-
ki. 

Liderami w poszcze-
gólnych kategoriach są od-
powiednio: Wiktoria Za-
niewska, Nikodem Zofczak, 
Adam Ertman, Mateusz Se-
lerski oraz Stanisław Gło-
wacki.

Wyniki
Kobiety (14 zawodniczek)

1.Wiktoria Zaniewska (SKTS Sochaczew)
2.Paulina Draniak (SKTS Sochaczew)

3.Zuzanna Rednowska (SKTS Sochaczew)
4.Karolina Wierzbowska (Skierniewice)

Szkoła Podstawowa  

(8 zawodników)

1.Michał Kowalczyk (Tęcza Budki Piaseckie)
2.Błażej Skrzypkowski (Tęcza Budki Piaseckie)
3.Nikodem Zofczak (Tęcza Budki Piaseckie)
4.Paweł Zatorski (SKTS Sochaczew)

Gimnazjum  

(6 zawodników)

1.Dawid Bielecki (Gimnazjum Lasocin)
2.Adam Ertman (SKTS Sochaczew)
3.Konrad Włodarczyk (Tęcza Budki Piaseckie)

4.Maciej Cieplak (Tęcza Budki Piaseckie)

Seniorzy (8 zawodników)

1.Mateusz Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)
2.Rafał Malinowski (Joker Sochaczew)
3.Paweł Zaszczyński (Grodzisk Mazowiecki)
4.Paweł Gajda (Stara Sucha)

Oldboye (11 zawodników)

1.Stanisław Głowacki (Tęcza Budki Piaseckie)
2.Dariusz Strupiński (G.A. Victoria Trans Żyrardów)
3.Andrzej Puchlerski (G.A. Victoria Trans Żyrardów)
4.Mariusz Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)

Grand Prix Sochaczewa

Coraz więcej grających

Fragment finałowego meczu w kategorii kobiet

Zawodnicy i zawodniczki 
sochaczewskiej Dwójki stanęli 
na wysokości zadania i obroni-
li honor gospodarza zawodów, 
które odbyły się na pływalni 
Orka 11 listopada. 

Nasi pływacy i pływacz-
ki zdobyli cztery medale: złoty, 
dwa srebrne i brązowy. Najcen-
niejszy wywalczyła Alicja Ulicka 
na 50 metrów stylem grzbieto-
wym z fantastycznym rekordem 
życiowym 36,07. Niestety prze-
grała złoto w drugiej konkuren-
cji 50 m motylem zaledwie o kil-
ka setnych sekundy. 

Drugie srebro wywalczył 
Kajetan Wilczak na 100 me-
trów motylem. Miłą niespo-
dziankę sprawił Michał Janicki 
zdobywając brązowy medal w 
stylu grzbietowym. 

Udany występ zaliczyli też 
pozostali zawodnicy popra-
wiając swoje ,,życiówki”. Po za-
wodach dzieci wraz z trenera-
mi mieli czas na odpoczynek i 
omówienie startu przy smacz-
nej pizzy w jednej z sochaczew-
skich restauracji.

Honor 
gospodarza
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TENIS STOŁOWY

BIEGI

KOSZYKÓWKA PIŁKA NOŻNA

Pomimo porażki debiutanci 
zagrali całkiem dobrze, a na szcze-
gólny szacunek zasługuje Rafał 
Roguski, który aż 7 razy trafił za 
„trzy”. Drugie spotkanie mogło 
skończyć się niespodzianką. 

Niestety Ogrodnikom nie 
udało się zabiegać doświadczo-
nej drużyny z Żyrardowa. W 
trzecim spotkaniu mocni fizycz-
nie Księżaki wybili grę z głowy 
sochaczewskim rakietom, które 
przypominały tempem gry ra-
czej radzieckie kukuruźniki. Wy-
dawać się mogło, że w ostatnim 
meczu młodzież z Chopina odda 
punkty bez walki. Nic podobne-
go. Ambitni licealiści prowadzeni 
przez Artura Bednarskiego roz-
poczęli od 5:0. 

Niestety w końcówce pierw-
szej kwarty przestali trafiać do 
kosza. Przez kolejne dwie części 
gry nie odpuszczali rywalom. 
Pękli dopiero w trzech ostatnich 
minutach. Wtedy Elektronicy 
powiększyli dopiero przewagę. 

Mecze III kolejki SLK od-
będą się już w najbliższą sobotę 
(24.11, od godz.15.00). Hitem 
może być ostatni mecz dnia 
(godz.18.00) pomiędzy od-
młodzonymi Starymi Bykami i 
Księgowymi z MS Jobs.

Wyniki

II kolejka

MS Jobs - Bieniewice 

Team  105:51 (27:15; 28:12; 

26:7; 24:17)

Dawid Juskowiak (34), Michał Krawczak (32), Michał 
Marcinkowski (14), Przemysław Maciak (11), Rafał 
Urbański (10), Tomasz Miklin (4) - Rafał Roguski (23), 
Przemysław Różycki (10), Grzegorz Czaban (9), Rafał 
Wojciechowski (5), Łukasz Czaban (2), Piotr Androsiuk 
92), Emil Piwowarski, Adam Piotrowski

Last Minute - UKS Ogrod-

nik 67:44 (8:8; 20:13; 12:9; 

27:10)

Hubert Nowak (15), Marcin Rymarkiewicz (14), 
Dymitr Ukraincew (14), Tomasz Bąk (11), 
Łukasz Odolczyk (7), Tomasz Michałowski (4), 
Adrian Osial (2), Marek Kuran - Kamil Lange 
(17), Mateusz Maciak (13), Adam Kakareko 
(6), Łukasz Ciura (4), Adam Zieliński (2), 
Radek Ostrowski (2), Hubert Bieguszewski, Piotr 
Hetman, Antoni Hilchen

Łowicki Team - Socho 

Rockets  59:26 (13:7; 15:8; 

12:2; 19:9)

Przemysław Duranowski (16), Marek Słoma (14), 
Wojciech Tomaszkiewicz (8), Damian Lelonkiewicz 
(7), Marcin Danych (6), Piotr Zarost (5), Maciek 

Kołodziejczyk (3), Adam Kowalik - Konrad 
Spławski (8), Tomasz Osiński (6), Szymon Miklin 
(4), Kamil Kwiatkowski (4), Krzysztof Poczobut 
(2), Łukasz Wróblewski (2), Jakub Wójcik, Kamil 
Spławski 

LpElektronik - Air Chopin  

44:29 (13:7; 7:6; 10:10; 14:6)

Michał Partyka (12), Przemek Pawlicki (8), 
Roman Sosiński (7), Ireneusz Jarzyna (5), Robert 
Karwat (4), Paweł Górski (3), Adam Gębala 
(3), Paweł Leśniewski (2) - Jacek Maciągowski 
(12), Marcin Kaniewski (9), Filip Radwański (4), 
Mateusz Noskowicz (3), Arek Ciechaniak (1), 
Piotr Marcinkowski, Wojciech Ciurzyński, Bartek 
Błażejewski, Adam Orlikowski , Rafał Pokora

Tabela

1.MS Jobs Sochaczew 4 179-105

2.Łowicki Team 4 124-57

3.Last Minute Żyrardów 3 121-118

4.Socho Rockets 3 72-88

5.Stare Byki Sochaczew 2 72-36

6.LpElektronik Żyrardów 2 44-29

7.Air Chopin Sochaczew 2 58-90

8.UKS Ogrodnik Sochaczew 2 75-132

9.Bieniewice Team 2 87-177

Najskuteczniejsi

59 - Juskowiak (Jobs)
35 - Roguski (Bieniewice), Nowak (LM), Ukraincew (LM)
32 - Krawczak (Jobs), Duranowski (Łowicki)

Trójki

9 - Roguski (Bieniewice)
5 - Juskowiak (Jobs), Ukraincew (LM)
4 - Nowak (LM)

Osobiste

7 - Kamil Lange (Ogrodnik)
6 - Krawczak (Jobs)
5 - Maciak (Ogrodnik), Pawłowski (Łowicki),  
Burza (Łowicki)

Pierwsza setka
 ■ W drugiej kolejce SLK na parkiecie sochaczewskiej hali MOSiR sporo się działo.  

Już w pierwszym meczu Księgowi, którzy zmienili sponsora i nazwę (obecnie MS Jobs), 
zdobyli ponad 100 punktów w meczu z Bieniewicami. 

Mecz Last Minute - Ogrodnik. Huberta Nowaka próbuje zatrzymać Antoni Hilchen

W miniony weekend została 
rozegrana zaległa XIII kolejka (z 
27-28.10) warszawskiej okręgów-
ki. Niestety nasze drużyny soli-
darnie przegrały swoje mecze po 
0:2. Przypomnę, że w założonym 
terminie odbyło się tylko spotka-
nie KS Raszyn - Kosa Konstancin. 

Ożarowianka Ożarów 

Maz. - MKS Orkan Sochaczew 

2:0 (0:0)

skład: Michał Siemiński - Mateusz Jażdżyk, Adrian 
Binienda, Krzysztof Pawlaczyk, Michał  Wasilewski, Mariusz 
Wasilewski, Sebastian Strzelczyk, Mariusz Cieślak, Norbert 
Fijołek (Rafał Tomczak), Kamil Rembiejewski, Piotr Trafalski

Wyniki

XIII kolejka

Ożarowianka - ORKAN 2:0
Chlebnia - KS TERESIN 2:0
Naprzód - Perła  0:3
Ryś - Ursus II  1:1
Milan - Skra  4:7
Przyszłość - Świt  5:1
Laura - GLKS  2:0

Raszyn - Kosa  1:0
Tabela

1.Ożarowianka Ożarów Maz. 39

2.Perła Złotokłos 33

3.Skra Konstancin 31

4.Przyszłość Włochy 29

5.GLKS Nadarzyn 28

6.LKS Chlebnia 24

7.KS Raszyn 23

8.Milan Milanówek 22

9.KS TERESIN 20

10.Świt Warszawa 19

11.Laura Chylice 15

12.Ursus II Warszawa 14

13.Ryś Laski 14

14.Kosa Konstancin 13

15.ORKAN SOCHACZEW 8

16.Naprzód Stare Babice 7

Warszawska Liga Okręgowa, grupa II

Ostatnie  
jesienne porażki
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Nowa propozycja 
- futsal

Już w najbliższą sobotę 
24 listopada w hali sportowej 
Gimnazjum nr 2 w Sochacze-
wie rozpocznie się I Grand Prix 
Sochaczewa w Futsalu o Puchar 
Burmistrza Miasta Sochaczew. 

Rozgrywki potrwają do po-
łowy marca przyszłego roku. 
Głównym organizatorem jest 
Stowarzyszenie Przystanek Po-
moc. Te nowe rozgrywki mają 
na celu poprawę wizerunku fut-
bolu w naszym mieście i poka-
zanie z innej strony rozgrywek 
piłkarskich w hali, tak jak ma to 
miejsce w ościennych miastach 
takich jak Łowicz, Skierniewi-
ce, Żyrardów, Milanówek, czy 
Grodzisk Mazowiecki. 

Głównym organizatorem 
z ramienia Stowarzyszenia jest 
Krystian Gołębiewski, do któ-
rego można telefonicznie kie-
rować ewentualne pytania. Tel. 
0-668-381-492.

Unia na drugim
Na drugim miejscu zakoń-

czyła jesienną rundę Unia Bo-
ryszew (rocznik 1997). W swo-
im ostatnim meczu pokonała 
KS Teresin 8:0 i o jeden punkt 
ustępuje Piastowi Piastów.

KS Teresin - Unia Bory-

szew  0:8 (0:5)

gole: Safulak (3), Sierociński (2), Wilanowski, 
Kowalski, Figat.

Czekać do wiosny
W niedzielę (11.11) na kor-

cie „pod dachem” odbył się III 
Turniej Grand Prix Sochaczewa 
w tenisie ziemnym dla początku-
jących. Tym razem rywalizowało 
siedmiu zawodników. Najlepszy 
okazał się Adam Król, który wy-
przedził Wojciecha Dumałę oraz 
Macieja Wojtczaka. Tenisiści mu-
szą uzbroić się w cierpliwość, gdyż 
pod dachem przez najbliższe mie-
siące królował będzie lód. Kolejny 
turniej odbędzie się dopiero 28.04. 
2013 roku.

* Prawie wszystkie nasze po-
wiatowe drużyny piłkarskie 
zakończyły jesienne kopa-
nie. 

W miniony weekend zo-
stała rozegrana zaległa kolejka. 
Tylko ekipy grające w płockiej 
klasie B będą się jeszcze za ty-
dzień męczyć na boiskach.

Wyniki i tabele
Warszawska klasa A, grupa IV

XI kolejka

Partyzant - PROMYK 1:2
PIAST F. - Błonianka 1:6
Guzovia - Naprzód 3:5
Piast P. - Mszczonowianka II 5:1
Pogoń II - Orion  3:4
Relax - Ołtarzew  1:2
Passovia - GOSiR 3:0

Tabela

1.Błonianka Błonie 33

2.Piast Piastów 32

3.UKS Ołtarzew 30

4.PROMYK NOWA SUCHA 27

5.PIAST FELIKSÓW 26

6.Naprzód Brwinów 24

7.Relax Radziwiłłów 18

8.GOSiR Stare Babice 17

9.Guzovia Guzów 15

10.Partyzant Leszno 12

11.Mszczonowianka II 10

12.Passovia Pass 10

13.Orion Cegłów 6

14.Pogoń II Grodzisk Maz. 6

Warszawska Klasa B, grupa IV

XI kolejka

Błonianka II - PROMYK II 4:2
SOKÓŁ - PIAST II  2:1
Pogoń - TAJFUN  2:2
KS II TERESIN - Orzeł  (odwołany)
Chlebnia II - Salos 5:1
Zaborowianka - Osuchów 1:0
Wrzos   - wolny termin

Tabela

1.Zaborowianka Zaborów 36

2.LKS Osuchów 31

3.Orzeł Kampinos 21

4.PROMYK II NOWA SUCHA 18

5.LKS Chlebnia 18

6.Wrzos Międzyborów 18

7.Błonianka II Błonie 17

8.SOKÓŁ BUDKI PIASECKIE 16

9.Pogoń II Grodzisk Maz. 14

10.KS II TERESIN 9

11.PIAST II FELIKSÓW 9

12.Salos Żyrardów 9

13.TAJFUN BROCHÓW 8
Płocka Klasa B

XIV kolejka

Mazovia - Delta  5:1
Olimpia - BZURA II 1:2
FK Rybno  - wolny termin
Błyskawica   - wolny termin

Tabela

1.Błyskawica Lucień 23

2.Mazovia Słubice 16

3.Delta Miszewko Strzałkowskie 13

4.BZURA II CHODAKÓW 13

5.FK RYBNO 9

6.Olimpia Gozdowo 7

Zakończyli 
jesienne kopanie

5-osobowy team socha-
czewskiego Dragona postano-
wił uczcić 94 rocznicę odzyska-
nia niepodległości obecnością 
w XXIV Biegu Niepodległości, 
który odbył się w Warszawie.

Nasze Smoki 10-kilometro-
wą trasę ukończyły z następują-

cymi czasami (wystartowało 
ok. 8000 osób):
Damian Glanc    42.08
Grzegorz Banasiak   43.12
Ola Miałkos    51.36
Sławomir Cypel   57.21
Marcin Wrzesiński   57.21

Smoki ku pamięci

O odzyskaniu przez Polskę 
niepodległości pamiętali rów-
nież sochaczewscy Aktywni. 
Oto ich wyniki:

594.Adrian Kowalski 43.11

1340.Jacek Jastrzębski 46.47

1350.Dariusz Makulec 46.47

1571.Jan Kocimski 47.30

1676.Łukasz Wacławski 47.52

3879.Łukasz Połeć 54.42

3881.Andrzej Połeć 54.42

3888.Małgorzata Przybylska 54.44

4557.Tomasz Czapski 57.07

4823.Michał Adamkiewicz 57.59

4839.Mirosław Adamkiewicz 58.02

5466.Ryszard Nowakowski 1:00.12

5603.Kamila Kocimska 1:00.55

6196.Edyta Witkowska 1:04.02

6198.Robert Furmanik 1:04.03

6462.Kasia Bulicz-Kasprzak 1:06.04

7006.Jakub Aksamit 1:31.24

Aktywni pamiętają
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Wtorek,  
13 listopada

● Władysław Frasyniuk wy-
znał w prasie, że dzisiaj, gdy na Do-
nalda Tuska patrzy, to przypomina 
mu się dawna reklama szamponu 
do włosów, oferująca „dwa w jed-
nym”, czyli że myje i wzmacnia. 
Premier Tusk też potrafi zmyć gło-
wę ministrowi, co na ogół tego, mi-
nistra lub ministrę, bardzo wzmac-
nia.

● Reżyser teatralny Kry-
stian Lupa wypowiedział się o 
politykach. Zauważył, że naj-
większy wysiłek wkładają w to, 
aby się nie skompromitować. 
Może i tak, ale rzadko się udaje.

Środa,  
14 listopada

● SLD pragnie postawić w 
Warszawie pomnik Ignacemu 
Daszyńskiemu, premierowi 
Tymczasowego Rządu Repu-
bliki Polskiej z 1918 r. Złośliwi 
zauważyli jednak, że to z KPP 
wyrósł dzisiejszy sojusz, a Da-
szyński  nienawidził komuni-
stów. Ale przecież, kto się lubi, 
ten się czubi. I odwrotnie.

● Marek Migalski, eurodepu-
towany z PJN, wyznał w prasie, że 
za dużo zarabia. Trzykrotnie wię-
cej od samego prezydenta. Sko-

ro uważa, że zbyt dużo zarabia, 
niech się podzieli. W naszym kraju 
nie wszyscy tak jak on uważają. A 
przecież Polska Jest Najważniejsza.

Czwartek,  
15 listopada

●  Pewien student bioinforma-
tyki z Wrocławia podjął ciekawą 
próbę wyżywienia się za złotów-
kę dziennie. Trwała ona miesiąc i 
student przez cały ten czas nie stra-
cił pogody ducha ani nie zemdlał. 

Mało tego, w tym czasie wymyślił 
wiele przepisów na potrawy za zło-
cisza, jak choćby oryginalny burger: 
bułka, cebula i dwa plasterki morta-
deli - 74 gr. Teraz zamierza wydać 
książkę z tymi przepisami, która za-
pewne rozejdzie się jak świeże bu-
łeczki z mortadelą, i zarobić kasę, by 
wreszcie solidnie się najeść.

Piątek,  
16 listopada

●  Państwo źle wydaje pie-
niądze na naukę - to ocena naj-

nowszego raportu NIK. Więk-
szość środków przeznaczana 
jest na niewielkie projekty ba-
dawcze, których efekty nauko-
we są mizerne i nie przynoszą 
spodziewanych korzyści go-
spodarce. Są instytuty, których 
pracownicy od lat nie opubli-
kowali żadnego naukowego ar-
tykułu i nie zgłosili do urzędu 
patentowego żadnego wyna-
lazku. Ale przynajmniej wie-
my, że prochu nie wymyślą, ani 
żadnej innej bomby masowego 
rażenia, która by nam potem 
spadła na głowę.

●  Jak doniosła prasa, na odcin-
ku anestezjologii jest wesoło. Na 86 
lekarzy, którzy w tym roku przy-
stąpili do państwowego egzaminu 
specjalizacyjnego z anestezjologii, 
zdało jedynie 13! To najgorszy wy-
nik w historii. Może im kawy nie 
donieśli?

Sobota,  
17 listopada

●  Znany dziennikarz To-
masz Sekielski został zatrud-
niony w radiu TOK FM. Będzie 
tam relacjonował poczynania 
naszej klasy politycznej. To, że 
kiedyś relacjonował na żywo 
tonięcie okrętu „Kursk”, może 
być bardzo pomocne. 
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Odbyło się drugie 
Sochaczewskie Miej-
skie Dyktando i wygra-

ła policja! Indywidual-
nie też sukces, bo drugi 
był również policjant, 
zaraz za nauczycielem 
z „Chopina”. Myślę, że 
te wydarzenia zmienią 
radykalnie niesprawie-

dliwą opinię przynaj-
mniej o policjantach z 
Sochaczewa.

Dlatego uważam, iż 
od teraz już bardzo nie na miejscu będzie opo-
wiadanie żartów o tej formacji. Zwłaszcza ta-
kich, jak ten: Jedzie policjant w pociągu i czy-
ta książkę i co pewien czas wykrzykuje: - Coś 
podobnego! - Nie wiedziałem! - Niemożliwe! - 
Nigdy bym nie przypuszczał!

Wreszcie jeden z pasażerów nie wytrzymu-
je i pyta:

 - Co pan czyta takiego ciekawego?
 - Słownik ortograficzny.
Nasi policjanci w ortografii i interpunk-

cji oblatani są nieźle, bo ich interlokutorzy z 
parkowych ławek porządnie pewnie przećwi-
czyli. Trzeba wiedzieć, gdzie przecinek, gdzie 
wykrzyknik, a zwłaszcza gdzie myślnik, żeby 
perswazja właściwy skutek odniosła, myśleć 
trzeba!

Inna sprawa, że treść dyktanda była wy-
jątkowo policji podchodząca. Opowiadała bo-

wiem o niejakiej Honoracie, która poruszała 
się po drodze „kupionym półdarmo” zdeze-
lowanym maluchem, który nie powinien być 
dopuszczony do ruchu, bowiem nie dość, że 
„chwiał się wte i wewte”, to jeszcze „przeraź-
liwie charczał i rzęził”. Na dodatek kierow-
ca w spódnicy, zamiast skupić się na kierowa-
niu rzęchem, bujała w obłokach, rozmyślając 
o „kożuszkach, narzutkach i innych fatałasz-
kach”. Ponadto Honoratka jawi nam się w dyk-
tandzie jako pozbawiony stateczności niebie-
ski ptaszek. Bo choć „wiedziała, że należałoby 
zwrócić uwagę na potencjalne korzyści i dą-
żyć do ich uzyskania, wszystkie pieniądze na 
ogół wydawała na bieżąco. Nie hodowała w 
sobie skąpigrosza ani przeżuwacza zdobytego 
majątku, nie chciała być Molierowskim Har-
pagonem. Przede wszystkim chciała żyć”. No 
przecież z takimi policja ma ciągle immanent-
ne kontakty.

Drugie miejsce zajęli pracownicy szpitala, 
bo w końcu do nich przywożą potem do po-
składania takich popapranych kierowców, któ-
rzy w szoku seplenią coś bez sensu. Jak uczest-
nicy dyktanda, próbujący wymówić zadane 
przez zaproszonego profesora zdanie: „To cóż, 
że ze Swarzędza?”

Jeśli komuś uda się to zrobić szybko, niech 
przyjdzie i powie. Wtedy zmieścimy jego wy-
powiedź w gazecie.

Sławomir Burzyński
slawomirburzynski@spoko.pl 

MAŁE PIWO

Marzenia prezesa sądu rejonowego

Laureaci konkursu na najpiękniejszy uśmiech

Honorata ze Swarzędza

„Echo Powiatu” nr 46 (734)

 - Przydałaby się nam taka 
sala rozpraw. Można by  
wsadzać grupowo.

„Ziemia Sochaczewska” nr 46 (1107)

- Nieznany jest też autor notatki.

Pewien znajomy 
pochwalił się, że ma 
na strychu zabytko-

wy rower z 1939 roku. 
- I nawet gumy powie-

trze trzymają! - dodał z 
dumą. Jest więc podej-
rzenie, że jest to powie-

trze z tamtego, jakże 
ważnego dla nas roku. 
Gdyby ktoś ze star-
szych pragnął przypo-

mnieć sobie jak pach-

niało tamto lato, cena 
do uzgodnienia.

Kot pani prokura-

tor rejonowej ma łapę 
w gipsie. Chodziły 
plotki, że to sama wła-

ścicielka wyrzuciła go 
z okna drugiego piętra. 
W trakcie przesłuchań 
prokurator przyznała 
się do postępku, tłuma-

cząc jednak, iż było to 
zepchnięcie nieumyśl-
ne, bowiem nie za-

„Echo Powiatu” nr 46 (734)

- W przypadku martwicy to naprawdę żadne zmartwienie.

uważyła kota na para-

pecie zamykając okno. 
Nie wiem, jaka będzie 
kwalifikacja czynu i 
pod jaki podpadnie pa-

ragraf, ale przy okazji 
dowiedzieliśmy się, że 
kot istotnie zawsze spa-

da na cztery łapy, tylko 
nie zawsze na całe.

Nie wiem czy 
wszyscy to wiedzą, że 
groby na cmentarzu 
komunalnym posiada-

ją księgi wieczyste, tak 
jak domy. No cóż, w 
końcu i to i tamto też 
kwatera. A księga, no-

men omen... wieczysta.
Krajan 

- Dobrze, że chociaż stare byki kul-
tywują tradycyjne polskie tańce.

„Ziemia Sochaczewska” nr 44 (1105)

- I słusznie, bo rude to fałszywe.


